
V petih letih delovanja imajo 
članice vokalne skupine Canti-
lena za sabo že veliko samostoj-
nih koncertov in nastopov na 
različnih prireditvah. S svojo 
interpretacijo in mladostnim 
zagonom poslušalce v svojem 
programu popeljejo skozi raz-
lična glasbena obdobja s po-
udarkom na delih slovenskih 
skladateljev.

Večkrat so se že predstavile 
preko televizijskih zaslonov, 
zapele so tudi na dobrodelnem 
koncertu Klic dobrote 2011. 
Večkrat so nastopile na sreča-
njih izbranih malih vokalnih 
skupin Slovenije. Na regijskem 
tekmovanju pevskih zborov in 
malih vokalnih skupin so leta 
2009 prejele srebrno priznanje 
in priznanje za najboljšo vokal-

no skupino. Predstavile so se 
na Sozvočenjih 2010, kjer so 
prejele glavno nagrado. Uspe-
šnih nastopov pa je še več. Le-
tos so se znova predstavile na 
regijskem tekmovanju odra-
slih pevskih zborov in malih 
pevskih skupin Štajerske in 
Pomurja, kjer so prejele zlato 
priznanje za najvišje število do-
seženih točk, priznanje za naj-

boljšo malo pevsko skupino, 
priznanje za najboljšo izvedbo 
skladbe, napisane od 20. stole-
tja do danes. Umetniški vodja 
Jakob Feguš je prejel priznanje 
za obetavnega zborovodjo. Le-
tošnji uspehi so bili zagotovo 

potrditev njihovega doseda-

njega dela ter lepa vzpodbuda 

za nadaljnje ustvarjanje. Da jih 

boste še bolje spoznali, vas va-

bimo na božični koncert v mi-

noritski samostan na Ptuju.
Peter Pribožič

Na začetku so na srca dobrih 

ljudi trkale v starem mestnem 

jedru, nato so se nekatere pre-

selile v trgovsko-nakupovalne 

centre, z božično-novoletnim 

sejmom, ki so ga odprli včeraj 

na Mestnem trgu, pa se ponov-

no vračajo v mesto. Tam bo 

do konca decembra tudi po 

zaslugi prazničnega sejma ži-

vahnejše, z dogajanji za vse ge-

neracije, posebej za najmlajše. 

Drugo dobrodelno božično-

novoletno stojnico so letos po-

stavili tudi člani Leo kluba Ptuj 

(na fotografiji), ki so v soboto 

v Q-centru zbirali prostovoljne 

prispevke za socialno ogrože-

ne družine in njihove otroke, 

da bi jim olepšali decembrske 

praznične trenutke. Včeraj so 

se začele tudi prireditve Vese-

lega decembra Vrtca Ptuj, ki 

jih ta pripravlja za najmlajše v 

sodelovanju z MO Ptuj in četr-

tnimi skupnostmi.
MG
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Ptuj � Dobrodelne decembrske stojnice

Ko se odpirajo srca
Decembrske dobrodelne stojnice, ki jih pripravljajo ptujske humanitarne organizacije, imajo že dolgoletno tradicijo.

Ptuj � Viktorinov božični koncert

Ta stara božična zgodba
Na božič, 25. decembra, ob 19.30 vas vabimo v minoritsko cerkev na Ptuju na tradicio-
nalni božični koncert, ki ga organizira Društvo izobražencev Viktorina Ptujskega. Nasto-
pila bo vokalna skupina Cantilena iz Podlehnika z gosti pod vodstvom Jakoba Feguša.
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ša predstava 
Ptujčank letos
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Po naših občinah
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»Pogajali se bomo tudi o 

morebitnem umiku spre-

memb standardov in nor-

mativov v vrtcih iz predlo-

ga zakona o uravnoteženju 

javnih financ v občinah,« 

je zagotovil. Pojasnjuje pa, 

da ministrstvo za pravosod-

je in javno upravo zahteva 

predlog ukrepov, s katerimi 

bi bilo na področju občin 

mogoče kaj prihraniti.

Konfederacija, ki je zahte-

vala obravnavo problema-

tike spremenjenih standar-

dov in normativov v vrtcih, 

poudarja, da so sindikati 

maja podpisali sporazum o 

razrešitvi stavkovnih zahtev. 

V tem okviru so pristali na 

znižanje plač javnih usluž-

bencev v zameno za to, da 

se standarde in normative v 

izobraževanju uskladi v no-

vem socialnem sporazumu, 

pravijo.

Po njihovem prepričanju 

je vlada ta stavkovni spo-

razum kršila. Ministrstvo 

za izobraževanje, znanost, 

kulturo in šport je namreč 

v predlogu zakona o urav-

noteženju javnih financ v 

občinah predvidelo tudi 

spremembe standardov in 

normativov v vrtcih.

V konfederaciji so prepri-

čani, da bi se morala vlada 

glede standardov in norma-

tivov najprej uskladiti s sin-

dikati. Glede na to pogaja-

nja o socialnem sporazumu 

mirujejo pri vseh poglavjih, 

so poudarjali.

V vrtcih se je sicer v petek 

končalo glasovanje o sode-

lovanju v stavki, s katero bi 

zahtevali izločitev določb 

o zaostrenih standardih in 

normativih v predšolski 

vzgoji iz zakona za uravno-

teženje javnih financ občin. 

Na stavko se pripravljajo v 

Sindikatu vzgoje, izobraže-

vanja, znanosti in kulture 

ter v Sindikatu VIR, odloči-

tev pa naj bi bila znana v teh 

dneh.

Spremembe 
normativov tudi v 
osnovnih in srednjih 
šolah 

Ministrstvo za izobraževa-

nje je v okviru predlogov za 

varčevanje predlagalo tudi 

povečanje pedagoške ob-

veznosti učiteljev v osnov-

nem in srednjem šolstvu. 

Državna sekretarka Mojca 

Škrinjar pravi, da jih k temu 

obvezujejo številke v pro-

računu in da je alternativa 

odpuščanje.

»Sprejeti proračun za leti 

2013 in 2014 predvideva 

manj sredstev za osnovno 

in srednje šolstvo. Temu 

se je treba prilagoditi, kajti 

ravnatelji morajo pripraviti 

finančne načrte v okviru 

tega proračuna,« je za STA 

dejala državna sekretarka 

na ministrstvu za izobra-

ževanje, znanost, kulturo 

in šport Mojca Škrinjar. Za 

osnovno šolstvo je s prora-

čunom predvideno 70 mili-

jonov evrov manj sredstev, 

za srednje šolstvo pa 24 mi-

lijonov evrov manj.

»Da pa bi to lahko zmo-

gli, ne gre drugače, kakor s 

tem, da se dvigne normativ 

učne obveznosti učiteljev v 

šolah,« je prepričana Škri-

njarjeva.

Socialnim partnerjem 

so, kot pravi, ponudili dve 

možnosti: ali povečanje 

pedagoške obveznosti za 

dodatni dve uri in krajšanje 

polne zaposlitvene možno-

sti v izogib nezaželenemu 

odpuščanju ali povečanje 

pedagoške obveznosti za 

štiri ure in znižanje praga 

najnižje obveznosti.

Tako bi se obveznost uči-

teljev v osnovnih šolah po-

večala s sedanjih 22 na 26 

ur in v srednjih šolah s se-

danjih 20 na 24 ur. To je več 

kot 20-odstotno povečanje 

v obremenitvah, je dejala.

Kot je namreč pojasnila, je 

danes pedagoška obveznost 

učitelja v osnovni šoli 22 

ur za polni delovni čas. Če 

dela do tri ure manj, torej, 

če ima le 19 ur pedagoške 

obveznosti, pa je še vedno 

polno zaposlen, a dobi nižjo 

neto plačo. Če bi pustili ta 

prag za polno zaposlitev pri 

19 urah ob sočasnem dvigu 

normativa na 26 šolskih ur 

v osnovni šoli, potem lahko 

ohranijo vse zaposlene v 

delovnem razmerju, vendar 

jih bo več dobivalo ustrezno 

nižjo plačo. »A odločitev je 

na sindikatih,« je dejala Škri-

njarjeva.

Za šolski sindikat Sviz so 

taki predlogi »dramatični« 

in nesprejemljivi.

Referendumska 
pobuda kot blokada 
proračuna

Sicer pa so se v Konfe-

deraciji sindikatov javnega 

sektorja Slovenije odzvali 

tudi na izjavo premiera Ja-

neza Janše, da je referen-

dumska blokada proračuna 

sabotaža razvoja in nerazu-

mno ravnanje. Odgovarjajo 

namreč, da je »izrazito ne-

razumno ravnanje vlade, ki 

pričakuje, da bodo zaposle-

ni pristali na to, da jih posta-

vi pred izvršena dejstva«.

»Kljub našemu pozivu, 

naj se vlada začne pogajati 

in nam s tem prizna pravi-

co, ki gre predstavnikom 

delavk in delavcev v vseh 

demokratičnih državah, to-

rej da lahko zastopajo inte-

rese, povezane s pogoji in 

ceno dela, ni resnih premi-

kov,« je na novinarski kon-

ferenci po seji Ekonomsko-

socialnega sveta (ESS) dejal 

predsednik konfederacije 

Branimir Štrukelj. »Krivda 

za nastalo situacijo je v celo-

ti na strani vlade in temu ne 

more uiti,« pravi.

Predsednik ESS Drago 

Lombar pa je dodal, da so 

stališča sindikatov jasna: 

»Glede na to, da ni bilo do-

govarjanja in dogovora, je 

jasno, da preko tistega, za 

kar se zavzemamo, ne mo-

remo iti niti za ceno refe-

renduma.«

»Še bolj pa nas skrbi, da 

premier govori, da je glavni 

problem v Sloveniji referen-

dum,« je dejal. »Referendum 

je za nas še edino zagotovi-

lo, da je država v lasti drža-

vljanov. Če tega instrumen-

ta ne bi imeli, se vprašajmo, 

kje bi danes bili,« je pozval.

Lombar je kot problem v 

Sloveniji ocenil, da nimajo 

sogovornika in »da nekdo 

vztraja pri stališču 'vzemi ali 

pusti'«. »To niso pogajanja,« 

je opozoril.

Referendumska blokada 

proračuna je »sabotaža ra-

zvoja in življenja sedanjih 

in prihodnjih generacij«, 

je namreč danes v Bruslju 

opozoril premier Janez Jan-

ša. Zasilno financiranje po 

dvanajstinah po njegovih 

besedah ne ogroža le delo-

vanja nekaterih institucij, 

ampak tudi uporabo evrop-

skih sredstev, ki so edina na 

voljo za zagon rasti.

»Tisti, ki je vložil referen-

dumsko pobudo na prora-

čun, iz katere lahko nastane 

zahteva, je naredil nekaj, 

kar je izven meja zdrave 

presoje,« je poudaril Janša 

ob prihodu na drugi dan za-

sedanja vrha EU.

Predstavniki reprezenta-

tivnih sindikatov javnega 

sektorja so 12. decembra v 

državni zbor vložili 13.280 

podpisov za začetek postop-

kov za referendum o zako-

nu o izvrševanju proračuna 

za leti 2013 in 2014. Ne stri-

njajo se namreč z znižanjem 

mase plač za zaposlene v 

javnem sektorju.
STA (Pripravlja: SM)

»Pogajanja bodo tako pote-

kala v okviru socialnega spo-

razuma, kar nam zadostuje,« 

je dejal predsednik konfede-

racije Branimir Štrukelj. Gle-

de na ministrovo zagotovilo 

je predlog sklepa, da vlada 

ne spoštuje socialnega spo-

razuma in stavkovnega do-

govora, umaknil iz razprave, 

je povedal.

Izrazil je upanje, da se bo 

vlada držala dogovorjenega. 

»V naši državi je eden ključ-

nih problemov ta, da vlada 

nekaj podpiše pri polni za-

vesti, potem pa se tega ne 

drži,« je dejal.

Na novinarski konferenci 

po seji je izrazil zadovolj-

stvo, da se niso »do konca 

spravili v konflikt.« »Mini-

strovo zagotovilo je bilo po-

membno in konstruktivno,« 

je ocenil.

»Vizjakovo zagotovilo 

smo razumeli tako, da vlada 

ne bo več vztrajala in z eno-

stranskim uveljavljanjem 

preko zakona o uravnote-

ženju javnih financ v obči-

nah skušala spremeniti tudi 

standarde in normative. 

Ker pa še vedno nimamo 

formalnega zagotovila, da 

bodo določbe umaknjene, 

naše napovedi o zaostritvah 

in glasovanje o stavki pote-

ka naprej,« je dejal.

Minister za izobraževanje 

Žiga Turk je med sejo potr-

dil, da se bodo o standardih 

in normativih »še naprej 

pogajali v okviru socialnega 

sporazuma, tako kot se tru-

dimo že več kot pol leta«.

Slovenija � Vlada in sindikati v pogajanjih

Bo vlada spoštovala stavkovni dogovor?
Minister za delo Andrej Vizjak je na petkovi seji Ekonomsko-socialnega sveta ob obravnavi vprašanja spremenjenih standardov in normativov v vrt-
cih zagotovil, da bo vlada spoštovala socialni sporazum in stavkovni dogovor, so povedali v Konfederaciji sindikatov javnega sektorja. To pomeni, da 
bodo pogajanja potekala v okviru socialnega sporazuma, pravijo.
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Utrujeni od dajanja
Zimski čas je čas dobrodelnosti in 

dajanja. Ob nizkih temperaturah in 

božični ikonografiji nam vsem posta-

ne toplo pri srcu in se denarnice lažje 

odprejo. Težava pa je v tem, da nas k 

dobrodelnosti nagovarjajo na dobe-

sedno vsakem koraku. Včasih je bilo mogoče kupiti 

Unicefove voščilnice, v cerkvi dati kaj za dober na-

men in odkupiti gasilski koledar. Tu se je dobrodel-

nost večinoma končala.

V današnjem času pa so potrebe in tudi želje ve-

like, zato nas dobrodelne akcije napadajo skoraj 

že tako agresivno kot reklame. Velike organizacije 

imajo seveda narejeno natančno strategijo in dobro 

naštudirane naše navade, da nas pripeljejo do bla-

gajne. Marsikdo, ki sicer rad da, danes potoži, da je 

povpraševanje po dajanju tako veliko, da je prišlo 

do nasprotnega učinka in se za darovanje ne odloči 

več, še posebej odkar so prišle na dan zgodbe o lepih 

plačah in zaslužkih v humanitarnih organizacijah. 

Pogost pomislek je namreč, da v resnici ne vemo, kaj 

se dejansko zgodi z denarjem, ki ga darujemo. Vse te-

melji na zaupanju, tega pa je nepreklicno zmanjka-

lo. Mnogi namesto denarja raje darujejo prehrano, 

oblačila, igrače. Pri tem ne vedo, da nekatere huma-

nitarne organizacije obleke prodajo in le-te končajo 

na afriških tržnicah, z izkupičkom pa potem financi-

rajo razne projekte.

Vedno več ljudi se odloča, da podpirajo predvsem 

dobrodelnost iz svojega neposrednega okolja ter ak-

cije, v katerih se stvari zbirajo z natančno določenim 

namenom, za znane uporabnike v krajšem časov-

nem obdobju. Po zaključku akcije se običajno objavi 

tudi rezultat akcije, zbrana sredstva in učinek, ki ga 

je imela na življenje tistih, ki jim je bila pomoč po-

trebna. Na ta način dobrodelnost ni več enosmeren 

odnos, pri katerem eni dajejo, dano pa odteče nezna-

no kam in ne da nobene povratne informacije. Kdor 

je daroval za potrebe v domačem okolju,vsak dan 

doživlja zadovoljstvo, saj vidi, da je njegov prispe-

vek dejansko pomagal izboljšati situacijo, za katero 

je daroval. Očitno ne velja le slogan 'kupuj lokalno', 

ampak tudi 'daruj lokalno' in prispevaj k več sreče v 

svoji neposredni okolici.
Viki Ivanuša

Uvodnik



Svet občine Majšperk je na 

20. redni seji v četrtek, 13. de-

cembra, na predlog županje 
dr. Darinke Fakin predlaga-

ni dnevni red s sedmih razširil 

še za tri točke. Očitno so svo-

je opravile dobra pripravlje-

nost in dosedanje obravnave, 

kajti občinski odbor za go-

spodarstvo, ki ga vodi Zlatko 

Žnidar, je ugotovil, da v javni 

obravnavi niso prejeli nobe-

nih predlogov amandmajev. 

Zato so v drugem branju brez 

razprave dokončno potrdili 

proračun občine Majšperk za 

leto 2013, v katerem načrtuje-

jo za 4,717.892 evrov prihod-

kov ter 4.769.319 evrov od-

hodkov. Manjšo razliko bodo 

pokrili iz ostanka sredstev v 

letošnjem letu, novih zadolži-

tev pa ne predvidevajo. Brez 

težav so v drugem branju 

potrdili tudi proračun za leto 

2014, v katerem načrtujejo za 

4.906.227 evrov prihodkov in 

5.126.416 evrov odhodkov.

Med osrednje investicije 

v naslednjih dveh letih uvr-

ščajo gradnjo oziroma širitev 

otroškega vrtca v Majšperku, 

ki naj bi veljala dober milijon 

evrov. Za investicijo, ki naj bi 

jo pričeli sredi prihodnjega 

leta, končali pa v letu 2014, 

so že zagotovili vso potrebno 

dokumentacijo, kandidirajo 

pa tudi za sredstva iz regio-

nalnih razvojnih programov. 

V naslednjih dveh letih naj bi 

zgradili tudi prepotreben vo-

dovodni sistem v Stopercah, 

ki naj bi veljal okoli milijon 

evrov, med pomembnejše in-

vesticije pa uvrščajo tudi gra-

dnjo pločnika v Lešju, ki naj 

bi jo pričeli že v začetku pri-

hodnjega leta, načrtujejo pa 

tudi gradnjo kanalizacijskega 

sistema v delu Majšperka in 

Sestrž ter dokončanje del pri 

gradnji športnega parka v 

Majšperku. Poleg tega naj bi 

precej proračunskih sredstev 

namenili za modernizacijo 

občinskih cest in javnih poti. 

Če bodo uspeli na razpisih, 

jih čaka tudi energetska ob-

nova šolskih poslopij v Sto-

percah in na Ptujski Gori.

Po krajšem pojasnilu župa-

nje so brez bistvenih pripomb 

potrdili tudi investicijsko do-

kumentacijo za projekt Oži-

vitev kulturnih in naravnih 

potencialov Dravinjske doli-

ne, ki ga pripravljajo skupaj 

z občinama Makole in Poljča-

ne, z njim pa kandidirajo za 

sredstva za razvojne spodbu-

de. Nosilec projekta, ki je oce-

njen na okoli 220.000 evrov, 

je občina Makole, delež ob-

čine Majšperk pa je ocenjen 

na 10,6 odstotka, to je okoli 

23.333 evrov. Investicijo naj 

bi izvajali od oktobra 2013 do 

avgusta 2014.

Določili so tudi višino sred-

stev za zagotavljanje pogojev 

za delo samostojnih svetnikov 

in svetniških skupin v občini. 

Menili so, da bo treba porabo 

proračunskih sredstev uo-

kviriti v realne razmere ter 

temu primerno določiti tudi 

obseg sredstev za delo članov 

občinskega sveta. Ocenjujejo, 

da  je mogoče za leto 2013 v 

te namene v občinskem pro-

računu zagotoviti 0,15 evrov 

mesečno za prejeti glas. Če 

bodo planirana sredstva v 

celoti porabljena, bo treba v 

proračunu za leto 2013 na le-

tni ravni zagotoviti 200 evrov. 

Na prošnjo občana so doda-

tno potrdili sklep o širitvi 

območja stavbnih zemljišč za 

področje kmetijstva, nato pa 

potrdili še predlog projekta 

za gradnjo kanalizacijskega 

sistema v Majšperku. Za in-

vesticijo, ki je ocenjena na 

okoli 210.000 evrov, namreč 

želijo kandidirati za evropska 

sredstva za obnovo in razvoj 

vasi. Na predlog županje pa 

so potrdili tudi sklep o podpi-

su predpogodbe za uporabo 

prostorov novega kulturno-

poslovnega centra Majšperk. 

Društvo invalidov Majšperk 

namreč načrtuje odkup 78 

kvadratnih metrov prostorov 

za društvene namene, vendar 

lahko po odkupu postane de-

janski lastnik prostorov šele 

po petletnem obdobju lastni-

štva občine Majšperk, zaradi 

česar je potrebna sklenitev 

predkupne pogodbe.

Med pobudami in vprašanji 

je svetnik Dragomir Murko 

predlagal, da bi zaradi nara-

ščajočega trenda prireditev 

ter povečanega števila obisko-

valcev iz zdravstveno-preven-

tivnih razlogov občina kupila 

srčni defibrilator. Ker lahko 

ta v primeru nenadnega srč-

nega zastoja reši marsikatero 

človeško življenje, so svetni-

ki z županjo na čelu predlog 

soglasno podrli. Svetnik Mar-
jan Novak je opozoril, da se 

po novo zapadlem snegu kra-

jani oddaljenih naselij Doklec 

in Sestrž pritožujejo zaradi 

slabo spluženih oziroma neo-

čiščenih cest. Županja je sve-

tnike seznanila, da so občine 

z območja nekdanje velike 

občine Ptuj izgubile tožbo z 

MO Ptuj v zadevi Meltal- Sne-

žič. Delež občine Majšperk 

naj bi znašal okoli 178.000 

evrov, ker pa se z odločitvijo 

sodišča občine ne strinjajo, 

so vse že vložile nasprotno 

tožbo.

Zadnjo letošnjo sejo maj-

šperški svetniki sklenili z 

veselo novico: županja je na-

mreč svetnike seznanila, da so 

osebni računalniki, ki so jih 

prejeli pred pričetkom seje, 

plod uspešnega sodelovanja 

občine v projektu Lokalne 

akcijske skupine Haloze. Tudi 

občina Majšperk se je namreč 

zavezala, da bo po letu 2014 

poslovala brez papirnatih ma-

terialov, v bodoče naj bi jih 

pošiljali in prejemali le v ele-

ktronski obliki. To zagotovo 

pomeni pomemben finančni 

prihranek in razbremenitev 

občinske administracije, kajti 

včasih je gradivo za sejo teh-

talo tudi po več kilogramov.
M. Ozmec

Aktualno

Majšperk � Na zadnji letošnji seji z novimi prenosniki

Dokončno potrdili proračuna za prihodnji dve leti
Čeprav so svetniki občine Majšperk zadnjo letošnjo sejo razširili še za tri točke, so z dnevnim redom opravili v slabi uri. Brez zapletov so dokončno potrdili prora-
čuna za prihodnji dve leti in nekaj drugih pomembnih dokumentov.
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Foto: M. Ozmec

Svetnike občine Majšperk so na zadnji letošnji seji pričakali novi prenosni računalniki, ki so jih na-
bavili v sodelovanju z LAS Haloze.

Uskladitve zneskov investi-

cij se nanašajo na dveletne in-

vesticije – tiste, ki so se priče-

le v letu 2012 in se bodo kon-

čale v letu 2013. Gre za pet 

pomembnih investicij: gra-

dnjo kanalizacije v Gerečji in 

Slovenji vasi, kjer je treba do-

datno urediti tudi vodovodne 

cevi, v Gerečji vasi pa cesto, 

v Dražencih pločnik z javno 

razsvetljavo, za usklajevanje 

gre tudi pri investicijah izgra-

dnje pločnika na Spodnji Haj-

dini od križišča pri gasilskem 

domu do Šparavčka, v Skorbi 

gre za projekt razsvetljave ob 

glavni cesti, zadnji projekt, 

pri katerem so uskladili zne-

sek, pa je projekt ureditve 

mansarde v gasilskem domu 

Hajdoše. Pri vseh omenjenih 

projektih so bili predhodno 

izvedeni razpisi, uskladitev 

zneskov zanje v proračunu za 

leto 2013 pa je bila potrebna 

tudi zaradi podpisov pogodb 

z izvajalci del.

Dopolnjen proračun za leto 

2013 se je od prvotno spreje-

tega spremenil na prihodkov-

ni in odhodkovni strani zara-

di notranjih prerazporeditev, 

sredstev konzorcija za name-

ne izgradnje kanalizacije v 

Gerečji vasi in Slovenji vasi ter 

dodatnega zadolževanja, ki se 

s prvotnih 120 tisoč evrov po-

večuje na 280 tisoč evrov. Ob 

omenjenih uskladitvah zne-

skov investicij so opravili še 

uskladitve nekaterih postavk 

na raven proračuna 2012, 

kot za področje turizma, in-

ternega kabelskega sistema, 

spletne strani in še nekatere 

druge. Nekatere postavke pa 

so v proračun 2013 vnesli 

dodatno, kot za Waldorfsko 

šolo in koncesijsko dajatev 

za trajnostno gospodarjenje z 

divjadjo, ki je prav tako nova, 

z zakonom predpisana obve-

znost lokalnih skupnostih, je 

med drugim povedal župan 

občine Hajdina Stanislav Gla-

žar.

Na novembrski seji so se 

vsem, ki so sodelovali v pro-

gramu prireditev ob 14. pra-

zniku občine Hajdina, tudi 

zahvalili za odlično izvedene 

prireditve.
MG

Hajdina � Spremembe in dopolnitve proračuna za leto 2013

Uskladili zneske pri petih investicijah
V osrednji točki dnevnega reda novembrske seje sveta občine Hajdina so razpravljali o spremembah in dopolnitvah proračuna za leto 2013, ki je bil sicer sprejet 
že aprila letos. Planiran je v višini dobre 4,121 milijona evrov. Spremembe in dopolnitve proračuna za leto 2013 so hajdinski svetniki soglasno potrdili.

Foto: Črtomir Goznik

Spremembe in dopolnitve proračuna za leto 2013 so hajdinski svetniki soglasno podprli.



V imenu MO Ptuj jim je ob 

jubileju čestital tudi ptujski 

župan Štefan Čelan z željo, da 

so še naprej tako aktivni kot 

doslej ter s svojo dejavnostjo 

bogatijo sebe in druge. Vla-

dimir Koritnik, predsednik 

sveta ČS Breg-Turnišče je dru-

štvu čestital v imenu ČS in v 

svojem imenu. V zahvalo za 

dobro sodelovanje je DU Tur-

nišče ČS Breg-Turnišče podeli-

lo plaketo z željo po dobrem 

sodelovanju tudi v bodoče.

Na prehojeno pot in aktiv-

nosti društva, ki je začelo delo-

vati v letu 1992, je ob jubileju 

spomnil predsednik DU Tur-

nišče Franc Zupanič. V tistem 

času so se mladi upokojenci, 

polni volje in energije, ki so se 

upokojili, ker so ob osamosvo-

jitvi propadla mnoga podjetja, 

spraševali, kaj početi, da bodo 

njihovo nadaljevanje poti v 

tretje življenjsko obdobje po-

stalo aktivno in koristno za-

nje in za okolje. Porodila se 

je ideja o ustanovitvi Društva 

upokojencev Turnišče, ki jo 

je uresničilo enajst upoko-

jencev, ki so postali ustanov-

ni člani društva ter opravili 

vse potrebno za ustanovitev 

društva in začetek njegove-

ga dela, da bi se upokojenci 

povezali in se vključili v tiste 

aktivnosti, ki jim najbolj leži-

jo in za katere v času aktivne 

delovne dobe pogosto niso 

imeli časa. To so bili Jože Mi-

lošič, Branko Čepek, Viktor 

Zajko, Betka Turk, Franc Turk, 

Ivanka Čepek, Jože Zupanič, 

Franc Majcen, Andrej Kolma-

nič, Alman Roganov in Mirko 

Vinko. Kot je na proslavi pove-

dal predsednik društva Franc 

Zupanič, so se po najboljših 

močeh vsa ta leta trudili, da so 

pripravili in realizirali takšen 

program dela, ki je pritegnil 

najširše članstvo, kulturna in 

športna srečanja, različna dru-

ženja, izlete, predavanja. Pred 

osmimi leti so na predlog ta-

kratnega predsednika Jožeta 

Milošiča ustanovili tudi skupi-

no ljudskih pevcev, ki obujajo 

pozabljene slovenske ljudske 

pesmi, nastopajo na kultur-

nih prireditvah društva ozi-

roma društvenih prireditvah 

in se udeležujejo nastopov 

ljudskih pevcev in godcev, ki 

jih organizirajo sosednja in 

druga društva, ki negujejo in 

ohranjajo ljudsko pesem. Pred 

osmimi leti pa so bili tudi 

skupaj z nekaterimi drugimi 

društvi pobudniki športnih 

srečanj društev upokojencev 

iz Vidma, Leskovca, Podleh-

nika, Sel, Dolene, Majšperka 

in Turnišč. Gre predvsem za 

prijateljska in prijetna druže-

nja upokojencev. Pri društvu 

so aktivne tudi nekatere špor-

tne sekcije v pikadu, kegljanju 

in streljanju z zračno puško. 

Njeni člani DU Turnišče zasto-

pajo na športnih tekmovanjih 

Zveze društev upokojencev 

Spodnjega Podravja in na dr-

žavnih prvenstvenih. Za do-

brote na društvenih srečanjih 

skrbijo marljive članice aktiva 

gospodinj, ki prav tako deluje 

v okrilju DU Turnišče. Društvo 

skrbi za različne dejavnosti, v 

katerih lahko vsak član najde 

nekaj zase in se aktivno vklju-

čuje tam, kjer je najbolj doma. 

V dvajsetih letih je DU Turni-

šče doseglo veliko lepih uspe-

hov, člani pa veliko lepih dru-

ženj. Vsega tega pa ne bi bilo, 

če ne bi bilo aktivnih članov, 

med njimi je predsednik DU 

Turnišče Franc Zupanič posta-

vil ustanovne člane na čelu z 

Jožetom Milošičem, ki je dru-

štvo uspešno vodil 20 let. Za-

gotovo pa bi društvo lahko v 

svojo društveno kroniko zapi-

salo še kakšno dejavnost več, 

če bi imeli primerne prostore 

za svoje delovanje. Imajo sicer 

društveni prostor kot pisarno 

in kuhinjo, plod lastnega dela 

in prizadevanj. V Turnišču 

pa nimajo športno-rekreacij-

skega centra, ki ga pogrešajo 

vse generacije, ne samo upo-

kojenci. DU dobro sodeluje z 

MO Ptuj, s ČS Breg-Turnišče, 

Zvezo društev upokojencev 

Spodnje Podravje, GD Turni-

šče in OŠ Breg. Predsednik 

DU Turnišče Franc Zupanič 

pa v svojem prazničnem govo-

ru ni mogel obiti aktualnega 

stanja v državi in tega, da so 

upokojenci breme proračuna. 

»Naša generacija je pošteno 

oddelala svojo delovno dobo 

po takrat veljavni zakonoda-

ji in ukrepih vlade. Za nas so 

bili plačani tudi vsi prispevki, 

zato si zaslužimo primerno 

spoštovanje. Zavedamo se tež-

ke situacije, pripravljeni smo 

potrpeti do neke mere, biti 

solidarni in po svojih najbolj-

ših močeh pomagati svojim 

otrokom, vnukom, pa tudi 

tistim upokojencem, ki so po-

moči zares potrebni. Da misli-

mo resno, smo že dokazali, ko 

smo se vključili v humanitarni 

projekt Starejši za starejše. 

Naši prostovoljci že obiskuje-

jo starejše občane, da bi z an-

keto ugotovili, kdo in kakšno 

pomoč potrebujejo,« je pou-

daril Franc Zupanič, ki tudi 

ne more mimo govoric, da na 

druženjih zapravljajo čas. Prav 

nasprotno, na srečanjih prega-

njajo dolgčas, osamljenost in 

slabe misli, se spodbujajo in 

si vlivajo upanje. To pa je tudi 

najpomembnejše pri njiho-

vem delovanju.
MG
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Ptuj � Jubilej Društva upokojencev Turnišče

Dejavnosti, ki bogatijo jesen življenja
DU Turnišče je letos praznovalo 20-letnico uspešnega delovanja. Praznično prireditev so 16. novembra povezali s priložnostno proslavo, ki so jo obo-
gatili z kulturnim programom in družabnim srečanjem.

Moški pevski zbor Talum 

Kidričevo ima bogato pevsko 

tradicijo, saj segajo njegovi 

začetki v petdeseta leta prej-

šnjega stoletja. Moški pevski 

zbor Talum pomeni pomem-

ben delež v kulturnem doga-

janju v kidričevski tovarni, na 

celotnem območju občine, pa 

tudi zunaj nje. Zbor sodeluje 

na raznih pevskih revijah in 

pevskih srečanjih, za njimi so 

številna gostovanja po domo-

vini in tudi tujini, zapojo pa 

tudi na skoraj vseh pogrebih 

Talumovih delavcev in upoko-

jencev. Njihov zborovodja je 

že nekaj let Oliver Buček, sicer 

zaposlen na ptujski Osnovni 

šoli Breg. Pevci pravijo, da ga 

odlikuje predvsem spoštljiv 

odnos do minulega dela in 

zapuščine predhodnika, zbo-

rovodje Ladislava Pulka, ki je 

pevski zbor Talum vodil celih 

30-let.

V tokratnem prazničnem 

koncertu so se kidričevski 

pevci občinstvu v dvorani Pan 

predstavili predvsem z reper-

toarjem iz slovenske zboro-

vske zakladnice, kot gostje 

pa so se jim pridružile pevke 

ženskega pevskega zbora Vr-

tec Ptuj, ki ga prav tako vodi 

Oliver Buček. Za prijetnejši 

konec prednovoletnega kon-

certa so pevke in pevci obeh 

zborov združili glasove in sku-

paj zapeli še znano ljudsko pe-

sem Gremo na štajersko, pri 

čemer se jim je spontano pri-

družilo občinstvo v dvorani.
-OM

Kidričevo � Zbor Talum s pevkami Vrtca Ptuj

S pesmijo v praznike
Pester program predprazničnega dogajanja so v Kidričevem v nedeljo, 9. decembra, po-
pestrili z novoletnim koncertom moškega pevskega zbora Talum, ki je tokrat v goste 
povabil tudi pevke ženskega pevskega zbora Vrtec iz Ptuja.

Foto: M. Ozmec

Pevci moškega pevskega zbora Talum so za prijetne predpraznične dni zapeli s pevkami ženskega 
pevskega zbora Vrtec iz Ptuja.

Foto: Črtomir Goznik

Ptujski župan Štefan Čelan je DU Turnišče ob jubileju čestital v 
imenu MO Ptuj, priložnostno darilo je prevzel predsednik DU Tur-
nišče Franc Zupanič.



Vsak Pikin bralec mora na 

leto prebrati vsaj štiri knjige 

s seznama in v Pikino beležko 

zapisati ali narisati kratko ob-

novo prebranega gradiva. Na 

seznamih je pester izbor knjig 

domačih in tujih avtorjev. Za 

knjige, prebrane v enem letu, 

prejme otrok Pikino bralno 

značko, po treh osvojenih pa 

prejme Pikino zlato bralno 

značko. Lani jo je osvojilo čez 

50 učencev, letos pa pričaku-

jejo še večji odziv. Ormoška 

knjižnica je k sodelovanju pri 

Pikini bralni znački povabila 

tudi šole, organizirano pa so 

prireditev, ki je v četrtek po-

poldne potekala v Beli dvo-

rani grajske pristave, kasneje 

pa še na Ptuju, obiskali učen-

ci iz OŠ Središče ob Dravi. 

Bralci so se srečali z otroškim 

ustvarjalcem Primožem Suho-

dolčanom, ki se čuti globoko 

povezan s Pikino bralno znač-

ko in Piko: „Pika je ena taka 

gospodična, kot sem bil jaz v 

mladih letih. Tudi moje knjige 

so take divje, zabavne in raz-

mišljajo tako kot Pika.“

Nenavadno srečanje s pi-

sateljem bo malčkom ostalo 

v trajnem spominu, saj kako 

bi le lahko pozabili pisatelja, 

čigar najljubša domača žival 

je hladilnik, najljubši šport 

napad na hladilnik, njegova 

najljubša knjiga pa je jedilni 

list iz kitajske restavracije. Pri-

mož Suhodolčan je povedal, 

da vsako spodbujanje branja 

rad podpre, in meni, da mladi 

zelo radi berejo, a drugačne 

knjige, kot so jih brali nekoč: 

„Zelo radi pa tudi poslušajo 

pravljice in zgodbe. Tudi jaz 

zadnje čase skoraj rajši pri-

povedujem zgodbe, kot da 

jih pišem. Branje mladih ni v 

zatonu, mogoče bo le knjiga 

spremenila agregatno stanje 

v elektronsko obliko, a knjiga 

bo ostala.“

Knjige Primoža Suhodol-

čana so med otroci cenjene 

in brane, v knjižnicah med 

najbolj izposojanimi, skriv-

nosti, kako mu to uspeva, pa 

Suhodolčan z nami ni želel 

deliti, ker se boji, da ga bodo 

potem drugi pisatelji kopirali, 

nam je zaupal med bučnim 

smehom: „Moje knjige otro-

ci zelo radi berejo in ne le 

enkrat. Ne vem, kako mi to 

uspeva, ampak fino je, da sem 

med najbolj branimi in izpo-

sojanimi avtorji. V čast pa si 

štejem tudi, da me prebirajo 

celo fantje, ki ne berejo pre-

več radi. Zelo malo je osnov-

nošolcev, ki niso prebrali vsaj 

košarkarja.“

O tem, kakšne načrte ima 

pisatelj in kakšne zgodbe 

nastajajo trenutno v njegovi 

pisateljski delavnici, ni zna-

nega prav veliko. Če je verje-

ti njegovi hudomušni izjavi, 

se te dni posveča edino še 

receptom za božične piškote 

in torte. V njegovih mislih je 

prostor le za hladilnik, njego-

vega brata štedilnik in sestro 

pečico.

V ormoški knjižnici so nam 

povedali, da prijavljenih za 

Pikino značko še ni veliko, a 

upajo, da bo več kandidatov, 

ko bodo učenci že opravili ob-

veznosti v šoli. »Bralci, ki hitro 

osvojijo šolsko bralno značko 

in preberejo vse knjige s se-

znama za domače branje, bodo 

morda kmalu želeli še več,« je 

povedala Nina Šulek. Sicer pa 

je na spletni strani ormoške 

knjižnice (http://www.orm.

sik.si)Pikina bralna značka po-

drobno predstavljena, dodani 

so seznami knjig, za vsako knji-

go na seznamu pa je narejena 

tudi povezava, tako da lahko 

uporabniki s klikom na izbran 

naslov takoj vidijo, ali je knjiga 

prosta ali izposojena.
Viki Ivanuša
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Ormož, Ptuj � Pikina bralna značka

„Moja najljubša domača žival je hladilnik ...“
Knjižnica Velenje je lani prvič organizirala Pikino bralno značko, v kateri so lahko sodelovali člani knjižnice do vključno 6. razreda osnovne šole. Letos so akcijo 
razširili na knjižnice partnerskih mest EPK, tudi na Ptuj in Ormož. Pikina bralna značka traja vsako leto od Pikinega festivala do naslednjega Pikinega festivala in 
je namenjena vsem bralcem, ki radi berejo knjige o nagajivih in navihanih junakih.

Ptuj � Predaja terapevtske mize OŠ dr. Ljudevita Pivka

Otrok več ne bodo previjali na tleh
Družbeno in socialno ozaveščeni mladi, ki delujejo v Leo klubu Ptuj, so februarja organizirali že osmo likovno kolonijo, katere sredstva gredo v dobrodelne name-
ne. Letos so izkupiček namenili za nakup terapevtske mize in jo v petek predali ravnateljici OŠ dr. Ljudevita Pivka Dragici Emeršič.

Dobrodelna dražba, ki so 

jo v sklopu likovne kolonije z 

naslovom »Bejži čopič, kurent 

gre« organizirali člani Leo klu-

ba Ptuj, je bila več kot uspešna. 

S 14 deli, ki so nastala na kolo-

niji, so namreč zaslužili 1700 

evrov in ves denar namenili za 

nakup terapevtske mize na OŠ 

dr. Ljudevita Pivka. Doslej na 

šoli niso imeli primernih po-

gojev za previjanje večjih otrok 

in so to počeli na blazini, ki je 

bila položena na tla. Da to ni 

primeren način in da šola po-

trebuje pomoč, so uvideli tudi 

člani Leo kluba Ptuj in skupaj z 

dobrodelniki, ki so jim prisluh-

nili, akcijo pohvalno izpeljali.

Za zbrani denar so kupili 

elektronsko dvižno terapev-

tsko mizo, ki bo olajšala delo 

ne le učencem, ki se bodo po-

slej lažje previjali, ampak tudi 

vzgojiteljicam, ki jim pri tem 

pomagajo. „Poslej bodo lahko 

tudi učence, ki so na vozičkih, 

lažje previle. Položile bodo 

učenca na mizo in jo dvignile 

na primerno višino, kar pome-

ni tudi, da bo lahko previjala 

ena sama oseba,“ je pojasnila 

vidno zadovoljna ravnateljica 

Dragica Emeršič.

To je za šolo velika pridobi-

tev, ustrezno mesto, kjer bo 

miza postavljena, pa zaradi nje-

ne velikosti še iščejo. Emerši-

čeva je posebej vesela dejstva, 

da so akcijo izpeljali mladi, ki 

so še enkrat dokazali, da so pri-

pravljeni pomagati.

Da to v Leo klubu res poč-

nejo, dokazujejo akcije, ki jih 

bodo izpeljali v naslednjih 

dneh. Po besedah predsednika 

Leo kluba Ptuj Vida Izlakarja 

se zavedajo, da je v naši bliži-

ni veliko pomoči potrebnih 

ljudi in jim želijo pomagati s 

svojimi prispevki. V soboto so 

tako v Qcentru na Ptuju zbirali 

sredstva, oblačila, hrano in vse 

drugo, s čimer bi olajšali zimo 

žrtvam novembrskih poplav. 

Enako bodo počeli tudi to so-

boto, 22. decembra, skupaj 

z Lions klubom Ptuj, le da se 

iz trgovskega centra selijo v 

center mesta. Na predbožični 

večer in na sam božič pa bodo 

vse zbrane stvari in sredstva 

predali tistim, ki njihovo po-

moč najbolj potrebujejo, in na 

ta način nekaj družinam po-

lepšali praznike.
Dženana Kmetec

Foto: DK

Ravnateljica Dragica Emeršič v družbi članov Leo kluba Ptuj: Taje 
Strelec, Maje Zupanič, Andreja Korparja in Vida Izlakarja

Foto: Viki Ivanuša

Navihana Pika je bila prava družba za Primoža Suhodolčana, ki si 
je za svojo gladko naglavno površino izposodil malo njenih las.

Dornava � Koncert v Zavodu

V pričakovanju praznikov
Praznični december je mesec, ko se spremeni tudi ritem življenja v Zavodu dr. Marijana Borštnarja v Dor-
navi. Tako kot vsako leto se namreč tudi letos vrsti kar nekaj zabavnih prireditev in med njimi je bil tudi 
koncert mladih glasbenikov z naslovom V pričakovanju praznikov.

Na glasbeni prireditvi, ki 

je bila tretjič, se predstavljajo 

mladi glasbeniki, učenci raz-

ličnih glasbenih šol. Tokrat se 

jih je na odru v veliki telova-

dnici Zavoda predstavilo kar 

42 iz dornavske glasbene šole 

Nocturno, ptujskih glasbenih 

šol Karola Pahorja in sv. Petra 

in Pavla, pa učenci iz glasbene 

šole Zlatka Munda, društvo 

Arsana ter učenci iz OŠ Dor-

nava in OŠ Ljudski vrt. Dobro 

uro in pol trajajoči koncertni 

večer je odlično uspel, saj so 

uživali tako poslušalci kot na-

stopajoči.

„Prispevek vsakega sodelu-

jočega je za nas neprecenljive 

vrednosti; našim uporabni-

kom s tem približamo glasbo 

na način, ki bi jo drugače v 

takšnem obsegu in na takšen 

način težko doživeli. Hkrati pa 

s tem mladim glasbenikom po-

nudimo priložnost, da se pred-

stavijo in doživijo vez z našimi 

fanti in dekleti. Ta večer ostaja 

edinstven,“ je o namenu kon-

certa povedala koordinatorka 

koncerta Anita Špes, ki se 

sicer kot profesorica defekto-

logije v Zavodu veliko ukvarja 

prav z glasbenim in plesnim 

izobraževanjem: „Čeprav je 

našim uporabnikom nekako 

najbližje narodno-zabavna ali 

narodna glasba, ki jo največ-

krat poslušajo, jih je tovrstni 

izbor izvajalcev zelo pritegnil, 

prav tako pa seveda celotno 

dogajanje in scena, saj je bila 

telovadnica že praznično 

okrašena. Koncert smo pričeli 

z najmlajšimi nastopajočimi 

in ga stopnjevali do najstarej-

ših. Zvrstila se je pisana paleta 

instrumentov: harfa, klavir, 

violina, flavta, rog, trobenta, 

saksofon, kitara, harmonika 

ter mali ritmični instrumenti 

v skupini Ansambelska igra 

iz OŠ Dornava. Za konec se je 

predstavila tudi skupina Cve-

tličniki in učenci iz OŠ Ljud-

ski vrt, ki so z energijo rocka 

napolnili prostor. Naši fantje 

in dekleta so koncertu z nav-

dušenjem sledili in se odzivali 

na slišano. Nekateri z burnim 

aplavzom, drugi s prisrčnimi 

komentarji, vsi pa z nasmeški 

na obrazu. Mlade nastopajo-

če glasbenike pa je navdušil 

odziv publike. Zadovoljstvo je 

bilo obojestransko!“

Po koncertu je bila seveda, 

kot se za praznični čas spodo-

bi, pripravljena še zakuska, ve-

čer pa se je zaključil s sprošče-

nim druženjem in klepetom.
SM

Foto: SM

Na koncertu v Zavodu Dornava se je navdušenim uporabnikom predstavilo kar 42 glasbenikov.
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Še pred razpravo o rebalan-

su so svetniki in svetnica brez 

pripomb potrdili rebalans 

letošnjega proračuna, ki se 

je zmanjšal za slabih 300.000 

evrov glede na prvotno načr-

tovanega, predvsem zato, ker 

sta bili naložbi v nov vrtec in 

izgradnjo kanalizacije nekoli-

ko nižji od predvidenih.

Potem se je župan Maučič 

lotil predstavitve proračuna za 

leto 2013, ki znaša dobra 2,4 

milijona evrov, edina večja na-

ložba, ki je predvidena v njem, 

pa je energetska prenova pod-

lehniške osnovne šole; ta pro-

jekt so že prijavili na razpis Mi-

nistrstva za infrastrukturo in 

prostor. „Drugih večjih naložb 

zaenkrat ni načrtovanih, je pa 

nekaj manjših, med njimi goto-

vo nadaljevanje del na viničar-

skem muzeju v višini 25.000 

evrov, saj moramo objekt 

zapreti. Nekaj denarja pa je 

rezerviranega še za pripravo 

projektne dokumentacije za 

novo večnamensko dvorano, 

za katero bomo sicer posku-

šali počrpati denar, ki nam je 

še ostal v Regionalnem razvoj-

nem programu. Pravkar je bil 

tudi objavljen razpis za Južno 

mejo, na katerega bomo prija-

vili naš cestni projekt; gre za 

ureditev ceste Strajna–Rodni 

Vrh, kar pa še ni upoštevano 

v proračunu 2013, zato bo po-

treben rebalans takoj januarja. 

Sicer ne upam biti preveč opti-

mističen, saj smo s tem projek-

tom že izpadli na treh razpisih, 

vendar je tokrat eden od krite-

rijev razpisa tudi 'izboljšanje 

dostopnosti', zato bomo po-

skusili,“ je na kratko povedal 

Maučič in nato pozval svetniki 

k razpravi o proračunu.

Ban: S cesto 
Strajna–Rodni 
Vrh ne moremo 
več čakati!

Prvi se je oglasil Ivo Ban: 

„Zelo se veselim, če bo oziro-

ma da bo zaradi prijave ceste 

Strajna–Rodni Vrh potreben 

rebalans proračuna ... Vsi 

veste, da na modernizacijo 

te ceste naši občani čakajo 

že krepko več kot tri leta, pa 

vsako leto zaman, vedno so 

žejni prepeljani preko vode. 

Potrpežljivosti je resnično ko-

nec in za ta proračun ne bom 

glasoval, če ne bo v njem po-

stavke za to cesto! Tudi če na 

razpisu ne uspemo, je treba 

rezervirati del našega prora-

čuna in se bo cesta pač urejala 

postopoma, po odsekih, vsako 

leto nekaj. Čakati več ne mo-

remo!“

Maučič se je z Banovim 

mnenjem sicer povsem stri-

njal, a tudi dodal, da je takšnih 

cestnih odsekov v občini zelo 

veliko; ne le makadamskih, 

ampak tudi tistih, kjer je as-

faltna prevleka že tako daleč 

uničena, da so še v slabšem 

stanju kot gramozirane ceste: 

„V tekočem letu nismo imeli 

denarja za ceste, saj smo po-

strgali vse rezerve za nov vrtec 

in kanalizacijo, da ni bilo treba 

najemati še kakšnega kredita. 

Poleg tega pa ni bilo niti nekih 

pametnih razpisov za to po-

dročje; na razpisu kmetijske-

ga ministrstva pa smo izpadli 

zaradi ene točke premalo. Če 

drugo leto spet ne uspemo na 

razpisu Južna meja, bomo res 

morali začeti modernizirati 

naše cestne odseke z lastnim 

denarjem, kolikor ga pač bo. 

Prioriteto cest pa bo določil 

občinski svet.“ 

Z novim 
podjetnikom 
veliko lažje do 
sofinanciranja 
ceste ...

Potem pa je Maučič dodal 

še nekaj: „Izguba točk na raz-

pisu je tudi posledica tega, ker 

nismo na dotični relaciji našli 

niti enega pogumnega obča-

na, ki bi odprl svoj s. p. Novo 

delovno mesto (zaradi ceste) 

namreč prinaša kar 5 točk ... 

Sam sem poskušal pregovoriti 

kar nekaj ljudi, a neuspešno. 

Žal, je pač tako, da pri razpi-

sih največ točk prinašajo nova 

delovna mesta, pa število pre-

bivalcev, kar je za nas zelo ne-

ugodno. Demografska ogrože-

nost in razvojna zaostalost ve-

ljata bore malo ... In razpisi v 

prihodnje ne bodo drugačni, 

zato bodo morali tudi ljudje 

sami narediti kaj več, občina 

pač ne more vsega.“ 

Maučič ob tej razlagi ni niti 

pretirano skrival ideje, da bi za 

modernizacijo kakšne ceste, ki 

lahko zahteva tja do 600.000 

evrov, če gre za nekaj kilome-

trov, bilo pametno iz občinske-

ga proračuna subvencionirati 

kakšnega novega podjetnika 

ali dva ob trasi ceste, vsaj za 

pet let, kolikor je to po zakono-

daji potrebno; takšen strošek 

bi bil namreč izredno majhen 

v primerjavi z evropskim in 

državnim sofinanciranjem ce-

stnega projekta ...

Sicer pa se je z mnenjem 

Bana strinjal tudi Stojan Kojc, 

ki je predlagal, da bi nekaj po-

trebnega denarja za prva dela 

lahko pridobili tudi tako, da bi 

črtali nekaj manjših in ne tako 

nujnih naložb v občini, kot je 

npr. javna razsvetljava in krož-

išče v središču občine. Župan 

je temu pritrdil in dejal, da 

bodo to lahko uredili z reba-

lansom v začetku naslednjega 

leta.

Kot bi med 
seboj tekmovali 
olimpijci in 
paraolimpijci

Podobno stališče je imel 

tudi podžupan Sebastian To-

plak: „Prijavimo zdaj to cesto 

Strajna–Rodni Vrh še na razpis 

za Južno mejo, ampak če tudi 

tokrat ne bomo uspešni, se 

strinjam, da začnemo moder-

nizacije z lastnim denarjem, 

po manjših odsekih.“ Milan 

Vidovič je podprl Bana in prav 

tako predlagal, da se priorite-

tno modernizira cesta Strajna–

Rodni Vrh, če ne bodo uspešni 

na razpisu, župan Maučič pa 

ni rekel nič določenega: „V ob-

čini imamo 17 kilometrov ne-

asfaltiranih cest, ob katerih še 

živijo občani, in 17 kilometrih 

takšnih, ki jih je nujno prepla-

stiti ...“
Za konec razprave, v kateri 

je bilo slišati še precej kritike 
čez razpise, ki so pisani na 
kožo bogatim občinam, name-
sto da bi bilo obratno, se je še 
enkrat oglasil Ban: „S temi raz-
pisi in občinami je pri nas tako, 
kot če bi med seboj tekmovali 
olimpijci in paraolimpijci ... Mi 
se nikakor ne moremo meri-
ti z bogatimi občinami, in če 
bodo razpisi še naprej takšni, 
je nesmiselno, da se sploh še 
prijavljamo. Kaj se res ne da 
nič spremeniti?!“

Maučič je ob tem le resi-
gnirano vzdihnil: „Oh, kaj vse 
smo haloške občine že posku-
šale, koliko smo župani tukaj 
že pretulili na to temo, ampak 
rezultata ni: razvoj je zaposlo-
vanje, ne pa cesta, pravijo v 
Ljubljani.“

Proračun, ki naj bi veljal le 
kratek čas, so potem podleh-
niški svetniki in svetnica so-
glasno potrdili, strinjali so se 
tudi, da ostane vrednost nado-
mestila za uporabo stavbnega 
zemljišča enaka kot doslej, de-
bato o tem, ali bodo postali so-
ustanovitelji JZ Lekarne Ptuj, 
pa so prestavili na naslednje 
leto.

SM

Podlehnik � S 14. redne seje občinskega sveta

Kratkoročni proračun sprejet, 
rebalans že januarja?
Sedemčlanski podlehniški občinski svet, ki si je za tokratno sejo izbral lokacijo konferenčne dvo-
rane v novem vrtcu, je največ časa porabil za potrditev proračuna za leto 2013, čeprav je župan 
Marko Maučič takoj na začetku povedal, da ga bodo, kljub potrditvi, itak spreminjali z rebalansom 
že takoj po novem letu ...

Foto: SM

Podlehniški občinski svet, ki je tokratno, skoraj štiriurno sejo oddelal v novi konferenčni sobi v vrtcu, 
je največ časa posvetil proračunu, oziroma konkretneje vprašanju, kako zagotoviti denar za najbolj 
pereče cestne odseke, med katerimi je cesta Strajna–Rodni Vrh.

Od tod in tam
Ptuj � S prostovoljnim delom do novega 
postajališča v Kicarju

V Kicarju imajo od nedavnega novo avtobusno 
postajališče. Nastalo je s prostovoljnim delom in iznaj-
dljivostjo članov mladega Športnega društva Kicar, kate-
rega osrednje prizadevanje je sicer vezano na ureditev 
športnega igrišča, občutljivi pa so tudi za druge proble-
me v svojem okolju. Da otroci iz Kicarja in drugi ne bi 
čakali v razpadajočem avtobusnem postajališču, ki jim 
ni več nudilo varnega zavetja ob slabem vremenu, saj je 
bilo zgrajeno pred več kot 25 leti, so se mladi lotili dela 
in uredili takšno postajališče, ki je vredno tega imena. V 
njem je izobešen tudi vozni red šolskega avtobusa, tako 
da starši lahko natančno vedo, kdaj se njihovi otroci 
vračajo iz šole. Med vsemi, ki so sodelovali v tem prosto-
voljnem projektu, so se še posebej izkazali Josip Modrič, 
Slavko Ciglar, Denis Modrič, Drago Zorko in Vlado Pisar; 
odločeni pa so, da ni zadnja skupna akcija. Njihovo ak-
tivnost je zelo pohvalil tudi predsednik sveta ČS Rogozni-
ca Janko Čeh.

MG

Ptuj � Naj stranišče 2012

Društvo za kronično vnetno črevesno bolezen je 
tudi letos ob svetovnem dnevu stranišč, 19. novem-
bru, izvedlo ocenjevanje javnih stranišč. Potekalo je 
v treh kategorijah. Ocenjevali so javna stranišča v lokal-
nih skupnostih, letos je v tem ocenjevanju sodelovalo že 
35 občin, stranišča na bencinskih servisih in stranišča 
v gastroenteroloških ambulantah v trinajstih slovenskih 
bolnišnicah. MO Ptuj je tudi letos pristala med prvo dese-
terico, z oceno 4,43 je na osmem mestu. Od prvega oce-
njevanja, ko so ocenjevalci ugotovili potrebo po ureditvi 
najmanj treh do štirih javnih stranišč na Ptuju, se stanje 
glede številčnosti ni spremenilo. Prvič letos pa je društvo 
izvedlo ocenjevanje stranišč v gastroenteroloških ambu-
lantah, pri čemer je ugotovilo, da ima le slaba polovica 
bolnišnic lepo urejena stranišča glede na kriterije, ki so 
jih uporabili pri ocenjevanju. Presenečeni pa so bili, da 
je osebje bolnišnic dobro seznanjeno z akcijo Naj strani-
šče. Ptujska bolnišnica je pristala z oceno 3,61 na osmem 
mestu, deli si ga skupaj s celjsko bolnišnico.

MG

Ptuj � Dobrodelna stojnica za nakup 
mamografa

Ptujske soroptimistke, ki so lani začele največjo 
dobrodelno akcijo v svojem dosedanjem delova-
nju, zbiranje sredstev za nakup novega sodobnega 
mamografa za potrebe ptujske bolnišnice, so ak-
tivne tudi v tem prazničnem času. Prvič so dobrodel-
no stojnico postavile na miklavževo, 22. decembra in 
28. decembra pa jih boste lahko našli tudi na božično-
novoletnem sejmu na Mestnem trgu, kjer bodo vabile 
k darovanju za dober namen. Njihov cilj je, da bi čim 
prej zbrale 100 tisoč evrov za nakup nujno potrebnega 
mamografa, ker so dosedanjega, ki je star več kot 20 let, 
izločili iz uporabe, kar tudi pomeni, da se je v ptujski 
bolnišnici podaljšala čakalna doba za mamografijo. 
V Soroptimist klubu Ptuj bodo vesele vsake najmanjše 
donacije, ker vsak dodaten evro vodi bliže k cilju. Med 
tistimi, ki so v zadnjem času razveselili s prispevkom za 
nakup mamografa, je tudi Slovensko združenje Evropa 
Donna, njihov skupni prispevek za nakup mamografa 
znaša tisoč evrov. Slovensko združenje Evropa Donna 
iskreno podpira ptujske soroptimistke v njihovi želji in 
naporih, da bi uresničile projekt nakupa mamografa za 
ptujsko bolnišnico.

MG

Foto: Črtomir Goznik

Foto: Črtomir Goznik
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Še pred seznanitvijo z dvole-

tnim proračunom so svetniki 

potrdili tretji letošnji rebalans 

proračuna za 2012, v okviru 

katerega so zgolj prerazpore-

dili denar na nekaj postavkah; 

med drugim so na posebni 

postavki zagotovili dobrih 

184.000 evrov za poplačilo v 

zadevi Meltal, 160.000 evrov 

pa so namenili za prve stroške 

pri sanaciji škode po poplavah. 

Sicer pa je višina proračuna 

ostala pri 5,3 milijona evrih. 

Predsedniki vseh občinskih 

odborov so na predlagani re-

balans podali pozitivno mne-

nje, prav tako so akt soglasno 

podprli vsi svetniki.

Dalj časa so se nato zadržali 

pri predstavitvi predloga dvo-

letnega proračuna. Kot je po-

vedal župan Jože Kokot, znaša 

proračun za leto 2013 dobrih 

6,7 milijona evrov, za leto 2014 

pa 6,4 milijona evrov: „Dvele-

tni proračun je potreben za-

radi razpisov in projektov, ki 

jih bomo nanje prijavljali,“ je, 

kot vsaki dve leti, pojasnil Ko-

kot, ki je nato dokaj podrobno 

predstavil oba proračuna.

Milijoni za 
kanalizacijo

Največ denarja bo občina v 

prihodnjih dveh letih name-

nila izgradnji kanalizacijskega 

omrežja v obdravskih vaseh s 

čistilno napravo v Forminu. 

Za to naložbo bo v letu 2013 

namenjenih 1,4 milijona, v 

letu 2014 pa kar 2,6 milijona 

evrov. Po pojasnilu župana je 

v omenjene zneske zajet tako 

denar iz občinskega prora-

čuna kot evropski in državni 

denar, ki ga pričakujejo po 

potrditvi plana za drugo fazo 

izgradnje kanalizacije v okvi-

ru konzorcija občin. Začetek 

izgradnje druge faze kanaliza-

cije, v katero sta poleg občine 

Gorišnica vključeni še občina 

Ptuj in Markovci, se sicer vleče 

že kar lep čas, vendar župan 

Kokot upa, da se bo „status 

quo“ vendarle v kratkem kon-

čal in se bodo – po razpisih za 

izvajalce del – dela vendarle 

lahko začela. Občina pa bo fi-

nancirala izgradnjo sekundar-

nih vodov v Forminu. V prora-

čunu za 2013 je rezerviranih 

še 200.000 evrov za sanacije 

škode po poplavah, 115.000 

evrov za nabavo novega ga-

silskega avtomobila (in enak 

znesek še v letu 2014). Med 

večjimi naložbenimi postav-

kami je še izvedba komasacije, 

za kar je v letu 2013 predvide-

nih 245.000 evrov, leto kasne-

je pa še 121.000 evrov, prav 

tako je v teh dveh letih pred-

videnih še 1,3 milijona evrov 

za zaključek izvedbe namakal-

nega sistema, ki se bo raztezal 

na skupno kar 310 hektarjih 

kmetijskih površin. Za novo-

gradnje in vzdrževanje cest 

pa je v letu 2012 predvidenih 

457.000 evrov, okoli 65.000 

evrov pa bo občina namenila 

še za dolgo pričakovano gra-

dnjo krožišča pri bencinski 

črpalki Žiher v Moškanjcih, 

ki naj bi se začelo urejati proti 

koncu naslednjega leta.

Svetniki na predvidene na-

ložbe, ki so, kot je razvidno, 

pretežno dvoletne, niso imeli 

pripomb, se je pa zaiskrilo pri 

nekaj drugih postavkah, kar je 

v gorišniškem občinskem sve-

tu redko, saj so seje praviloma 

vedno zelo mirne. 

Purgaj: za 
tekmovalni 
šport absolutno 
premalo!

Bojan Purgaj se je namreč 

najprej obregnil ob borih 

39.000 evrov, ki naj bi jih ob-

čina po proračunu naslednje 

leto namenil za tekmovalni 

šport: „S tem denarjem naši 

športniki enostavno ne mo-

rejo več preživeti! Zelo dobro 

poznam situacijo, vem, da 

so morali že letos trenerji z 

lastnim denarjem plačevati 

nekatere storitve! S tako malo 

denarja za tekmovalni šport 

enostavno ne bo več šlo. Ne 

vem, zakaj se ni v skladu s po-

govori preneslo na to postav-

ko 10.000 evrov s postavke za 

izgradnjo športnega centra, ki 

ga taka ali tako še lep čas ne 

bo?!“

Župan Kokot je ostal trmast 

kot vedno: „Veste, da bo občina 

prejemala še nižjo glavarino 

kot doslej! Poleg tega, zaradi iz-

pada delovanja HE Formin, bo 

precej nižja tudi koncesnina, 

ki jo dobivamo od DEM. Koli-

ko nižja bo, v tem trenutku še 

ne vemo in ne moremo napo-

vedati, to bomo videli šele na-

slednje leto. Vse je še pod veli-

kim vprašajem. Sicer pa imajo 

manj sredstev na voljo vsa dru-

štva v občini. Seveda pa bomo 

stanje spremljali in proračun 

se lahko kadarkoli skozi leto 

popravlja oziroma spreminja 

z rebalansom. Na postavkah 

za naložbe, s katerimi čakamo 

na razpise, pa denar mora biti, 

sicer prijava ni mogoča. To pa 

ne pomeni, da je dejansko ta 

denar na TRR občine! Kriza 

je povsod, predlagam vam, da 

si poskušate najti še kakšnega 

donatorja, čeprav vem, da ni 

enostavno. In verjamem, da je 

denarja premalo.“

Jože Belšak je pičil druga-

če: „Ja, kriza je povsod, ampak 

potem ne razumem, zakaj na 

postavki za plače in prevoze 

zaposlenih na občinski upravi 

ostaja enak znesek kot lani?!“

Župan je bil kratek: „To je 

določeno z zakonom, mi ne 

moremo tu nič spreminjati. 

Letos se je že nekaj znižalo in 

smo to upoštevali, če bodo pa 

še dodatna znižanja, se bo to 

seveda poznalo na teh postav-

kah.“

Zakaj skoraj 
600.000 evrov na 
račun NLB?

Precej oster pa je bil tokrat 

prvič tudi Roman Škerjanec, 

ki se je obregnil ob več zadev; 

med drugim tudi ob to, da se 

naložba, vredna 60.000 evrov, 

ne more kar v času izvedbe 

povišati za 20 odstotkov, po-

tem pa ga je zanimalo, zakaj 

je na postavki za režijski obrat 

kar 54.000 evrov, pa zakaj je 

v proračunu že postavka za 

poslovno-stanovanjski objekt, 

saj o tem projektu še niso do-

rekli ničesar. Župan Kokot je 

pojasnil, da je v postavki za 

režijski obrat zajeto veliko za-

dev, od opreme do storitev, 

ki jih delavci opravljajo, med 

drugim tudi na pokopališču, 

za projekt stanovanjsko-po-

slovne cone pa je povedal, da 

je v proračunu za primer, če se 

bo pojavil kakšen ustrezen raz-

pis, sicer pa bo občina najprej 

tako ali tako preverila interes 

morebitnih kupcev prostorov, 

nato iskala izvajalca del in bo 

do gradnje prišlo šele, če bodo 

vsi postavljeni pogoji res opti-

malni, sicer pa ne bo nič.

Zanimivo vprašanje, ki je 

osupnilo samega direktorja 

občinske uprave Matevža Ce-

stnika, pa je postavil Robert 

Marin: “Kaj pomenijo ti zneski, 

ki so javno objavljeni; namreč, 

da je naša občina že od leta 

2008 naprej nakazovala NLB 

po nekaj sto tisoč evrov letno; 

lani konkretno celo 590.000 

evrov?!“

Po krajšem in tihem posve-

tu s Cestnikom je župan Kokot 

našel odgovor: „Oh, to gre za 

plačila kratkoročnih oziroma 

premostitvenih posojil, ki smo 

jih najemali ob izvedbah sofi-

nanciranih projektov. Prej je 

namreč bilo tako, da smo mo-

rali denar najprej založiti sami, 

šele potem smo dobivali denar 

iz države. In za ta vmesni čas 

smo imeli najeto posojilo.“

Direktor Cestnik pa je še 

dodal: „Tovrstnih kreditov ni 

treba prijavljati Ministrstvu za 

finance, saj gre praviloma le 

za nekaj dni. Res pa niti sam 

nisem vedel, da se je nabralo 

toliko denarja v enem letu ...“

Sledilo je še nekaj vprašanj 

in pripomb, še enkrat je posku-

šal tudi Purgaj s predlogom, 

da naj se za 4 odstotke znižajo 

nekatere postavke in se bo ta-

koj nabralo za 10.000 evrov za 

tekmovalne športnike v občini 

ali pa naj se ta znesek odvzame 

s postavke za gradnjo športne-

ga centra, a so bili vsi poskusi 

bob ob steno. Župan se ni dal 

prepričati v nič, na koncu pa 

je glasovanje pokazalo, da se 

je sedem svetnikov strinjalo 

s tem, da gre takšen predlog 

proračuna v javno obravnavo, 

Purgaj in Škerjanec pa sta bila 

proti temu. Nezadovoljni s pre-

dlogom proračuna imajo sicer 

zdaj še vedno možnost podati 

pisne amandmaje, a glede na 

znano trmo župana Kokota je 

bolj malo upanja, da bo karkoli 

uspelo.
SM

Gorišnica � S seje občinskega sveta

Bodo z amandmaji ukrotili županovo trmoglavost?
Tudi gorišniški občinski svet se je sredi decembra sestal na redni seji, 13. po vrsti. Osrednja točka dnevnega reda je bila seveda sprejetje predloga proračuna za leti 2013 in 
2014, ki je v teh dneh že v javni obravnavi.

Foto: SM

Gorišniški svetniki so se sicer strinjali, da gre predlog dvoletnega 
proračuna v javno obravnavo, a so (nekateri) že na seji dali vedeti, 
da želijo nekaj več denarja za društva, zlasti za tekmovalni šport.

Spar Slovenija je dobrodel-

no akcijo zasnoval ob podpori 

družbe Coca-Cola Slovenija, v 

njej pa so uporabniki sodelo-

vali preko aplikacije na spletni 

strani, v kateri so lahko obliko-

vali srčkanega pošastka. Preko 

njega so prijateljem in sve-

tu zaupali nekaj, kar na glas 

morda nikoli ne bi povedali. 

Nekateri izmed pošastkov so 

sporočali svoj skriti talent ali 

nenavadno navado, drugi pa 

skrivne simpatije in velike lju-

bezni. Pravi zmagovalci nate-

čaja so bili tako vsi sodelujoči, 

saj so pokazali svojo srčnost in 

pomagali osrečiti prejemnike 

novih računalnikov. Vsi sode-

lujoči so na Sparovi spletni 

strani zbrali več kot 11.000 src 

in s tem simbolično podprli 

projekt. Odločitvi Spara, da 

računalnike podarijo šolam, 

ki so nekoliko odmaknjene od 

osrednjega dela Slovenije, je 

botrovalo dejstvo, da slednje 

redkeje dobijo priložnosti za 

razne donacije in prispevke.

Na šoli Stanka Vraza se pri-

dobitve zelo veselijo. Kot je 

povedala ravnateljica Simo-

na Meško, so en računalnik 

dobili že lani in ga imajo v 

računalniški učilnici, novega 

pa so namestili v enega izmed 

razredov. Računalniki so za 

njihove otroke zelo primerni, 

saj imajo zaslon na dotik, kar 

zelo olajša delo učencem. Vre-

dnost donacije je znašala 550 

evrov.

Zbirajo za 
previjalno mizo

Ta čas pa poteka na šoli še 

ena akcija. V njo so se vključili 

tudi starši učencev, ki po svo-

jih močeh pomagajo zbirati 

donatorska sredstva za nakup 

previjalne mize za učence. Na 

šoli je namreč sedem gibal-

no oviranih učencev, takšni s 

težjimi primanjkljaji, ki rabijo 

posebno nego in pomoč pri 

hranjenju, pa so štirje. Ker 

so učenci vedno večji in tež-

ji za dvigovanje, bi jim v šoli 

bolniška postelja ali posebna 

previjalna miza zelo olajšala 

delo. Takšna miza ne sodi v 

običajno šolsko opremo in za 

njo bi morali zbrati med 2500 

in 3000 evrov, kar je za šolo 

velik zalogaj. Kot je povedala 

ravnateljica Simona Meško, bi 

se s to prošnjo gotovo najprej 

obrnili na občino, vendar so 

se občine v zadnjem času že 

toliko angažirale pri njihovi 

šoli, da so se odločili to stvar 

opraviti z lastnimi močmi. 

Občine Ormož, Središče ob 

Dravi in Sv. Tomaž so namreč 

lani obnovile notranjost šole, 

letos je bila zamenjana streha, 

prihodnje leto pa jim bodo 

zamenjali še okna, da bo šola 

energijsko varčnejša.

Na šoli je trenutno 27 učen-

cev, pričakujejo pa še dve 

učenki. To je zadnjih nekaj let 

običajno število učencev. Po-

sebnost dela z njimi je delo s 

konkretnimi predmeti in šte-

vilnimi didaktičnimi pripo-

močki in materiali, ki so sicer 

običajno precej dragi, za raz-

vijanje občutkov pa so nujno 

potrebni. Zato si učitelji veli-

ko stvari za pouk naredijo kar 

sami. V veselem decembru 

tudi oni veliko pečejo, delajo 

pogrinjke, dekoracije, čestit-

ke, zelo pa se veselijo tudi 

dedka Mraza, ki jih bo obiskal 

in obdaril v prihodnjih dneh. 

Za to priložnost pripravlja-

jo tudi program, v katerem 

bodo nastopili vsi učenci šole. 

Nastopi so za učence vedno 

zelo naporni, saj terjajo od 

njih zelo velik napor in trud, 

je za konec povedala Simona 

Meško.
Viki Ivanuša

Ormož � December – mesec dobrosrčnosti

V Sparovi akciji dobili računalnik
Sparova dobrodelna akcija Tudi to sem jaz je prinesla veselje v 12 slovenskih osnovnih šol, ki so nekoliko odma-
knjene od osrednjega dela Slovenije in ena izmed njih je bila tudi OŠ Stanka Vraza iz Ormoža. Računalnik, ki so ga 
prejeli, bo učiteljicam služil za podporo pri delu, otroke pa razveselil in jim olajšali učenje.

Foto: Viki Ivanuša

Računalnik bo še kako prišel prav učencem pri pouku in različnih 
dejavnostih, tokrat pa so si učenci v družbi ravnateljice in učitelji-
ce zaželeli prisluhniti glasbi.



Borštnikov prstan se pode-
ljuje od leta 1970 naprej, in si-
cer vsako leto v okviru Borštni-
kovega srečanja, na katerem 
najboljšim predajo različne na-
grade, najprestižnejša za igral-
ce je gotovo Borštnikov prstan. 
Letos, na sklepni prireditvi 47. 
Borštnikovega srečanja, se je 
med prejemnike Borštnikove-
ga prstana za življenjsko delo 
uvrstil Igor Samobor, s čimer 
se je, pravi, tudi uradno »poro-
čil z gledališčem«.

Samobor se je rodil na Ptuju, 
kjer je do študija tudi živel. Že v 
času srednješolskega izobraže-
vanja je začutil željo po igranju, 
zaradi česar se je pridružil ptuj-
skemu ljubiteljskemu gledali-
šču. Leta 1976 se je vpisal na 
študij na AGRFT v Ljubljani, ta-
koj po zaključku tega pa je po-
stal član ljubljanske Drame. V 
tem času je na odrskih deskah 
odigral več kot 60 naslovnih 
vlog in 20 televizijskih. Je pre-
jemnik številnih nagrad, prvo 
Prešernovo nagrado je prejel 
še kot študent leta 1982 za 
vlogo Pastorja Mandersa v Ib-
senovih Strahovih. Šestkrat je 
bil nagrajen tudi z Borštnikovo 
nagrado za igro, je Stopov igra-
lec leta 2009, prejel je nagrado 
žlahtnega komedijanta na Dne-
vih komedije, pa Zupančičevo 
nagrado, od letos pa se na nje-
govih rokah sveti še Borštnikov 

prstan za življenjsko delo, ki je 

le krona vseh nagrad.

Samobor: »Časi 
umetnosti zdaj res 
niso naklonjeni«

Kako vidi svoje delo, zakaj se 

je iz Ptuja preselil v Ljubljano 

in koliko je njegov rojstni kraj 

vplival na njegovo delovanje, 

nam je eden najboljših sloven-

skih igralcev Igor Samobor po-

jasnil v pogovoru.

Ste Ptujčan, ki se je prese-
lil v prestolnico. Kako to, da 
ste ostali v Ljubljani? Najbrž 
je bilo to lažje tudi zaradi 
vašega dela?

»V Ljubljani sem ostal, ker 

sem takoj po študiju dobil 

stalni angažma v SNG Drama. 
Dobil sem delo v osrednjem 
slovenskem gledališču in za 
mojo profesionalno kariero je 
bilo seveda to najboljše, kar se 
mi je lahko zgodilo. Sploh pa 
takrat na Ptuju še ni bilo profe-
sionalnega gledališča in ni bilo 
nobene možnosti, da bi se vrnil 
domov.«

Koliko je dejstvo, da pri-
hajate iz majhnega mesta, 
vplivalo na vas, vašo ustvar-
jalnost?

»Okoliščine, v katerih si od-
raščal, so seveda podlaga za 
vsako ustvarjanje. Vir in inspi-
racija. Za vsakega umetnika. 
Spomnim se, da sem občutil 
velik strah pred 'veliko' Lju-
bljano, ko sem prvič prišel tja, 
in skromnosti se dolgo nisem 

mogel znebiti. Majhnost kraja 
vpliva na intenzivnost odnosov 
med ljudmi. Človek je bolj pre-
pleten z drugimi, več ve o njih 
in drugi več o njem. To je vča-
sih lepo, včasih pa tudi moteče. 
V vsakem primeru pa je bogato 
in te zaznamuje za zmeraj.«

Preizkusili ste se v zelo 
različnih vlogah in pokaza-
li, da obvladate različne ža-
nre. V katerem se vam oseb-
no zdi, da se najbolje znaj-
dete, kaj vam je najbližje?

»Lahko rečem, da uživam 
prav v vseh žanrih in nikoli 
ne delam razlik. Zmeraj gre 
za isto stvar, slikanje človeka 
v različnih odnosih in okoljih. 
Razmislek je isti, samo izrazi so 
različni.«

Gledamo vas lahko tudi 
na televiziji v nanizanki Na 
terapiji, v kateri imate glav-
no vlogo. Igrali ste v več 
kot 20 slovenskih filmih. 
Očitno vas privlači tudi ta 
medij. Ste raje na gledali-
ških odrih ali televizijskih 
zaslonih?

»Na obeh. Vendar je oder za 
slovenskega igralca zaradi skro-
mne filmske produkcije najpo-
membnejši. Priznam pa, da me 
film izredno privlači. Pristop 
k oblikovanju vloge je precej 
drugačen. V gledališču po dveh 
mesecih vaj in premišljevanj 
sledi premiera, ki je logično 
nadaljevanje dela. Na filmu pa 
moraš vlogo sestavljati po košč-
kih, kot nekakšno sestavljanko. 
Delo, polno vznemirljivega ple-
tenja vzorca, ki mora na koncu 
delovati kot celota. Oboje pa je 
enako vznemirljivo.«

Borštnikov prstan za ži-
vljenjsko delo je izjemno 
priznanje, je krona vašega 
dela in zaokrožuje množico 
priznanj, ki ste si jih prislu-
žili. Kaj vam osebno pome-
ni ta nagrada?

»Zelo sem je vesel. To je potr-
ditev, da sem do zdaj delal prav 
in dobro, hkrati pa je velika mo-
tivacija in obveza za naprej.«

Za izjemnega igralca, kot 
ste vi, je potrebno, da zdru-
žuje več lastnosti obenem. 
Katera je po vašem najpo-
membnejša?

»Sam o tem težko govorim, 
zdi se mi pa, da imam razvit 
občutek za empatijo, da sem 
obenem zelo nemiren, zelo ra-
doveden in sramežljiv. Čudno 
za igralca, a ne?«

Kaj svetujete mladim, ki 
še kolebajo in se odločajo, 
ali se je v teh turbulentnih 
časih smiselno podati v 
igralske vode?

»Časi umetnosti zdaj res 
niso naklonjeni in ne bi hotel 
prevzemati odgovornosti za 
tako velike odločitve. Igralski 
poklic je lahko eden najlepših, 
če si uspešen in veliko delaš, in 
eden najbolj žalostnih, če nisi 
in vse tisto, kar si želel poveda-
ti, ostane v tebi. Ampak tako je 
verjetno v vsakem ustvarjalnem 

poklicu.«
Dženana Kmetec
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Ljubljana � Pogovor z Igorjem Samoborjem

Najprestižnejši prstan Ptujčanu
Najprestižnejša slovenska nagrada za igralske dosežke Borštnikov prstan je letos šel v roke Ptujčana, igralca Igorja 
Samoborja. Gre za vsestranskega igralca, ki smo ga lahko videli v izjemno različnih vlogah in žanrih, za seboj ima že 
več kot 60 naslovnih vlog, zaigral je v 20 filmih, gledamo pa ga lahko tudi v televizijski nanizanki Na terapiji.

Mačka z miško – kdo se igra
z našimi življenji?

In ljudstvo je vstalo. Vse tisto, kar smo introvertirani, vase zaprti 
Slovenci iz leta v leto težje tiščali vase, je privrelo na dan. V Mari-
boru se je vstalo ljudstvo lotilo Kanglerja. Na njihovem primeru je 
cela Slovenija spoznala, kako je naša oblast samozadostna in kako 
bo z vsemi štirimi branila svoj položaj. Hitro je postalo jasno, da 
strankarska oligarhija svojih ne da in kako močna je naveza politike, 
bankirjev in gospodarstvenikov, ki imajo roke obrnjene k sebi. Če 
gre kaj narobe, pa jim ob bok stopijo odvetniki, pravniki, ki so obliko-
vali pravni sistem in v njem pustili luknje – za vsak primer. In potem 
kričijo oni in kričimo mi: »Hočemo pravno državo.« In polni so njihovi 
žepi denarja. Ne bo ga hitro zmanjkalo.

Toda Mali in Prezrti so postali glasni in vidni in nočejo nehati. Le 
česa se grejo, kaj bi radi, saj ne vedo, kaj delajo. Mogoče ne, vedo 
pa, kaj hočejo – »Živeti človeka dostojno življenje, brez trepetanja, 
kaj bo jutri, brez solz obupa, ko čakaš na rubeža, izklop elektrike, ko 
gledaš otroke, ki jim ne moreš dati. Hočejo službe z dostojno plačo, 
hočejo pokojnine in ne miloščine, ki ni ne za živeti in ne za umreti.«

Tudi na Ptuju smo imeli prvo, nato še drugo vstajo. Tudi na Ptuju 
so kričali »Gotof si. Fertik si.« Granitne kocke niso letele, je pa padlo 
nekaj petard. Pred Mestno hišo jih je stalo okoli 400, na drugi vstaji 
pa okoli 100. Somišljenikov preko spleta je že daleč preko tisoč. Kar 
se je leta in leta govorilo na cesti, kar je šlo šepetaje od ušesa do 
ušesa, kar je bilo s strahom povedano in potarnano znancu, prijate-
lju, se je tokrat na glas izgovorilo, zakričalo. Vsaj enkrat v življenju in 
dober je bil občutek, da lahko. Ženske so zahtevale pravico, službo 
za otroke, mladi in stari so kričali, preklinjali, pljuvali. In ženička, ki 
je s kolesom počasi privandrala pred množico, je s strahom dejala: 
»Naj povejo, bomo penzije še meli?« Nekaj čez dvesto evrov družin-
ske, po možu, res ni veliko, je pa za kruh.

Na prvi jih ni bilo, druge ptujske vstaje pa se je udeležila tudi 
ptujska oblast. Tista, ki so ji marsikaj očitali, upravičeno, pa tudi 
ne. Nekateri so dogajanje spremljali z resnimi obrazi, poskušali so 
razumeti, kaj ljudje hočejo in bili pripravljeni tudi odgovarjati na za-
stavljena vprašanja. Drugi so stali ob strani ter iz svojih piedestalov 
opazovali množico s ciničnimi, arogantnimi nasmeški, češ, kaj mi 
pa morejo, saj je vse v skladu s predpisano zakonodajo. Birokrati so 
znali poskrbeti za papirje.

Ptuj očita oblasti, da je prepoceni prodala zemljišča, s katerimi 
so kupci pri nadaljnjih preprodajah obogateli, da se je zaposlovalo 
po vezah, da se do župana ne da priti, da jih ne upošteva. Župan 
je povedal, da je na strani vstalega ljudstva, da si tudi on želi, da 
se stvari spremenijo. Odprl je vrata svojega kabineta in ponudil na 
ogled po mnenju nekaterih sporno dokumentacijo. In že nekaj časa 
govori o višjem nivoju zavesti in delovanja človeštva. Zaposlovanje 
v Mestni občini Ptuj in javnih zavodih pa je šlo po črti zakona! Toda 
na Ptuju vsi vse vedo.

Strah, ki je leta in leta paraliziral vedno več obubožanih Sloven-
cev, se je na rahlo dotaknil vrhov oblasti. Ko je oblastnike strah, 
napadejo. Prišla je policija s solzivcem in helikopterjem. Na Ptuju 
so nas od strani skoraj prijazno opazovali. Veliki vodja pa je odloč-
no, kot on zna, napovedal spremembe sistema za vse Slovence. Če 
bi obveljale, bi dobili po mnenju strokovnjakov avtoritarno oblast. 
Pravijo nam, da referendumi onemogočajo razvoj. Da bodo tisti, ki 
jih želijo, krivi za krizo. Zakaj tako pravijo? Ker ne znajo prisluhniti 
drugače mislečim, ker se niso pripravljeni pogovarjati in dogovarjati 
ter ne odstopajo za ped od svojih avtoritarnih direktiv. Pojem demo-
kracije razumejo po svoje. Zaprli bi jo v pandorino skrinjico k ostalim 
strah vzbujajočim pojavom. V Švici, ki nam je Slovencem velik vzor, 
pa imajo vsako leto po tri referendume. Navajeni so na demokracijo 
in jo tudi upoštevajo in spoštujejo. In ljudstvo jo je tokrat, tudi za nas 
Slovence, na zelo konkreten način zahtevalo.

Naj traja, če se je že začelo, naj gre do konca. Da nas je malo 
Slovencev, da bomo težko izplavali sami iz krize? Islandcev je samo 
320.000 pa so se rešili iz hujše zagate. Toda imeli so moža na čelu 
države, ki je znal v imenu ljudi reči NE navezi skorumpiranih po-
litikov, bankirjev in gospodarstvenikov. Tudi pritiskom iz tujine ni 
popustil. Smo Slovenci res poslušni hlapci Evropske unije. Ali res 
v Bruslju vedo, kaj je za nas najbolje. Ali je res dobro za Slovenijo, 
da razproda svojo lastnino in se preda v roke tujcev? Za vsako odlo-
čitvijo, za vsako besedo, za vsakim dejanjem so konkretna imena. 
Ko se bo nanje s prstom pokazalo, ko jih bo izločila tako politika 
kot pravna država, šele takrat bo prostor za spremembe in nove 
obraze. In mladi so naše največje bogastvo? Res je, saj jih iz leta v 
leto več izvozimo.

Rekli smo ne Kanglerju, očitali še drugim, naj traja do srečnega 
konca.

Majda Fridl, Radio Ptuj

Komentar tedna

Foto: Črtomir Goznik

Igor Samobor v sezoni 2009/2010 v Žabah MGP



V Videm je tako pripoto-

vala delegacija osmih Polja-

kov, med njimi ravnateljica 

partnerske šole Zespół szkół 

z oddziałami sportowymi in 

dva učitelja, trije predstavniki 

občine Poznan, ustanovitelj 

EduGate fundacije ter pred-

sednik Kulturnega centra Pod 

lipami.

Ob snidenju in dobrodošli-

ci v ponedeljek zvečer je goste 

v torek dopoldne sprejel vi-

demski župan Friderik Bračič, 

seveda ni šlo niti brez ogleda 

in degustacije v Vidovi kleti, 

popoldne so gostitelji Poljake 

popeljali na Djočanovo kmeti-

jo v Tržcu, večer pa se je kon-

čal z dobrodelnim koncertom 

osnovnošolcev v šolski telova-

dnici, ki so ga naslovili Muca 

prede nitke zlate ... Na kon-

certu so nastopili: zbor učen-

cev drugega razreda, otroški 

pevski zbor, mladinski pevski 

zbor, priložnostno sestavljen 

oktet pojočih učiteljic, učenci 

izbirnega predmeta Ansam-

belska igra, učenci iz intere-

sne dejavnosti Orff in gostje: 

sopranistka Darja Vrtačnik in 

harfistke Jerneja Bombek, Na-

talija Čačkovič Štrucl in Renata 

Čuš. Z izkupičkom večernega 

koncerta bodo v šoli omogo-

čili učencem sodelovanje pri 

dejavnostih, kjer je potreben 

denarni prispevek staršev, kot 

je npr. šola v naravi, plavalni 

tečaj, obiski gledališča ... Ome-

nimo še eno posebnost tega 

koncerta: bil je to zadnji ura-

dni nastop videmske učitelji-

ce glasbe Sonje Winkler in ob 

tej priložnosti so jo presenetili 

s petjem njeni učenci iz vseh 

generacij, ki jih je v 38 letih 

poučevala na videmski šoli.

V sredo so videmski gosti-

telji Poljake popeljali po šoli, 

nato pa je sledil delovni sesta-

nek. „Na delovnem pogovoru 

smo najprej poročali o opra-

vljenih dejavnostih v projek-

tu, dogovorili smo se o poeno-

tenih oblikah evalvacije, ki jih 

bomo uporabili pri izvajanju 

projekta, in o načinu obvešča-

nja o našem delu na spletnih 

straneh. Načrtovali smo tudi 

že, v kakšni obliki bo pripra-

vljena naša končna publikaci-

ja, ki bo prikazovala rezultate 

skupnega dela partnerjev iz 

obeh regij, in dorekli, da bo 

prevedena v slovenski, poljski 

in angleški jezik. Ker se način 

dela v obeh šolah precej raz-

likuje, namreč v njihovi špor-

tno naravnani šoli npr. glasba, 

likovna umetnost ne igrata ta-

kšne vloge kot pri nas (pevski 

zbor, likovna kolonija, gledali-

ška dejavnost ipd.), so gostje 

izrazili željo, da bi tudi učenci 

imeli priložnost sami to doži-

veti in biti del tega. Zato smo 

se dogovorili, da bomo pro-

jektu dali dodano vrednost in 

izpeljali tudi izmenjavo učen-

cev, čeprav sam projekt tega 

ne predvideva. Izmenjavo 

načrtujemo v toplejših mese-

cih, najverjetneje junija ali po 

počitnicah, septembra,“ je o 

srečanju in nadaljnjih načrtih 

povedala vodja projekta v OŠ 

Videm Petra Fošnarič.

Tudi učenci so že 
člani kulturnega 
društva

Zadnji skupen večer pa 

so goste iz Poznana prijetno 

presenetili s kulturnim pro-

gramom, v katerem so zaigrali 

poleg slovenskih tudi nekaj 

poljskih melodij, člani videm-

skega Kulturnega društva 

Franceta Prešerna, ki so prav 

tako partnerji v skupnem pro-

jektu Comenius Regio. Pred-

sednik KD Jože Šmigoc je na-

mreč, na veliko presenečenje 

zbranih, goste pozdravil kar 

v njihovem jeziku: „Drodzy 

goście z Polski, czy wolno mi 

powiedzieć: Drodzy przyjaci-

ele z Polski!“ ... (op. a.:Dragi 

gostje iz Poljske oziroma, če 

mi je dovoljeno reči: Dragi pri-

jatelji iz Poljske!).

Šmigoc je po pozdravu na 

kratko predstavil kar enajst 

različnih sekcij oz. skupin, ki 

delujejo pod okriljem več kot 

100-članskega KD in poudaril: 

„Vsi člani društva smo pro-

stovoljci, delamo brezplačno. 

Denar za stroške dela dobimo 

v glavnem od občine. Moram 

priznati, da ima naš župan ve-

liko razumevanja za naše po-

trebe. No, naše potrebe niso 

tako velike – okoli 8.000 evrov 

na leto. Svoje delo in dosežke 

predstavljamo ob različnih 

priložnostih v naši občini in 

tudi na raznih srečanjih po 

vsej državi. Pripravljamo raz-

stave, koncerte, gledališke 

predstave, praznovanja držav-

nih praznikov in tako naprej. 

Pri svojem delu sodelujemo 

tudi s šolskimi otroki, neka-

teri od njih so že člani našega 

kulturnega društva. Včasih šo-

larji sodelujejo na naših prire-

ditvah in včasih odrasli člani 

kulturnega društva nastopajo 

na šolskih prireditvah. Glavni 

cilj delovanja našega kulturne-

ga društva pa je vseživljenjsko 

učenje in posredovanje zna-

nja mladim. Cieszymy się, że 

Foto: arhiv sole

Med drugimi so delegacijo iz Poznana izjemno navdušili tudi člani 
videmskega kulturnega društva s svojim programom; predsednik 
KD Jože Šmigoc jih je namreč na veliko presenečenje nagovoril v 
poljščini, glasbeniki so odigrali tudi nekaj poljskih skladb, članice 
skupine Zankice pa so jih skušale naučiti izdelovanja papirnatih 
rož. na levi ravnateljica poljske šole Danuta Mikołajczak.
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Zdaj.
Tradicionalna božično-novoletna poslanica

Da, spet smo tam. V tem pocukrano kiča-
stem obdobju. In če smo že tukaj, pač izkori-
stimo ta čas za rekapitulacijo, reorganizacijo 
in pogled naprej. Torej, povedano zelo na krat-
ko, za želje glede bodočnosti, ki nam prihaja 
nasproti.

Kaj si želeti na tem obratu, ki mu pravimo 
božično-novoletni prazniki? Seveda, vsak ima svoje želje, a kljub 
temu se lahko v določenih poenotimo. Enotnost je v tem primeru 
zaželena in pozitivna, saj ne gre za tisto vrsto čredne enotnosti, 
ki poneumlja in paralizira. Nekako se torej najbrž strinjamo, da 
bi bilo nadvse fino, če bi bili v prihodnjem letu srečni. Sreča je 
tista stvar, ki nam je v končni fazi ne more zagotoviti noben Veliki 
vodja ali kdorkoli drug.

Seveda lahko, če vaša duša diha z religioznim taktom, upe 
polagate v Odrešenika, kozmičnega duha ali koga tretjega, da 
vam zagotovi dobro počutje, srečo, z močjo prekipevajoče telo 
in klenega duha; a na vašem mestu bi se bolj kot na ta »deus 
ex machina« zanašal sam nase. Moja deviza je namreč sledeča: 
če ta »nadjunak« obstaja, ima malce čudne nazore, da dopušča 
vse te nepravice, krivice in žaloigre, ki se dogajajo nam samim, 
našim soljudem in našemu planetu nasploh. Sicer ima zagotovo 
prav in mi zemljani pač ne moremo razumeti njegovega načrta, 
a vseeno to še ne pomeni, da bi morali kar mirno trpeti in se 
ne vsaj truditi, da bi nam bilo v tem obdobju, ko tlačimo tole ze-
mljico, malce lažje. Torej, povedano preprosto, najprej si je treba 
pomagati sam. Kar pomeni, da je ideja božanstva, ki vam je pač 
blizu, v bistvu sekundarnega pomena, ko gre za lajšanje vaših 
vsakodnevnih muk in nemuk. Seveda lahko privzamete tudi pre-
pričanje, da smo vsi izvirni grešniki odgovorni za tisto domnevno 
bedarijo z jabolkom, ki naj bi jo Adam in Eva storila v rajskem 
vrtu, a osebno bi vam tole zadevo odsvetoval – je namreč zelo 
avtodestruktivna. Živeti s prepričanjem, da ste krivi zgolj za to, 
ker ste se rodili, nekako ni najboljša prtljaga za vaše življenjsko 
potovanje. Glede tega se boste najbrž strinjali, četudi ste še tako 
predani verjetju.

Torej, za te božično-novoletne praznike bi vam osebno priporo-
čil, da če že iz tega ali onega razloga verjamete, da se sklepi ob 
spremembi letnice iz nekega neznanih vzrokov lažje uresničijo in 
uresničujejo, sprejmete zgolj en sklep, a se tega toliko bolj dosle-
dno držite: da boste v prihajajočem letu dejavni, kar se tiče vaše-
ga dobropočutja in sreče. Da se boste aktivno trudili in delovali 
v tej smeri, ne pa zgolj čakali, da se vas odrešenik, božanstvo 
ali kdorkoli že drug usmili in vam nameni par trenutkov sreče. 
Srečo, zdravje in nasploh vse, kar vam kaj pomeni, si ustvarite 
in ustvarjajte sami. Verjemite, da je to najbolj gotova in najkrajša 
pot do sreče in polnega življenja. In začnite že danes; ne čakajte 
na božični dan ali prvi januar. Začnite zdaj.

Gregor Alič

Pa brez zamereVidem � Poljaki na obisku

„Cieszymy się, że odwiedzili nas“*
Občino Videm so minuli teden obiskali gostje iz poljskega mesta Poznan, s katerimi občina Videm, tam-
kajšnja OŠ in kulturno društvo sodelujejo v skupnem projektu Comenius Regio. Šlo je za drugo projektno 
srečanje pod skupnim imenom Razvoj socialnih in osebnostnih kompetenc učencev.

Foto: arhiv šole

V okviru obiska gostov iz Poljske, ki z videmsko šolo, občino in kulturniki sodelujejo v skupnem pro-
jektu Comenius Regio, so videmski osnovnošolci izvedli tudi dobrodelni koncert, katerega izkupiček 
bo namenjen sofinanciranju šolskih dejavnosti, ki so plačljive.

odwiedzili nas. (op. a.: Veseli 

smo, da ste nas obiskali.).“

Gostje iz Poznana so bili 

navdušeni tako nad pozdra-

vom kot nad programom, 

ki so ga videmski kulturniki 

pripravili zanje, saj so jih med 

drugim medse povabili Vese-

li Jožeki, tamburaši, ljudski 

pevci Vinogradniki in članice 

skupine Zankice, ki so jih celo 

učile izdelovanja papirnatih 

rožic.

„Res je, gostje iz Poznana 

so bili navdušeni nad našim 

krajem, še bolj pa nad ljudmi. 

Ob zahvali za sprejem so po-

vedali, da so se imeli zelo lepo 

in da še nikoli niso doživeli 

takšne srčnosti in sprejetosti v 

lokalno skupnost kot tukaj na 

Vidmu,“ je potrdila tudi Fošna-

ričeva.
SM

*Veseli smo, da ste nas obi-

skali
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Trimo – Jeruzalem 
40:33 (18:18)

TRIMO: Korelec 4, Lukanc 1, Ra-
delj 3, Paladin 6, Ratajec 1, Ferlin, 
Skol 1 (1), Sušin 6, Saje (6 obr.), 
Florjančič 3, Rojc, Zoran, Skube 4, 
Grandovec 3, Garcia 8 (1), Brana (7 
obr.). Trener: Ivan Vajdl

JERUZALEM: Žuran (5 obramb), 
Rajšp, Bogadi 8, Žmavc 2, Radujko-
vić 1, Čudič 2 (1), Gregorc 4, Belec 
(8 obramb), Kirič, Šišmanovič 3, 
Kljajič 4, Mesarič 7, Špiljak 2. Tre-
ner: Saša Prapotnik

SEDEMEMTROVKE: Trimo 3/2; 
Jeruzalem 1/1. IZKLJUČITVE: Tri-
mo 6; Jeruzalem 4 minute. IGRA-
LEC TEKME: Alberto Garcia Aguir-
rezabalaga (Trimo Trebnje). 

Jeruzalem je v Trebnjem 
ostal praznih rok, čeprav je bil 
še v 37. minuti izid izenačen 
na 23:23. Po boljšem začetku 
gostiteljev, ki so v 15. minuti 
vodili z 10:7, je končno tudi 
Ormožanom stekla igra in v 

28. minuti so povedli s 16:18. 
Žal jim prednosti ni uspelo za-
držati do odmora: izenačila sta 
najboljša moža pri Trimu, Staš 
Skube in Španec Alberto Gar-
cia Aguirrezabalaga. 

V nadaljevanju so imeli pri 
izidu 20:20 Ormožani po iz-
ključitvi Uroša Paladina igralca 
več v polju, vendar so ga slabo 
izkoristili in četi izkušenega 
stratega Ivana Vajdla je z igral-
cem manj uspelo dvakrat za-
tresti mrežo Boštjana Belca in 
povesti 22:20. Ormožanom je 
zadnjič uspelo izenačiti v 37. 
minuti, nato so sledile minu-
te, ki so odločile zmagovalca. 
Nezbranost in nedisciplino v 
igri Jeruzalema so Trebanjci 
v pičlih dveh minutah preko 
protinapadov izkoristili za del-
ni izid 4:0 in vodstvo 27:23. 
Niti dve minuti odmora trener-
ja Saše Prapotnika v 39. in 42. 
minuti nista pomagali, da bi se 
ekipa še vrnila v igro. Po zniža-
nju zaostanka Ormožanov na 
29:26 je sledila nova uspešna 
serija rokometašev Trima, ki 
so v pičlih treh minutah dose-
gli kar pet, prejeli pa nobene-
ga zadetka za visoko vodstvo 
osmih točk, 34:26. Po dveh 
zaporednih zadetkih Aleša Ši-
šmanoviča so se Jeruzalemčki 
v 49. minuti približali na 6 točk 
zaostanka in imeli 100-odsto-
tno priložnost preko Danijela 
Mesarića za zadnjo priključitev 
k tekmecu. Močan strel ormo-
škega krožnega napadalca je 
končal nad trebanjskimi vrati 
in domačini so se počasi začeli 
veseliti zaslužene zmage.

Zadnjo priložnost za nove 
točke v letu 2012 bodo Ormo-
žani imeli že v sredo, 19. de-
cembra, ob 19. uri, ko na Har-
deku v derbiju začelja gostuje 
Krško.

uk

Najboljši slovenski boksar 
Dejan Zavec (35 dvobojev, 32 
zmag, 2 poraza, 1 dvoboj brez 
odločitve) se je pred kratkim 
mudil na treningu v Nemčiji, 
poleg treniranja pa je imel ve-
liko pogovorov z upravo nem-
škega kluba SES, natančneje z 
menedžerjem Ulfom Stein-
forthom. 

»Boksarki del je bil tokrat 
res nekoliko v ozadju, čeprav 
so vsi treningi potekali tako, 
kot so bili načrtovani. Z Ulfom 
sva zbliževala stališča o nadalj-
njem skupnem sodelovanju in 
na koncu tudi dosegla načelen 
dogovor, s katerim sem zado-
voljen. Tako bom tudi nasle-
dnjega pol leta član kluba SES, 
v tem času pa se bo zgodil vsaj 
en dvoboj. Najverjetneje bo ta 
februarja v Mariboru, o tekme-
cu pa zaenkrat ne morem po-
vedati nič natančnega. Vseka-
kor sem vesel zaradi tega, ker 
bo to dvoboj za eliminatorja – 
zmagovalec bo postal izzivalec 
svetovnega prvaka. Ali bo to 
po verziji WBO ali IBF, pa še 
tudi ni določeno,« je povedal 
Dejan, ki je bil ob pripovedo-
vanju novice zelo miren. »Že 
nekajkrat sem bil v podobnih 
situacijah, ko so bili v klubu – 
po mojem mnenju – premalo 
odločni. V takšnih situacijah 
sem bolj napet, a še vedno 
doslej se je našla rešitev, ki je 
zadovoljila obe strani, klub in 
mene. Tudi tokrat je bilo tako, 
razlika je le v tem, da imam na 

'plečih' vendarle že 36 let in v 
preostanku tekmovalne karie-
re si želim še kakšen izreden 
izziv. Naslednji dvoboj – če bo 
šlo vse po načrtih – mi to po-
nuja in s tem sem zadovoljen 
in pomirjen.«

Zakaj pa sploh »delati pa-
niko« pri 36 letih, ko pa smo 
prejšnji teden lahko spremlja-
li zmago 39-letnega Mehičana 
Juana Manuela Marqueza 
proti slovitemu Filipincu 
Mannyju Pacquiau? »Ome-

Številni največji svetovni no-
gometni klubi po vsem svetu 
organizirajo svoje šole nogo-
meta. Te v zadnjem času »pri-
hajajo« tudi v Slovenijo, preko 
njih pa se mladi nogometni 
navdušenci spoznavajo z de-
lom v najbolje organiziranih 
sredinah. Ena od najbolj zna-
menitih nogometnih institucij 
je zagotovo Real Madrid.

Naslednje leto bo tako v Slo-
veniji na različnih lokacijah 
organiziranih pet takšnih šol 
z imenom Fundación Realma-
drid Campus Experience. Te 

bodo potekale v času poletnih 
počitnic na različnih lokacijah 
po Sloveniji, ena izmed njih bo 
tudi v Kidričevem:

- LJUBLJANA: Športni 
park Ljubljana (stadion Žak 
/ Park Šiška), od 25. do 29. 
6.;

- BREŽICE: Zavod za šport 
Brežice, od 25. do 29. 6.;

- MARIBOR: Nogometni 
klub Aluminij, od 1. do 5. 7.;

- KRANJ: Športni zavod 
Kranj, od 1. do 5. 7.;

- KOPER: Stadion Bonifi-
ka, od 8. do 12. 7.

njena borca imata za sabo bo-
gato zgodovino medsebojnih 
epskih dvobojev, zadnjega je 
res dobil Mehičan. A sam ne 
nameravam vztrajati tako dol-
go, to bi bilo možno le v iz-
jemnih okoliščinah,« odvrne 
Dejan, ki je v Nemčiji opra-
vil tudi številna testiranja. »V 
zadnjih letih je moja fizična 
pripravljenost konstantno 
napredovala, v tem pogledu 
je vse v najlepšem redu. Tudi 
na psihološki ravni sem trden 

in me le stežka kaj preseneti. 
A so specifični testi tokrat 
pokazali slabosti na nekate-
rih drugih področjih in to od-
praviti je sedaj moja glavna 
naloga, seveda skupaj s tre-
nerji. Verjamem, da bomo po 
podrobni analizi našli rešitve 
in tudi na teh področjih na-
predovali,« je povedal Dejan, 
ki se mu je v tem tednu na 
Ptuju znova pridružil trener 
Dirk Dzemski.

Jože Mohorič

Fundación Realmadrid Cam-
pus Experience je kombinacija 
športa in treningov, ki ude-
ležencem kampa predstavlja 
intenzivno in bogato izobra-
ževalno izkušnjo. Cilj je prek 
športnih in drugih aktivnosti 
otrokom na zabaven in inova-
tiven način predstaviti ključne 
vrednote športnega kluba Real 
Madrid: vodstvo, samonadzor, 
skupinsko delo, trud, spoštova-
nje do drugih.

Otroci v nogometnih kam-
pih po vsem svetu trenirajo 
pod budnim očesom izvrstnih 
in izkušenih trenerjev Real 
Madrida, ki so tudi odlični pe-
dagogi, usposobljeni za delo 
z otroki. Poleg treningov no-
gometa urnike v času trajanja 
kampa zapolnjujejo še številne 
izobraževalne in zabavne ak-
tivnosti. Otroci v nogometnih 
kampih trenirajo na kakovo-
stnih nogometnih površinah 

in bivajo v najboljših nasta-
nitvenih objektih, saj jim želi 
Fundacija Real Madrid omogo-
čiti najboljšo izkušnjo, ki jim 
bo še dolgo ostala v spominu.

»Nogometna šola, ki bo pri-
hodnje leto organizirana v 
Sloveniji, ne bo namenjena le 
slovenskim otrokom, pač pa 
otrokom iz celotne jadranske 
regije (Hrvaška, Srbija, BiH 
…). V januarju prihodnje leto 
pričakujemo obisk predstavni-
kov Fundación Realmadrid, ki 
bodo prišli pogledat izbrane 
lokacije, kjer bodo potekale 
nogometne šole, z njimi pa 
bomo pripravili tudi novi-
narsko konferenco, kjer bo 
celoten projekt Real Madrid 
Campus Experience v Sloveni-
ji podrobneje predstavljen,« je 
povedal Leon Ribnikar iz AMC 
studia iz Ljubljane, ki v Sloveni-
ji skrbi za celoten projekt.

JM

Mali nogomet
Kar štirje zadetki Marka 
Kmetca
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Košarka
Rušani odločili derbi v 
zadnji četrtini

Stran 14

Organizacija Fundación Realmadrid je srce nogo-
metnega kluba Real Madrid, ki stoji za celotnim pro-
jektom nogometnih kampov Fundación Realmadrid 
Campus Experience. Pri samem projektu gre za en-
kratno priložnost, da dečki in deklice med 7. in 17. 
letom starosti pobliže spoznajo vrednote najboljšega 
športnega kluba na svetu.
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Boks � Dejan Zavec

V ring znova februarja v Mariboru?

Nogomet

Naslednje leto v Kidričevem šola Real Madrida

Foto: Črtomir Goznik

Dejan Zavec je imel zadnji dvoboj marca lani, ko je v dvorani Tabor v Mariboru premagal Namibijca 
Bethuela Uushono in si prislužil pas medcelinskega prvaka velterske kategorije po verziji WBO.

Foto: Črtomir Goznik

Rokometaši Jeruzalema Ormoža (na fotografiji David Bogadi) so v 
Trebnjem popustili v zadnjem delu srečanja.

Rokomet � 1. A SRL (m)

Jeruzalem enakovre-
den, a le do 37. minute

1. A SRL (m)
REZULTATI  16. KROGA: Trimo 

Trebnje – Jeruzalem Ormož, Gore-
nje – Celje Pivovarna Laško 28:27 
(14:15), Krka – Sevnica 36:26 
(19:14), Krško – Istrabenz plini 
Izola 27:28 (12:12), Cimos Koper 
– Sviš Pekarna Grosuplje 41:28 
(21:10. Srečanje Ribnica Riko hiše 
– Maribor Branik bo odigrano 21. 
decembra.

1. GORENJE  16 15 0 1 30
2. CELJE PIVO. LAŠKO 16 13 1 2 27
3. CIMOS KOPER 14 11 1 2 23
4. MARIBOR BRANIK 14 8 2 4 18
5. KRKA 16 6 4 6 16
6. TRIMO TREBNJE 15 7 2 6 16
7. SVIŠ GROSUPLJE 16 6 1 8 13
8. RIBNICA RIKO HIŠE 15 5 2 8 12
9. ISTRABENZ IZOLA 15 4 2 9 10
10. JERUZ. ORMOŽ 16 3 2 11 8
11. SEVNICA 15 3 0 12 6
12. KRŠKO 15 1 1 13 3



Dogša, Bombek, Zemljič 3, Hojžar 
2. Trener: Bojan Munda

Postala je že navada, da so 
praktično vse tekme rokome-
tašev Velike Nedelje Carrera 
Optyl v zadnjih krogih jesen-
skega dela označene kot derbiji 
začelja – tudi petkova je imela 
tak predznak. Velikonedeljča-
ni so prav tako kot domači na 
svojem računu imeli pet točk 
in vsaka nova, ki bi bila osvoje-
na na gostovanju, bi imela veli-
ko vrednost. Gostje v Kočevje 
spet niso odpotovali komple-
tni, saj so imeli nekateri igralci 
delovne, nekateri pa študijske 
obveznosti. Kljub pomembno-
sti srečanja je bila to lepa prilo-
žnost za kadete, da si nabirajo 
izkušnje.

Začetek tekme je bil v zna-
menju gostov, saj so imeli ce-
loten prvi polčas rezultatsko 
prednost. Najvišje vodstvo so si 
igralci trenerja Bojana Munde 
priigrali v 23. in 25. minuti, ko 
so povedli 8:13 in 9:14. Kljub 
visokemu vodstvu bi lahko bila 
prednost še višja, vendar so 
tudi tokrat storili precejšnje 
število tehničnih napak. Nepo-
trebne napake so bile ob kon-
cu polčasa krive tudi za zniža-
nje zaostanka za domačine, ki 
so se v zadnjih minutah z del-
nim izidom 5:1 uspeli približa-
ti na minimalnih 14:15.

Tudi v nadaljevanju tekme so 
vodili gostje, vendar samo do 

38. minute, ko so domači prvič 
na srečanju povedli, 18:17. V 
pičlih sedmih minutah so nato 
domačini vajeti igre popol-
noma prevzeli v svoje roke in 
prednost povečali na +5, 24:19. 
Vendar se gostje niso preda-
li in so pričeli počasi, a zelo 
uspešno nižati zaostanek. V 
53. minuti je že bilo izenačeno 
26:26, v 58. minuti pa so gostje 
ponovno vodili za dva zadetka, 
27:29. V trenutkih lovljenja re-
zultata je zelo dobro zadeval 
kadet Gregor Hojžar, ki je izko-
ristil dva zelo pomembna pro-
tinapada. V zaključku tekme so 
domači dosegli še dva zadetka, 
zadnjega iz sedemmetrovke že 
po zaključku igralnega časa in 
si priigrali točko. Po prikaza-
nem je delitev točk tudi najpra-
vičnejša, čeprav so bili gostje 
bližje zmagi, saj so vodili večji 
del tekme.

Danilo Klajnšek

je bilo prvih deset minut dru-
gega dela izenačenih, je Drava 
prvič povedla v 40. minuti, ko 
je svoj edini zadetek na sreča-
nju dosegel Pukšič. »Mučenje« 
se je še naprej nadaljevalo, do-
kler ni stvari v svoje roke vzel 
izkušeni Bezjak in poskrbel za 
vodstvo modrih z dvema zadet-
koma, v 46. minuti pa so Ptuj-
čani sploh prvič na tekmi po-
vedli za tri gole (22:19). Gostje 
niso imeli ne moči, ne znanja 
za ponoven priključek, modri 
pa so odigrali, kolikor so pač 

potrebovali za nov uspeh. Ve-
liko je k temu prispeval sijajni 
Grm, ki je »zaklenil« gol (sku-
paj 18 obramb), kar je pomeni-
lo novi točki za ptujsko ekipo.

Povprečno srečanje sta z ne-
kaj smešnimi, celo mizernimi 
odločitvami – v škodo obeh 
ekip – začinila sodnika, ki sta se 
lepo »vklopila« v sivino srečanja. 
V 57. minuti sta direktni rdeči 
karton pokazala gostujočemu 
rokometašu Šebalju, ki je z žogo 
namerno v glavo zadel Grma.

Tadej Podvršek

torek � 18. decembra 201212 Šport

Moškanjci Gorišni-
ca – Škofljica 
Pekarna Pečjak 
35:27 (15:14)

MOŠKANJCI-GORIŠNICA: E. Bra-
tuša, Petek 9 (3), Zorli 4, Kovač 3, M. 
Bedrač 3, Valenko 5, Arnuš 1, Balas 
3, Lozinšek 4, Lukaček, T. Bedrač 1, 
Firbas 2, Preac, Vesenjak, B. Bratu-
ša. Trener: Sebastjan Oblak.

SEDEMMETROVKE: Moškanjci - 
Gorišnica 3 (3), Škofljica Pekarna 
Pečjak 4 (4); IZKLJUČITVE: Mo-
škanjci-Gorišnica 10, Škofljica Pe-
karna Pečjak 10 minut.

Zadnji krog prvega dela 
prvenstva v 1. B SRL so roko-
metaši Moškanjcev-Gorišnice 
končali z zmago, ki je bila sko-
raj nujno potrebna za mirnejši 
čas prvenstvenega premora. 
Srečanje so pričeli odločno, 
saj so se zavedali pomembno-
sti srečanja. Toda odločnost in 
velika želja nista nikoli dovolj. 
Res je, da so domačini vodili 
skozi vso srečanje, vendar to 
ni bila njihova prava igra. V 
20. minuti so si priigrali štiri 
zadetke prednosti (13:9), ki pa 
jih niso uspeli zadržati do od-
mora. Sledilo je namreč nekaj 
nepotrebnih napak in gostje 
so se približali in »vrnili v igro«.

V drugem polčasu so do-
mačini zaigrali veliko bolje, 
predvsem v obrambi, s tem pa 

prisilili goste v napake. Iz pro-
tinapadov so lahko domačini 
dosegali t. i. »lahke zadetke« in 
višali prednost. V 40. minuti 
so se pri rezultatu 16:13 pov-
sem razigrali in naredili delni 
izid 6:0 (22:13). Ta del srečanja 
je bil prelomen, saj so gostje 
iz Škofljice popustili, zaradi 
kratke klopi jim je pričelo pri-
manjkovati tudi moči. Visoko 
vodstvo je bilo tudi razlog, da 
je domači trener v zadnjih de-
setih minutah dal priložnost 
kadetoma Vesenjaku in T. Bed-
raču. Omeniti pa je treba, da so 
domačini nastopili brez Ger-
ma in Vinceka.

Grča Kočevje – Veli-
ka Nedelja Carrera 
Optyl 29:29 (14:15)

VELIKA NEDELJA CARRERA 
OPTYL: Pfeifer,  Zorec 1, Majcen 
5, Hanželič 6, Bezjak, Veselko 2, 
Bračič 3, Preac, Ivančič 6, Tušak 1, 

Drava Ptuj – Brežice 
26:24 (12:14)

RK DRAVA PTUJ: Janžekovič 6 
(3), Verdenik 3, Čeh, Bezjak 6, Ma-
roh 4, Požar 2, Bedenik, Sabo 1, 
Pukšič 1, Fridrih 1, Grm, Lesjak 2, 
Reisman. Trener: Tomi Matjašič.

SEDEMMETROVKE: RK Drava 
Ptuj 4 (3), RK Brežice 3 (3). IZKLJU-
ČITVE: RK Drava Ptuj 14 minut, RK 
Brežice 12 minut

Zadnje srečanje pred do-
mačim občinstvom v tem ko-
ledarskem letu na Ptuju med 
Dravo in Brežicami je bilo 
pričakovano napeto skoraj do 
konca. Drava je sicer bistveno 
kakovostnejša ekipa, toda ne 
gre prezreti dejstva, da je za 
Ptujčani izjemno težko pokal-
no srečanje v sredo, kjer so se 
modri tako psihično kot fizič-
no precej »izpraznili«. Težko 
prigarana, a povsem zaslužena 
zmaga je lepa popotnica pred 
zadnjim srečanjem tega dela 
prvenstva v petek v Sežani.

Že sam uvod je napovedoval 

težave domače vrste, ki je svoj 
prvi zadetek dosegla šele v 6. 
minuti. Na sreči tega niso izkori-
stili gostje in tako je bilo v 9. mi-
nuti 5:4 za domače. V ne preveč 
kakovostni predstavi so domači 
imeli rahlo pobudo, toda vidno 
so se poznale posledice sredine 
tekme s Svišem. Napake so se na 
obeh straneh kar vrstile, najbolj-
ša posameznika v obeh vrstah 
pa sta bila nedvomno vratarja. 
Srečanje je bilo izenačeno do 
29. minute, ko so s tremi hitrimi 
zadetki Brežice povedle 11:13 
in na odmor odšle s prednostjo 
dveh zadetkov (12:14).

Prav gotovo je domači stra-
teg Tomi Matjašič v slačilnici 
oštel svoje varovance, ki so v 
drugem delu nato le strnili svo-
je vrste in pokazali vsaj nekaj iz 
svojega bogatega repertoarja 
rokometnega znanja. Potem ko 

Kema Puconci II – 
Ptuj 1:5

G. Horvat – Pavič 2:3, Sukič – 
Krušič 3:1, Pelcar – Slodej 0:3, Su-
kič – Pavič 1:3, G. Horvat – Slodej 
1:3, Pelcar – Krušič 2:3

V soboto je bil na sporedu 
predzadnji krog prvega dela 
prvenstva v najmočnejših slo-
venskih ligah. Ptujska ekipa je 
bila v tem krogu uspešna in je 
zabeležila drugo zmago (edino 
so doslej dosegli v 3. krogu, 
proti ekipi Mengeša). Trojica 
Bojan Pavič, Matic Slodej in 
Luka Krušič je gostovala pri 
drugi ekipi Keme v Puconcih, 
na pot pa je odšla odločena, da 
izboljša dosedanji pičel izkupi-
ček. Dvoboj sta odprla Gorazd 
Horvat in Bojan Pavič, ki sta 
odigrala izjemno razburljivih 
5 nizov, daljšo pa je na koncu 
potegnil izkušenejši član NTK 
Ptuj. To je dalo njegovima eki-
pnima kolegoma dodatnih 
moči, čeprav je moral Luka 
priznati premoč enemu izmed 
najboljših mladih igralcev v 
Sloveniji, Patriku Sukiču. Pavič 
in Slodej sta dobila tudi svoja 
druga dvoboja, piko na i pa je 
z uspehom proti Tomažu Pel-
carju vendarle postavil Luka. 
Še posebej je pomembno, da je 
ostal zbran tudi v odločilnem 
nizu in ga obrnil sebi v prid.

Izmed preostalih dvobojev 
se oslabljena Krka, brez Kar-
koviča in U. Slatinška, ni mo-
gla resneje upirati prvi ekipi 
Keme, suvereno so zmagali 
tudi državni prvaki iz Maribo-
ra. Vodilni ekipi se bosta med 
sabo pomerili v zadnjem kro-
gu, kar bo eden izmed vrhun-
cev letošnjega prvenstva. V 
tem krogu je v Vrtojbi, pri Iskri 
Letriki, presenetljivo zmagala 
ekipa iz Mengša, ki je izkoristi-
la nepopolnost domače ekipe. 
Zdi se, da bodo prav izostanki 
nekaterih ključnih igralcev po-
sameznih ekip odločali o tem, 
katera ekipa se bo po prven-
stvu preselila v nižjo ligo.

jm

Namizni tenis � 1. SNTL (m)

V Puconcih do druge 
zmage v prvenstvu

1. B SRL (m)
REZULTATI 11. KROGA: Mo-

škanjci Gorišnica – Škofljica 35:27, 
Grča Kočevje – Velika Nedelja Ca-
rrera Optyl 29:29, Slovenj Gradec 
– Šmartno 21:23, Slovan – Dol TKI 
Hrastnik 28:22, Dobova – Mokerc 
Ig 31:28. 

1. ŠMARTNO 11 9 2 0 20
2. SLOVAN 11 8 1 2 17
3. SLOVENJ GRADEC 11 8 1 2 17
4. DOL TKI HRASTNIK 11 7 2 2 16
5. DAMAH. CERKLJE 10 5 1 4 11
6. MOKER IG 11 5 1 5 11
7. DOBOVA 11 4 1 6 9
8. MOŠKANJCI-GOR. 11 4 0 7 8
9. ŠKOFLJICA 11 2 2 7 6
10. V. NEDELJA C. O. 11 2 2 7 6
11. GRČA KOČEVJE 11 2 2 7 6
12. GROSUPLJE 10 1 1 8 3

2. SRL (m)
REZULTATI 12. KROGA: Drava 

– Brežice 26:24, Arcont Radgona – 
Ćrnomelj 29:28, Nova Gorica – Ru-
dar 30:33, Col – Radeče Mik Celje 
19:25, Pomurje – Ajdovščina 36:37.

1. LOKA 2012 10 9 1 0 18
2. DRAVA PTUJ 11 8 1 2 17
3. RADEČE MIK CELJE 11 8 1 2 17
4. RUDAR 11 7 2 2 16
5. ALPLES ŽELEZNIKI 11 7 2 2 16
6. BREŽICE 10 4 2 4 10
7. MITOL SEŽANA 10 4 1 5 9
8. ČRNOMELJ 11 4 0 7 8
9. ARCONT RADGONA 11 3 1 7 7
10. COL  10 3 1 6 7
11. NOVA GORICA 10 3 0 7 6
12. AJDOVŠČINA 11 2 0 9 4
13. POMURJE 11 1 0 10 2

Rokomet � 1. B SRL (m)

Točke proti konkurentom

Rokomet � 2. SRL (m)

Spomin na igro bo zbledel, točke ostanejo

Foto: Črtomir Goznik

Robert Bezjak (Drava Ptuj) je v odločilnih trenutkih prevzel odgovornost nase.

Nejc Janžekovič, rokometaš Drave: »Srečanje je bilo za nas slabo, 
nekako se nismo mogli zbrati. Predvsem v prvem polčasu je bilo ogro-
mno tehničnih napak, v odmoru pa smo se s trenerjema pomenili in 
je nato vendarle šlo. V sredino srečanje smo šli z veliko večjo željo kot 
tokrat, vseeno pa je na koncu odločila naša kakovost, saj Brežice ne 
premorejo toliko kakovostnih rokometašev. V Sežani se bomo potru-
dili po najboljših močeh, da pred premorom osvojimo še dve točki.«

Miha Petek, Moškanjci-
Gorišnica: »Mnenja sem, da 
je naša zmaga zaslužena. To 
sta izjemno pomembni točki, s 
katerima smo prišli do nekoliko 
varnejše prednosti pred zasle-
dovalci. Sicer pa nismo najbolje 
igrali v obrambi v prvem polča-
su, v drugem pa smo to popra-
vili in napolnili mrežo gostov.«

Foto: Črtomir Goznik

Luka Krušič (NTK Ptuj) je k slavju ptujske ekipe prispeval točko.

1. SNTL (m)
REZULTATI 8. KROGA: Kema 

Puconci II. – Ptuj 1:5, Krka – Kema 
Puconci I. 0:5, Zavarovalnica Mari-
bor – Sobota 5:0, Tempo Velenje 
– Ilirija 5:3, Iskra Lektrika – Edigs 
Mengeš 3:5

1. KEMA PUCONCI 8 8 0 16
2. ZAVAROVALNICA MARIBOR 8 8 0 16
3. KRKA 8 5 3 10
4. ILIRIJA 8 4 4 8
5. ISKRA LEKTRIKA 8 4 4 8
6. KEMA PUCONCI II. 8 3 5 6
7. TEMPO VELENJE 8 3 5 6
8. PTUJ 8 2 6 4
9. EDIGS MENGEŠ 8 2 6 4
10. SOBOTA  8 1 7 2

Tradicionalni božično-novoletni pohod 
na Donačko goro, 26. 12. 2012

Ptujski planinci se bomo med božično-novoletnimi prazniki poda-
li na Donačko goro in na planinski način zaključili letne dejavnosti z 
družabnim srečanjem v vinotoču Kodrič v Kočicah.

Zbrali se bomo na štefanovo, v sredo, 26. decembra, ob 8.00, 
pred železniško postajo Ptuj in se s posebnim avtobusom odpeljali 
v Žetale. Pri osnovni šoli bomo izstopili ter se napotili po naši stari 
poti Jožeta Žetalskega. Pot poteka mimo cerkvice sv. Marije, točka 
Marijine romarske poti, ter nato po obronkih Resenika proti Medgo-
ram. Pot poteka po kolovozu in markirani planinski poti do vznožja 
južnega pobočja Donačke gore. Povpeli se bomo po vzhodnem gre-
benu do križišča, kjer se nam pridruži pot od cerkvice sv. Donata. 
Tukaj bomo ločili pohodnike na dve skupini. Lažja bo nadaljevala 
pot desno proti planinskemu domu pod Donačko goro, kjer je pla-
niran počitek za čaj in malico iz nahrbtnika. Druga skupina pa bo 
krenila po poti navkreber na vzhodni del pobočja ter nato po zava-
rovani planinski poti Jožeta Žetalskega na vrh Donačke gore. Sledil 
po še spust do planinskega doma pod Donačko goro, kjer se bomo 
pri čaju in malici pridružili pohodnikom prve skupine. Po odmoru 
se bomo vsi skupaj napotili do vinotoča Kodrič v Kočicah, kjer nas 
okoli 15. ure pričakujejo z aperitivom, kosilom in živo glasbo. Do 
vinotoča bo približno dve uri in pol hoje. Vmes se bomo zaustavili 
še na toplem napitku v Pridni vasi. Vinotoč bomo zapustili po volji 
pohodnikov, vendar najpozneje ob 20.00 in peš sestopili v Dobrino 
(pol ure – svetilke!) na avtobus. Vrnitev na Ptuj je predvidena ob 
21.00. Pohod bo v vsakem vremenu, zato se bo treba opremiti času 
in vremenu primerno (pohodne dereze, palice, topla oblačila …)

Prijave sprejemamo na društvu ob uradnih urah do petka, 21. 
12. 2012, oz. do zasedbe 45 prostih mest. Za prevoz, čaj in ko-
silo bo treba ob prijavi plačati 18 €. Pohod organizira in vodi Jože 
Dajnko s sovodniki.

Planinski kotiček



dober nastop, dosegli 1117 kro-
gov, in šele po slabših zadnjih 
serijah vseh treh svojih strelcev 
morali priznati premoč strel-
cem SD Dušana Poženela Re-
čica pri Laškem. S tretjim zapo-
rednim drugim mestom v leto-
šnji sezoni pa so se Ptujčani le 
še utrdili v vodstvu v skupnem 
seštevku, ki pred najbližjimi za-
sledovalci po prvi polovici se-
zone znaša 7 točk. Strelci iz Jur-
šincev so s 1090 krogi osvojili 
10. mesto: trikratni prvaki prve 
lige iz Juršincev pa bodo mora-
li v drugi polovici sezone obve-
zno izboljšati svoje rezultate, 
saj jim v nasprotnem primeru 
grozi izpad iz najelitnejše sku-
pine. Med strelci s Ptujskega 
se je med posamezniki najvišje 
povzpela Majda Raušl, ki je s 
378 krogi postavila 4. najboljši 
kvalifikacijski dosežek, v finalu 
pa je pokvarila svojo uvrstitev 
in na račun šestice v 4. strelu 
finala osvojila končno 7. mesto.

V 1. A DL s puško so no-
vinci v ligi, ekipa SD Kovinar 
Ormož, s 1157 krogi osvojili 
8. mesto in v skupnem seštev-
ku s 13 točkami na polovici 
sezone zaseda 9. mesto. Med 
finaliste se je še drugič zapo-
red uvrstil kovinarjev strelec 
Jan Šumak in s 392 krogi po 
kvalifikacijah ter nekoliko bolj 
zadržanim streljanjem v finalu 
osvojil 7. mesto.

V 1. B DL s pištolo je še tre-
tjo zaporedno zmago, s 1129 
krogi, dosegla ekipa SD Jožeta 
Kerenčiča Miklavž in tako že 
dala jasen odgovor o najresnej-

ših kandidatih za preboj nazaj 
v 1. A DL s pištolo. Kovinarjeva 
ekipa iz Ormoža je s 1080 krogi 
postavila peti rezultat dneva. 
Med posamezniki se je končal 
zmagoviti niz ormoškega strel-
ca Kevina Venta, vodilnega 
strelca v ligi, ki je tokrat s 373 

krogi osvojil šele 8. mesto. Zma-
gal je Ptujčan Simon Simo-
nič, ki nastopa za miklavško 
ekipo Jožeta Kerenčiča in s 379 
krogi šele po boljši zadnji seriji 
s 95:94 krogi premagal Konji-
čana Cvetka Ljubiča.

Simeon Gönc
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ŽOK AC Prstec Ptuj 
– Prevalje 3:0 

25:8. 25:17, 25:22
ŽOK AC PRSTEC PTUJ: Vidovič, 

Mohorko, Vindiš, Zajšek, Intihar, 
Vahen, T. Miličevič, M. Miličevič, 
Stanet, Kosi. Trener: Iztok Novak

Ptujske odbojkarice so na 
srečanju proti Prevaljam po-
kazale najboljšo predstavo v 
tej tekmovalni sezoni. Tokrat 
so domače igralke prav v vseh 
elementih odbojkarske igre 
prevladovale, glavno orožje na 
poti do gladke zmage pa je bil 
fantastičen servis. Serijo odlič-
nih začetnih udarcev je priče-
la Tina Miličevič, nadaljevala 
Sara Vidovič in končala Ma-
ruša Miličevič.

Vsaka od njih je izvedla vsaj 
po pet servisov, ki so delali ve-
like težave Prevaljčankam, ki 
nikakor niso mogle razviti pra-

ve igre. Ptujčanke so odigrale 
odlično v polju in tudi v na-
padu, piko na i h gladki zmagi 
25:8 v uvodnem nizu pa je dala 
razpoložena Maja Vahen. Po-
zitivno energijo so domačinke 
prenesle tudi v drugi niz, kjer 
so polovile večino žog v polju, 
odigrale nekaj »penalov« na 
Nušo Mohorko, dobro so tudi 
blokirale. To jim je ob sijajnih 
servisih Vidovičeve takoj pri-
neslo »debelo« prednost 14:7. 
Takrat so se gostje »prebudi-
le«, vendar so članice ŽOK AC 
Prstec kontrolirale situacijo in 
niz uspešno zaključile v svoj 
prid z izidom 25:17. Sledil je 
najbolj izenačen del tekme, 

saj so Prevaljčanke prikazale 
boljšo igro in so najprej tudi 
povedle, nato pa so držale re-
zultatski stik s Ptujčankami do 
sredine niza. Varovanke Iztoka 
Novaka v tem delu niso bile 
več tako prepričljive, vendar 
so kljub temu še naprej dobro 
izpolnjevale večino zamisli 
svojega novega trenerja. Ta jih 
je med tekmo nekajkrat pravi 
čas umiril, tako da so delovale 
zelo organizirano ter poveza-
no. Kljub navidezni izenače-
nosti v zadnjem nizu in zmagi 
25:22 so domače odbojkarice 
tokrat odigrale zelo zrelo in so 
izkušeno pripeljale tekmo do 
uspešnega konca. 

To je bila tretja zaporedna 
zmaga ŽOK AC Prstec, ki je v 
zadnjih tekmah ujel zmago-
valni ritem, prav tako pa so se 
ujele tudi igralke med seboj, 
saj sedaj delajo bistveno manj 
tehničnih napak kot na začet-
ku prvenstva. Prvi del tekmo-
vanja v 2. ligi vzhod se je se-
daj po devetih krogih končal, 
Ptujčanke so trenutno na 8. 
mestu prvenstvene lestvice. 
Zadnji uspehi jim bodo prav 
gotovo dali novega zagona v 
nadaljevanju prvenstva, ki se 
bo pričelo 19. januarja, ko bo 
na Ptuju gostovala neugodna 
ekipa Benedikta.

David Breznik

V soboto je na centralnem 
strelišču v Ljubljani, v organi-
zaciji SD Tabor Ježica, potekal 
tretji turnir ligaškega tekmo-
vanja v streljanju z zračnim 
orožjem v 1. A in 1. B DL s pi-
štolo oziroma puško. 

V 1. A DL s pištolo so Ptujčani 
kot vodeči v ligi znova prikazali 

Odbojka � 2. DOL vzhod (ž)

Najboljša predstava Ptujčank letos

Strelstvo � 3. turnir Pokala SZS – Ljubljana

Ptujčani so se utrdili v vodstvu v 1. A DL

1. A-liga pištola
Ekipni rezultati:   krogi točke
1. SD Duš. Pož. Rečica   1117     28
2. SK Ptuj   1117     36
3. SD Štefana Kovača T.   1115 29
4. SD Mrož Velenje   1112 16
5. SK Brežice   1108     13
6. SD Železniki   1107 26
7. SD Grosuplje   1106    20
8. SD Kamnik   1106     17
9. SD Kopačevina    1096 26
10. SD Juršinci    1090 8
11. SD Olimpija   1090 9
12. SD Marok Sevnica   0  11
Posamični rezultati strelcev:
1. Rožle Repič, Kamnik    387 72
2. Blaž Kunšek, Marok Sevnica  382 80
3. Jure Banovšek, Mrož Velenje  379 53 
7. Majda Raušl, Ptuj,    378 41
14. Robert Šimenko, Ptuj,   370 35
17. Matija Potočnik, Ptuj,   369 25
18. Ludvik Pšajd, Juršinci,   368 29
27. Mirko Moleh, Juršinci,   363 3
31. Rok Pučko, Juršinci,   359 0

1. A-liga puška
Ekipni rezultati:   krogi točke
1. SD Grosuplje   1176 33 
2. SD Olimpija   1171 36
3. SD Kamnik   1169 25
4. SD Štefana Kovača T.   1167 30
5. SD Duš.Pož. Rečica   1164 22
6. SD I. Poh.bat. Ruše   1159 19
7. SD Triglav Javornik   1157 13

8. SD Kovinar Ormož   1157 13
9. SD Koloman Flisar Tišina  1153 22 
10. SD Janko Jurkovič Videm  1152 15
11. SD 1956 Trbovlje   1148 11
12. SD Jezero Dobrovnik  1106 4
Posamični rezultati:
1. Robert Markoja, Š. Kovača,   396 84
2. Grega Potočnik, Rečica,   395 60
3. Benjamin Jodl, Ruše,   396 64
7. Jan Šumak, Kovinar Ormož,   392 41
10. Gorazd Kocbek, J. J. Videm   390 49
18. Petra Vernik, Kovinar Ormož,  386 32
33. Rok Šumak, Kovinar Ormož,  379 0

1. B-liga pištola
Ekipni rezultati:   krogi točke
1. SD Jožeta Kerenčiča   1129 45
2. SD Slovenske Konjice  1111      36
3. SD Škofja Loka          1100     29
4, SD Domžale   1092    25
5. SD Kovinar Ormož   1081 23
6. SD Trzin   1080 22
7. SD Liboje   1071 16
8. SD Vremščica   1069 15
9. SD Elektro Maribor   1052 12
10. SD Gorenja vas   1048 13
11. SD Dolič   1017 7
12. SK Moris KR Kočevje  1008  3
Posamični rezultati:
1. Simon Simonič, J. Kerenčiča,  379 71
2. Cvetko Ljubič, Sl. Konjice   379  74
5. Boštjan Simonič, J. Kerenčiča,  375 71
6. Aleksander Ciglarič, J. Keren.,  375  65 
8. Kevin Venta, Kovinar Ormož,  373 78
20. Mateja Levanič, Kov. Ormož,  356 33

V ruskem Kaliningradu je 
potekalo evropsko prvenstvo 
v starostnih skupinah od 19. 
do 22. leta starosti. Z zavzetim 
delom in dobrimi rezultati se 
je v slovensko reprezentanco 
uvrstil tudi član BK Ring iz 
Ptuja Blaž Škrjanec, ki je ak-
tualni državni prvak. Do sedaj 
je 22-letni športnik nastopil le 
na dveh mednarodnih tekmo-
vanjih, na evropskih pokalih, 
nastop v Rusiji pa je bil zanj 
prav gotovo najpomembnejši 
v njegovi dosedanji športni 
karieri. 

Škrjanec je nastopil v kate-
goriji do 56 kg in je bil dobro 
pripravljen, vendar je imel pri 
žrebu veliko smole – za tekme-
ca je namreč dobil aktualnega 
evropskega mladinskega pod-
prvaka Venetika Eranosyana. 
Gruzijec ima za seboj že veli-
ko mednarodnih tekmovanj 
in je tipični produkt stare 
ruske boksarske šole. Našega 
boksarja tokrat ni spremljal 
njegov klubski trener Ivan 
Pučko, ampak glavni trener 
in strokovni sodelavec Boksar-
ske zveze Slovenije Saša Tara-
miš. Ta je v dvoboju poizkušal 
pomagati Škrjancu, vendar je 
Gruzijec dobil dvoboj po toč-
kah s 16:3. V točkah izražena 
razlika ni realni pokazatelj 

dogajanja v ringu, kjer je bil 
Gruzijec vsekakor boljši na-
sprotnik, a vseeno ne toliko, 
kot kaže končni rezultat. Takoj 
v prvi rundi se je videlo, da je 
Eranosyan tehnično in taktič-
no izredno dobro podkovan, 
saj je kar nekaj točk dosegel s 
»kontrami«. Ko je Škrjanec po-
izkusil s kombinacijo treh, šti-
rih udarcev, ga je Gruzijec pre-
senetil s kakšnim natančnim 
nasprotnim udarcem. Ptujski 
boksar se je ves čas trudil in 
je veliko poizkušal, vendar so 
bili njegovi udarci premalo 
natančni ali močni, da bi mu 
sodniki dosodili kakšno točko 
več. V drugi in tretji rundi je 
bila slika podobna, kot v uvo-
dnih treh minutah, saj je 18-le-
tni Gruzijec potrpežljivo čakal 
na svoje priložnosti in jih s pri-
dom izkoriščal. 

Po dvoboju je bil Blaž kar 
razočaran, saj po njegovih be-
sedah ni pokazal vsega, česar 
je sposoben; po prvih analizah 
je videl še nekaj rezerv. Krstni 
nastop na evropskem prven-
stvu je bil za Blaž Škrjanca do-
bra izkušnja in tudi nagrada za 
dosedanje delo. V kategoriji 
do 56 kg je sicer tekmovalo 
16 boksarjev, po porazu v uvo-
dnem dvoboju je bil Škrjanec 
uvrščen na končno 9. mesto.

David Breznik

Boks � EP v Rusiji

Blaž Škrjanec si je na 
EP nabiral izkušnje

Foto: Črtomir Goznik

Ptujske odbojkarice so proti ekipi Prevalja dosegle tretjo zaporedno zmago.

Foto: Črtomir Goznik

Blaž Škrjanec (BK Ring Ptuj)

2. DOL VZHOD (ž)
REZULTATI 9. KROGA: AC Pr-

stec Ptuj – Prevalje 3:0, Kostman 
Slovenj Gradec – Swaty Comet 
Zreče 3:0, Nova KBM Branik II. 
– Murska Sobota 3:1, Braslovče 
– Aliansa II. 3:0, Mislinja – Bene-
dikt 0:3

1. BRASLOVČE 9 9 0 27
2. KOSTMAN SLOV. GRADEC 9 8 1 23
3. BENEDIKT 9 7 2 21
4. ALIANSA II. 9 5 4 15
5. PREVALJE 9 4 5 12
6. MURSKA SOBOTA 9 4 5 11
7. NOVA KBM BRANIK 9 4 5 11
8. AC PRSTEC PTUJ 9 3 6 11
9. SWATY COMET ZREČE 9 1 8 4
10. MISLINJA 9 0 9 0

Z državnega tekmova-
nja v akrobatiki, ki je pote-
kalo ta mesec v Ljubljani, 
so se učenke OŠ Ljudski 
vrt vrnile z zmago. Gre 
za najvišji rezultat, kar ga 

je šola kdaj zabeležila na 
tem tekmovanju.

Nuša Majcenovič, Eva Vese-
lič, Vita Toliči, Vita Pernat in 
Tjaša Lorbek je zlata peterica, 
ki si je na državnem tekmova-

nju v akrobatiki prislužila eki-
pno zmago. Pod vodstvom uči-
teljice športne vzgoje Simone 
Lozinšek so sicer na omenje-
nem tekmovanju nastopale že 
nekaj let, a takšnega rezultata 
kot letos še niso dosegle. „Vse 
se nam je uskladilo. Čeprav po-
sameznih vidnih rezultatov ni 
bilo, je ekipa delovala enotno 
in vse punce so bile odlične,“ 
pravi Lozinškova. Da so tako 
dobre, da si bodo prislužile zla-
to, niti sanjale niso. Kljub temu 
da vseh pet deklet že vrsto let 
trenira gimnastiko, v finale na 
državnem nivoju še nikoli niso 
prišle. A tokrat se jim je sreča 
nasmehnila in med 12 ekipami 
so si ravno Ptujčanke prisluži-
le zmago. Kot pojasnjuje uči-
teljica športne vzgoje, gre za 
najboljši rezultat šole na tem 
tekmovanju doslej, vsa dekle-
ta pa so športnice po duši, saj 
tekmujejo v več disciplinah.

Dženana Kmetec

Gimnastika � Uspeh učenk OŠ Ljudski vrt

Zmaga na državnem tekmovanju

Foto: arhiv šole

Peterica, ki si je prislužila ekipno zmago na državnem tekmovanju 
v akrobatiki v družbi učiteljice Simone Lozinšek. 



ZLMN Ormož
Rezultati 3. kroga, skupina A 

– člani: Inox ograje Majcen – ŠD 
Podgorci 8:2, Strjanci – Mladost 
Miklavž II 7:2, Geodetske sto-
ritve Kelenc & Pušenci – Lordi 
Bar Gaja 1:2, Pristan Frankovci 
– Beno Udrih Team Svetinje 1:2.

1. BU T. SVETINJE 3 3 0 0 9:4 9
2. INOX O. MAJCEN 3 2 0 1 18:6 6
3. GEOD. ST. KELENC 3 2 0 1 7:2 6
4. P. FRANKOVCI 3 2 0 1 8:7 6
5. LORDI BAR GAJA 3 1 0 2 4:6 3
6. STRJANCI 3 1 0 2 10:13 3
7. ŠD PODGORCI 3 0 1 2 7:14 1
8. MLADOST II 3 0 1 2 8:19 1

Skupina B – člani: ŠD Tomaž 
– ŠD Pušenci 4:0, Jerebič Črni ri-
bič – Alinea 3:2, Portal Cvetkovci.
net – Mladost Prevozništvo Pesrl 
0:5, ŠD Vičanci – Red Players 3:1.

1. MLADOST PESRL 3 3 0 0 13:2 9
2. ŠD VIČANCI 3 2 1 0 19:5 7
3. JEREBIČ Č. RIBIČ 3 2 1 0 6:4 7
4. ALINEA 3 1 1 1 6:4 4
5. ŠD TOMAŽ 3 1 1 1 5:5 4
6. RED PLAYERS 3 0 1 2 3:6 1
7. CVETKOVCI.NET 3 0 1 2 1:9 1
8. ŠD PUŠENCI 3 0 0 3 4:22 0

Skupina C – veterani: ŠD Vi-
čanci – Luxuris KMN Tomaž 0:4, 
Fiposor Aries IT – Pristan Frankov-
ci 2:1, NK Ormož veterani – KMN 
Smoki Ormož 1:9, ŠD Rucica Bre-
snica – Mladost Slikopleskartvo 
Špendija 0:1.

1. MLAD. ŠPENDIJA 3 3 0 0 6:2 9
2. LUXURIS TOMAŽ 3 2 1 0 20:3 7
3. FIPOSOR ARIES IT 3 2 1 0 8:5 7
4. RUCICA BRESNICA 3 2 0 1 10:3 6

5. SMOKI ORMOŽ 3 1 0 2 10:8 3
6. ŠD VIČANCI 3 1 0 2 2:6 3
7. NK ORMOŽ 3 0 0 3 3:16 0
8. P. FRANKOVCI 3 0 0 3 2:18 0

ONL Videm
ČLANI

Rezultati 4. kroga: ŠD Majski 
Vrh – ŠD Videm 6:2, Klub R21 – 
ŠD Pobrežje 3:2, Krovstvo Petrovič 
ŠD Selan – KMN Majolka 3:5, FC 
Optimisti – Konstrukterstvo Ose-
njak Franci 7:3, ŠD AS Evroavto 
– ŠD Lancova vas 3:0 (b. b.), Joe 
Fernandes – ŠD Zg. Pristava 4:3.

1. ŠD MAJSKI VRH  4 4 0 0 21:9 12
2. FC OPTIMISTI  4 3 1 0 24:16 10
3. ŠD AS - EVROAVTO 4 3 0 1 23:7 9
4. ŠD SELAN 4 3 0 1 17:16 9
5. ŠD POBREŽJE 4 2 0 2 19:7 6
6. KMN MAJOLKA  4 2 0 2 15:14 6
7. KLUB R21 4 2 0 2 13:16 6
8. ŠD ZG. PRISTAVA 4 1 1 2 15:19 4
9. KON. OSENJAK  4 1 0 3 16:19 3
10. JOE FERNANDES 4 1 0 3 12:24 3
11. LANC. VAS (-1) 4 1 0 3 14:19 2 
12. ŠD VIDEM 4 0 0 4 8:31 0

VETERANI
Rezultati 4. kroga: KMN Ma-

jolka – ŠD Pobrežje 7:2, ŠD Lan-
cova vas – Gostilna Kozel ŠD Se-
lan 2:5. Prosta je bila ekipa Joe 
Fernandes.

1. KMN MAJOLKA  3 3 0 0 24:8 9
2. KOZEL ŠD SELAN 3 2 1 0 14:8 7
3. ŠD POBREŽJE  4 1 2 1 14:16 5
4. ŠD LANCOVA VAS  3 0 1 2 9:16 1
5. JOE FERNANDES  3 0 0 3 6:19 0

uk, dl

ČLANI
REZULTATI 3. KROGA: ŠD 

Draženci – ŠD Ptujska Gora 5:0, 
Skorba Bar Boško – KMN Dražen-
ci 5:3, Klub ptujskih študentov – 
ŠD Rim 1:3, KMN Bar Saš – KMN 
Bagerkom Pragersko 4:1, Club 13 
– NK Stojnci 1:6

1. ŠD RIM 3 3 0 0 16:2 9
2. NK STOJNCI 3 2 1 0 11:4 7
3. KMN DRAŽENCI 3 2 0 1 10:9 6
4. BAR SAŠ POET. 3 1 2 0 9:6 5
5. SKORBA BOŠKO 3 1 1 1 6:7 4
6. KPŠ 3 1 0 2 7:5 3
7. ŠD DRAŽENCI 3 1 0 2 9:15 3
8. CLUB 13 3 0 2 1 4:9 2
9. PTUJSKA GORA 3 0 1 2 2:8 1
10. PRAGERSK0 3 0 1 2 2:11 1

VETERANI
REZULTATA 3. KROGA: KMN 

Poetovio – Hausmart Super Team 
8:3, Club13 – ŠD Draženci 1:1

1. KMN POETOVIO  3 3 0 0 21:5 9
2. APOLON 2 2 2 0 0 4:0 6
3. CLUB 13 2 0 1 1 2:7 1
4. ŠD DRAŽENCI 3 0 1 2 2:9 1
5. HAUSMART S. T.  2 0 0 2 3:11 0

Največ zadetkov v 3. krogu 
Zimske lige malega nogometa so 
gledalci videli na veteranskem 
srečanju med Poetoviem in Hau-
smart Super Teamom, ki so ga 
kar z 8:3 dobili prvi. Ekipi Club 
13 in ŠD Draženci sta remizirali.

Kar nekaj presenetljivih izidov 
pa je bilo v članski konkurenci. 
Tako je lanskoletne prvake, KMN 
Draženci, presenetila ekipa Skor-
be Bar Boško, ŠD Draženci pa so 
visoko, kar s 5:0, premagali Ptuj-
sko Goro. Ekipa Rima še naprej 
deluje zelo suvereno, tokrat je 
bila boljša od »študentov«. Stojnci 
so povsem nadigrali Club 13, prvo 
zmago v tej sezoni pa je vknjižila 
tudi ekipa Bar Saš Poetovio.

Veterani: KMN POETOVIO – 
HAUSMART SUPER TEAM 
8:3 (0:1)

STRELCI: 0:1 Zupanič 15., 1:1 
Klinger 16., 2:1 Klinger 17., 3:1 
Kmetec 24., 4:1 Emeršič 24., 5:1 
Kmetec 24., 6:1 Kmetec 27., 6:2 
Bezjak 28., 6:3 Meznarič 29. 7:3 
Emeršič 30., 8:3 Kmetec 30. 

KMN POETOVIO: Kornik, Šala-
mun, Emeršič, Kmetec, Huzjak, 
Klinger, V. Vrbanec

HAUSMART SUPER TEAM: 
Sitar, Bezjak, Zupanič, Krajnc, Pi-
šek, Rajh, Meznarič

Obračun med Poetoviem in 
Hausmartom je pričakovano do-
bila prva ekipa, srečanje pa je 
prineslo dva povsem različna pol-
časa. V prvem smo videli le en za-

detek, kljub premoči Poetovia pa 
so v izteku prvega dela igre zadeli 
»supertimovci«, po tem ko je bil 
uspešen Zupanič.

V drugem polčasu so zadetki 
kar deževali: v pičlih dveh minu-
tah je dvakrat zadel Klinger in 
svojo ekipo popeljal do vodstva. 
Poetovio je bil še naprej podje-
tnejši in v 24. minuti je na 3:1 
povišal Kmetec. Najlepši je bil če-
trti zadetek Ptujčanov, po tem ko 
je pri njem sodelovala praktično 
celotna ekipa, zadel pa je Emer-
šič. Svoj strelski šov je nadaljeval 
sveže upokojeni nogometaš Alu-
minija Marko Kmetec, ki je zadel 
dvakrat zapored in tako napove-
dal kandidaturo za najboljšega 
strelca lige. Ob koncu so visok 
poraz z dvema zadetkoma ubla-
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Mali nogomet � Zimska liga MNZ Ptuj

Med veterani štirje zadetki Marka Kmetca

Foto: Črtomir Goznik

Igralci veteranske ekipe Poetovio so v drugem polčasu dosegli kar 8 zadetkov; polovico jih je prispe-
val Marko Kmetec.

žili »superteamovci«: najprej je 
po lepem samostojnem prodoru 
zadel Bezjak, nato pa je Mezna-
rič s strelom od daleč presenetil 
Kornika. V izdihljajih srečanja je 
dvakrat zadela še ekipa Poetovia, 
najprej je zadel Emeršič, nato pa 
je končni izid s svojim četrtim za-
detkom postavil Kmetec.

Tadej Podvršek, DK

Mali nogomet

Ruše – Ptuj 59:49
16:16, 11:7, 12:19, 20:7
PTUJ: Sevšek, Kotnik A., Brkič, 

Žnidarič, Kramberger, Drevenšek, 
Holc 23, Kotnik M. 2 Tratnik 19, 
Vodušek 2, Pleskonič 3. Trener: 
Matjaž Damiš

Vodilni ekipi 4. lige vzhod, 
Ruše in Ptuj, sta se sešli na za-
dnji letošnji prvenstveni tekmi. 
Šlo je za pravi derbi, kar je bilo 
vidno in slišno s tribun, hkrati 
pa je bila tekma tudi dobro or-
ganizirana. V uvodu letošnjega 
tekmovanja je ekipa iz Ruš na 
gostovanju ugnala Ptujčane, 
prav tako pa je bila tudi tokrat 
v zanimivem srečanju boljša z 
izidom 59:49.

Ptujski košarkarji so sicer v 
tekmo stopili pogumno, z veli-
ko želje po dokazovanju, kar se 
je odražalo tudi z nekaj lahkimi 
koši in prednostjo v prvih de-
setih minutah tekme. Ta del se 
je sicer zaključil z rezultatom 
16:16, ptujski igralci pa so do-
bro zapirali najboljša domača 
igralca Marka Kolariča in Jure-
ta Kosija. V nadaljevanju je bila 
v igri opazna precejšnja nervo-
za na obeh straneh, zaradi če-
sar so igralci obeh ekip zgrešili 
precej metov, predvsem z raz-
dalje. Košarkarji Ruš so odšli 
na odmor s štirimi točkami 
prednosti, po odmoru pa je 

vrsta Matjaža Damiša zaigrala 
bolje. Predvsem so zaigrali tr-
dneje v obrambi, v napadalnih 
akcijah pa sta bila v glavnem 
uspešna Sebastjan Holc, ki 
je skupno dosegel 23 točk, in 
Valentin Justin Tratnik, ki 
je dodal 19 točk. Pred zadnji-
mi desetimi minutami je bila 
tekma še odprta, saj so Ptujča-
ni vodili le za tri koše. A na tej 
točki se je gostom dobesedno 
ustavilo, saj so v zadnji četrtini 
zelo težko dosegali koše in so 
jih skupno dali le sedem. Ruša-
ni so bili veliko uspešnejši v na-
padu, razigrala sta se predvsem 

Kolarič in Kosi, ki sta prinesla 
zmago domači ekipi. Ta je še 
naprej neporažena, medtem 
ko imajo Ptujčani pet zmag in 
tri poraze, kar jih po prvem 
delu tekmovanja uvršča na 3. 
mesto prvenstvene lestvice.

Sedaj za KK Ptuj sledi dalj-
ši odmor, saj se bo prvenstvo 
nadaljevalo 19. januarja pri-
hodnjega leta. Do takrat bodo 
igralci Matjaža Damiša vseka-
kor trdo trenirali, da bodo v 
spomladanskem delu prven-
stva še nadgradili svoje pred-
stave iz uspešnega prvega dela.

David Breznik

Center aerobike Ptuj je v 
sodelovanju z Zavodom za 
šport Ptuj v športni dvorani 
Center izvedel Zumba fitness 
Božični party. Glede na popu-
larnost kolumbijskega plesa v 
zadnjem letu je bila udeležba 
na odlično organiziranem in 
izpeljanem dogodku velika. 
Zabavalo se je čez 80 plesalk 
in plesalcev, ki so sledili ko-

reografijam vaditeljev zumbe 
iz Maribora, Celja, Slovenskih 
Konjic in Ptuja. Iz Centra ae-
robike Ptuj sta svoj del pred-
stavili vaditeljica Rebeka 
Kovačec in inštruktorica Ta-
mara Gajski, ki je o dogod-
ku dejala: »Bilo je zares super 
vzdušje: kot organizatorji ni-
smo pričakovali toliko ljudi. 
Odlično!«

In res je bila v športni dvo-
rani Center izredna pozitiv-
na plesna energija, ki mnoge 
navdušuje, da redno plešejo 
zumbo. Glede na uspeh Zum-
ba fitness Božičnega partyja 
pa je pričakovati, da bomo na 
Ptuju v prihodnosti deležni še 
kakšnih podobnih ali morda 
še večjih plesnih prireditev.

DB

Košarka � 4. SKL - vzhod

Rušani odločili v zadnji četrtini

Ples � Center aerobike Ptuj

Zumba fitness Božični party 
zbral 80 udeležencev

4. SKL – vzhod (m)
REZULTATI 8. KROGA: Ruše 

– Ptuj 59:49, Ivančna Gorica – 
Fenomeni 73:82, Ilirija – Posavje 
Sevnica 87:61.

1. RUŠE  8 8 0  16
2. FENOMENI  8 5 3  13
3. PTUJ  8 5 3  13
4. IVANČNA GORICA  8 4 4  12
5. ILIRIJA  8 4 4  12
6. NONA LENART  7 3 4  10
7. POSAVJE SEVNICA  8 2 6  10
8. POSAVJE PODBOČJE  7 0 7  7

Foto: Črtomir Goznik

Valentin Justin Tratnik (KK Ptuj) je bil ob Sebastjanu Holcu naju-
činkovitejši posameznik svoje ekipe.

Foto: Črtomir Goznik

V dvorani Center je zumbo plesalo več kot 80 udeležencev Zumba fitness Božičnega partyja.
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Prodaja novih in rabljenih vozil, tehnični pregledi, 
mehanična in karoserijska delavnica, pralni center.

Obiščite nas na Ormoški cesti 23 na Ptuju.

AHPA d.o.o., Ormoška cesta 23, 2250 Ptuj 
tel.: 02/749-35-40 ter 02/749-35-49

Sreèno, zdravo

in zadovoljno leto 2013!

Želimo vam, da v letu, ki prihaja, 

izkoristite vse tiste prave trenutke 

tako v vašem osebnem kot v poslovnem življenju.



Dunaj je vse od srede no-
vembra do božičnega večera 
pravo mesto za romantike: 
bahava okrasitev, adventne zi-
mzelene melodije, ki dišijo po 
Straussu ali Dunajskih dečkih 
in številni božični sejmi – le-
tos jih je kar 18. V že objavljeni 
»zimski pravljici« je bilo brati, 
kako v adventnem času Dunaj-
čani skušajo pozabiti vse slabo 
iztekajočega se leta; najraje ob 
aromatičnem punču z jajčnim 
likerjem in slastnih medenja-
kih, ki jih je, vsaj tako pravijo, 
najbolje poplakniti s kuhanim 
vinom. V tokratni številki pa 
se bomo sprehodili med iz-
delki umetnostne »avstrijske« 
obrti, ki so najlepši na božič-
nem drevescu in jih počasi, 
a vztrajno izpodriva okrasje 

uvoženega blaga z Daljnega 
vzhoda z ameriškimi motivi. 
Ima bogata ponudba na dunaj-
skih stojnicah še kaj skupnega 
denimo z betlehemsko zvezdo 
ali angelom, ki naj bi nas spo-
mnil na oznanilo pastirjem ob 
Jezusovem rojstvu?

Časi suhega sadja na 
vejah jelke so mimo!

Božični dunajski sejmi s kar 
1053 stojnicami spremenijo 
mesto v meko nakupov, ki ji v 
tem delu Evrope ni para. Mo-
žno je videti veliko in kupiti 
vse, zaradi bleščeče in pestre 
ponudbe božičnih okraskov 
in lučk pa se zdi, kot da se tudi 
v tradicionalnem katoliškem 
mestu prepogosto pozablja na 
osnovno sporočilo božiča. Kot 
ugotavljajo nekateri cerkveni 
dostojanstveniki, naj bi prebo-
gati ali utripajoči okraski celo 
motili zbranost med molitvijo 
ob božičnem drevesu, zato 
naj okraski raje spominjajo 
na sadeže z drevesa spoznanja 
v edenskem vrtu. Toda, kako 
razložiti otroku ali ateistu, da 
kričeče rdeči božiček na vrvici 
nima kaj dosti skupnega z Od-
rešenikom, katerega rojstva se 
pravzaprav spominjamo, pač 

pa je zgolj animirani junak, 

ki je zaživel z oglasom za co-

ca-colo?! Božič je potrošniško 

usmerjen praznik, pa če to 

priznamo ali ne, in je povezan 

z nakupovanjem, pisanjem vo-

ščilnic in postavljanjem brez-

hibnega božičnega drevesa. 

Prav takega, ki ga je videti v 

ameriških filmih in izpodriva 

evropskega. Ker je mogočnej-

še in radodarnejše. Časi suhe-

ga sadja na krivih vejah božič-

nih dreves iz sosednje hoste so 

namreč že davno mimo! Papež 

Janez Pavel II. je o božičnem 

drevesu povedal, da naj bi po-

nazarjalo življenje, a le če člo-

vek daje; ne toliko materialnih 

stvari, temveč sebe, v prijatelj-

stvu in iskreni ljubezni, bratski 

pomoči in odpuščanju.

Benedict XVI. : »Ob 
rojstvu Jezusa ni bilo 
živali!«

Hlevček s sveto družino je 

ob raznobarvnih svečah za-

gotovo najpogosteje videti na 

božičnih dunajskih stojnicah, 

in kot da to ne bi bilo dovolj, 

je v naravni velikosti posta-

vljen še pred Mestno hišo, 

na najbolj obljudenem dunaj-

skem sejmu, ki so ga prvič or-

ganizirali leta 1975, sčasoma 

pa je postal pomembna turi-

stična in gospodarska točka 

avstrijske prestolnice. Cerkev 

je hvaležna za vse uprizoritve 

božičnih skrivnosti, ki pravil-

no razodevajo evangelijsko 

poročilo o rojstvu Jezusa Kri-

stusa v hlevčku, z volom in 

oslom. Verjetno pa je skriv-

nost tudi, kaj cerkev pravi na 

zadnji del Trilogije o Jezusu 

papeža Benedict XVI., ki je 

prišla na knjižne police konec 

novembra in kjer Joseph Rat-

zinger piše, da v evangeliju ni 

nikakršne podlage za to, da bi 

bile ob rojstvu Jezusa prisotne 

tudi živali. Papež istočasno za-

vrne še več božičnih tradicij, 

vključno z letom Jezusovega 

rojstva, za katerega trdi, da 

ga je napačno izračunal neki 

menih.
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Torek, 18. december
Danes goduje Teo.
Danes je svetovni dan migrantov.
1737 je umrl Antonio Stradivari, nepresegljivi izdelovalec violin. Rodil 
se je okoli leta 1644.
1865 so vse ameriške zvezne države podpisale 13. amandma ustave, 
s katerim so odpravili suženjstvo.
1866 je Tirolec Peter Mitterhofer na cesarskem dvoru na Dunaju pred-
stavil svoj izum, prvi uporabni pisalni stroj. Pisalne stroje so začeli mno-
žično proizvajati šele okoli leta 1900.
1914 je postal Egipt britanski protektorat in si leta 1922 pridobil ne-
odvisnost.
1956 je postala Japonska članica OZN.
Sreda, 19. december
Danes goduje Urban.
1594 se je rodil švedski kralj Gustav II. Adolf, ki je odvzel Rusom in 
Poljakom nekaj pribaltskih ozemelj in bil uspešen tudi v tridesetletni 
vojni. Padel je v bitki leta 1632.
1688 je Vilijem Oranski vkorakal v London.
1842 so ZDA priznale neodvisnost Havajem. Čez eno leto sta neod-
visnost priznali tudi Velika Britanija in Francija. Havaji so postali leta 
1949 petdeseta država zveznih država ZDA.
1915 se je rodila francoska šansonjerka Edith Piaf, imenovana »pariški 
slavček«.
1828 se je rodil v Lešah na Koroškem urednik, šolnik in jezikoslovec 
Anton Janežič. 
Četrtek, 20. december
Danes goduje Julij.
1699 so na ukaz carja Petra Velikega v Rusiji prestavili praznovanje 
novega leta s 1. septembra na 1. januar.
1780 je Anglija napovedala vojno Nizozemski.
1910 je novozelandski fizik Ernest Rutherford dokazal obstoj atomske-
ga jedra.
1912 se je v Londonu začela mirovna konferenca med Turčijo in bal-
kanskimi državami.
1958 je bil francoski general Charles de Gaulle izbran za prvega pred-
sednika pete republike.
Petek, 21. december
Danes goduje Tomaž.
1375 je umrl italijanski humanistični pisatelj Giovanni Boccacio, moj-
ster renesančne novele, znan predvsem po zbirki sto novel Dekame-
ron.
1639 se je rodil francoski dramatik Jean-Baptist Racine. Njegove naj-
bolj znane drame so Atalija, Andromaha, Britanik, Fedra, Mitridat in 
druge.
1867 je državni zbor na Dunaju sprejel tako imenovano decembrsko 
ustavo, ki je z delnimi spremembami veljala do 1918. 19. člen ustave je 
razglasil enakopravnost vseh narodov s pravico varovanja in negovanja 
narodnosti in jezika, enakopravnost deželnih jezikov v uradih, šolah in 
javnem življenju.
1879 se je rodil v gruzijskem mestu Gori sovjetski politik in državnik 
Josip Visarionovič Stalin.
1913 je bila v newyorškem časopisu New York World objavljena prva 
znana križanka. Imela je 32 neznank, izmislil pa si jo je Arthur Wynne.
Sobota, 22. december
Danes goduje Mitja.
1858 se je rodil se je italijanski operni skladatelj Giacomo Puccini. Umrl 
je leta 1924.
1908 je Jack Johnson postal prvi temnopolti boksar, ki je postal svetov-
ni prvak v najbolj zaželeni težki kategoriji.
1980 so ustanovili poljski delavski sindikat Solidarnost. Za voditelja so 
izbrali Lecha Waleso.
1989 je umrl irski pisatelj Samuel Beckett, pri nas najbolj znan po delu 
Čakajoč na Godota. Leta 1969 je dobil Nobelovo nagrado. Rodil se je 
13. 4. 1906.
1990 je bila razglašena SAO Krajina. Stopnjevali so se spopadi med 
srbskim delom prebivalstva in hrvaškimi varnostnimi silami.
Nedelja, 23. december
Danes goduje Viktorija.
1933 je bil Nizozemec Marinus van der Lubbe zaradi požiga nemškega 
Reichstaga obsojen na smrt. Okoliščine požara v Reichstagu še do da-
nes niso popolnoma pojasnjene.
1774 se je rodil v Središču pri Ormožu slovenski pesnik Štefan Modri-
njak, ki ga mnogi ocenjujejo kot najbolj nadarjenega slovenskega pe-
snika pred Prešernom.
1927 so izšla so pravila o volitvah in pravilnik o delovanju delavskih 
zaupnikov.
1943 je partizanska bolnišnica Franja v soteski pri Novakih sprejela 
prve ranjence.
Ponedeljek, 24. december
Danes godujeta Adam in Eva.
Danes je božični večer.
1524 je umrl portugalski pomorščak Vasco da Gama.
1818 so v avstrijskem mestecu Oberndorf ob reki Salzach, ki razmejuje 
Avstrijo od Nemčije, prvič zaigrali božično pesmico Sveta noč.
1818 se je rodil angleški fizik James Prescott Joule. Odkril je mehanski 
ekvivalent toplote, ki je imel velike posledice za osnove fizike.
1865 je nastala v podeželskem mestecu Pulaski v ZDA ena najbolj kru-
tih organizacij Ku Klux Klan.
1868 se je rodil drugi uradni šahovski svetovni prvak Emanuel Lasker. 
Bil je najuspešnejši šahist vseh časov, saj je bil 27 let svetovni prvak.
1871 je bila v Kairu premiera opere Aida, ki jo je Verdi pripravljal za 
odprtje Sueškega prekopa, vendar jo je končal dve leti prepozno.

Na valovih časaPiše: Gorazd Dominko � Pred božičem - Božični Dunaj – II. del

Med medom in vinom

Foto: Gorazd Dominko

Na stojnicah božične vasi na Trgu Marije Terezije, med naravo-
slovnim muzejem in muzejem umetnostne zgodovine, prodajajo 
tradicionalne izdelke domače obrti, umetelno izdelane božične 
okraske iz pihanega stekla in posebne kulinarične dobrote.

Foto: Gorazd Dominko

Kako razložiti otroku ali ateistu, da božiček na vrvici nima kaj do-
sti skupnega z Odrešenikom, katerega rojstva se pravzaprav spo-
minjamo, pač pa je zgolj animirani junak, ki je zaživel z oglasom 
za coca-colo?!

Foto: Gorazd Dominko

Punč in kuhano vino na dunajskih božičnih sejmih strežejo v lepih skodelicah, za katere je treba 
plačati nekaj evrov kavcije. Skodelico lahko odnesete domov za spomin, če jo vrnete, pa vam kavcijo 
povrnejo.

Foto: Gorazd Dominko

Svete jasli v naravni velikosti pred dunajsko mestno hišo in običaj-
ne na stojnici. Benedict XVI.: »Ob rojstvu Jezusa ni bilo živali!«



bezeg, lahko posadite nove sorte s temnim listjem, 
jagode pa ima prav tako užitne. Naslednji grm pa 
je pravi predstavnik prihajajočih praznikov – to je 
bodika ali ilex. Ne pozabite, večina teh okrasnih 
grmov je dvodomnih, kar pomeni, da moramo na 
vrtu posaditi dve rastlini, moško in žensko. Samo 
na ženski nas potem vsako jesen razveselijo rdeče 
jagode. Zanje vam bodo izredno hvaležni kosi. 
Kosi pa poleti pospravijo zelo veliko gosenic in ško-
dljivih ličink, tudi strun na vrtu. Za tiste, ki imate 
radi kaj nenavadnega, kupite lahko tudi grmičke s 
pisanim listjem. Tudi trdoleska je v jeseni zelo lepa 
s svojimi pisanimi plodovi, ki jih ptice pozimi rade 
pospravijo. Trdoleska je rastlina v številnih oblikah, 
od pokrovnih grmov do okrasnih plezalk in tudi 
dreves. Le zadnja imajo plodove, zato pazite, kaj 
boste kupili, če želite imeti tudi hrano za naše ptič-
ke. Ptice, posebej taščice, imajo zelo rade tudi plo-
dove bršljana. Tudi tukaj bo potrebno nekaj znanja 
vrtnarja, da nam proda takega, ki cveti in tudi rodi. 
Poleg omenjenih so odlična ptičja hrana tudi plo-
dovi divje trte, ognjenega grma, češmina, okrasnih 
jabolk, panešpljice in brogovite. Vsi pa so tudi lepi 
in zelo uporabni v okrasne namene.

Upam, da ste zanje pustili tudi seme kakšne 
odcvetele sončnice, polne semen. Tudi druge suhe 
enoletnice, ki so proti koncu jeseni naredile seme, 
so lahko primerna hrana za ptice. Naj povem, da 
ptice pozimi potrebujejo več energije, zato bodo 
zelo hvaležne za kakšno maščobo – loj, mast po 
kolinah. Poleti vam bodo vračale s petjem in pred-
vsem odstranjevanjem škodljivcev s sadnega in 
okrasnega drevja. 

Prinesimo tudi nekaj 
pomladi v naša stanovanja

Kaj bi še bilo zanimivo v tem času. Mogoče po-
skusite sami siliti okrasne čebulnice. Še vedno jih 
lahko kupimo v trgovinah, in če se lotimo dela se-
daj, bodo cvetele od februarja naprej, takrat ko si 
bomo nekaj novega življenja v hiši ali stanovanju 
ravno zaželeli. Kako to storimo: najprej izberemo 
primerne posode, lonce. Priporočam, da so neko-
liko globlji. Nato poskrbimo za drenažno odprti-
no, ki jo naredimo, če je ni. Nato na dno posode 
nasujemo vsaj 2 cm debelo drenažno plast grobega 
peska, črepinj ali manjšega kamenja. Na to plast 
nasujemo za dva do tri prste zemlje, substrata. Nato 
nanj položimo čebulice narcis, tulipanov, hijacint 
ali krokusov. Pričnemo z najdebelejšimi narcisami 
ali hijacintami. Nanje nasujemo zemljo, nato v pro-
stor med njimi položimo čebulice tulipanov, nada-
ljujemo s krokusi, lahko tudi hrušicami. Skratka, 
največje čebulice damo na dno, najbolj drobne na 
vrh, vsako plast vmes pa zasujemo z zemljo. Tako 
bodo posode bujnejše in bolj polne cvetja. Lahko 
pa seveda posadimo samo čebulice ene rastlinske 

vrste. Čebulice se med seboj ne smejo dotikati, naj 
bodo vsaj cm narazen. Nanje nasujemo toliko ze-
mlje, da vrhovi čebulic gledajo iz zemlje.

Lonec nato napolnimo z zemljo do malo pod 
vrhom. Najbolje je zdaj ta lonec zakopati nekje 
v zavetni del vrta, nekoliko zaliti, ga od zgoraj še 
zavarovati s slamo ali listjem in nanj do januarja 
ali februarja pozabiti. Ko pospravimo božično-no-
voletno dekoracijo, se spomnimo na posode in jih 
prinesimo v stanovanje. Damo jih v hladen pro-
stor, ko vzkalijo, naj bo tudi svetel. Šele ko vidimo 
popke, jih lahko damo na toplo. Zapomnite pa si, 
da bodo lepi cvetovi držali manj časa v zakurjenih 
prostorih, zato jih tja prinašajte postopoma.

Čebulice, ki so na vrečkah na sliki posajene v 
posode, so tiste sorte, ki so primerne za siljenje. 
Včasih so celo že pripravljene na cvetenje brez niz-
kih temperatur, a cvetovi bodo lepši, če jih vseeno 
pustimo nekaj časa na mrzlem.

Zelo pomembno je tudi, da so lončki z lepoti-
cami na mrzlem vse do takrat, ko opazimo barvo 
cvetov. Res jih v februarju ali konec januarja damo 
v stanovanje, a ne v ogrevane prostore. Najprej naj 
bodo v svetli, a hladni sobi. Ko opazimo barvo cve-
tov, pa jih postavimo tja, kjer nam bodo lepšale še 
vedno mrzle zimske dneve. Takoj, ko odcvetijo, pa 
jih ponovno prestavimo na vrt. Če zemlja ni zmr-
znjena, jih je najbolje kar posaditi v zemljo in spet 
pokriti s slamo ali odpadlim listjem.

Za vse, ki stanujete v blokih, pa velja, da lahko 
posode s posajenimi čebulicami daste tudi na bal-
kon. Vendar jih dajte v škatle in obdajte v škatli z 
listjem, senom ali slamo, če pa tega nimate, pa vsaj 
s kepami časopisnega papirja. Če čebulice ne bodo 
na hladnem zunaj, ne bodo cvetele.

Vsem, ki redno berete moje prispevke, z mano 
klepetate na radiu, spremljate moje delo ali pa ima-
te preprosto radi naravo, cvetlice in druge rastline, 
želim res mirne in srečne praznike, v novem letu pa 
veliko lepega. Da pa bomo imeli praznike res lepe 
in mirne, vas ponovno prosim, izognite se uporabi 
vseh pirotehničnih sredstev, ki vse živali, pa tudi 
mnoge ljudi za kar nekaj časa zelo prestrašijo. Naj 
bodo prazniki mirni, nesreče, težav, nasilja je na ža-
lost dovolj skozi celo leto.

Miša Pušenjak

December je mesec, ko je na vrtu najmanj dela. 
Lahko bi rekli, da je edini mesec, v katerem nam na 
vrtu resnično ni treba početi nič.

Ne pozabimo na naše 
vrtne prijatelje

Prav gotovo ne smemo pozabiti na tiste ptice, 
ki ostanejo z nami tudi pozimi. Tem v decembru 
počasi zmanjkuje naravne hrane, zato jim poma-
gajmo. Če smo nanje mislili pri zasajanju vrta, po-
tem imamo sicer na vrtu še nekaj rastlin, ki imajo 
za njih užitne plodove. Naj naštejem pet grmičkov, 
ki so pozno jeseni in zgodaj pozimi pomembni za 
naše ptice. Prvi je glog, ki ga uvrščamo tudi med 
zdravilne grme, seveda tistega, divjega. Tudi na vrt 
lahko posadite kakšno rastlino, ki je celo lepša od 
tiste v naravi. Naravni glog pa je lahko sestavni del 
lepe, pisane žive meje na vrtovih, kjer je seveda 
dovolj prostora. Naslednje, tudi zelo lepo drevo, 
je jerebika. Zadnja leta so zelo moderne katalpe. 
So hitrorastoča drevesa, ki rastejo v naravno lepi, 
dežnikasti obliki. Jerebika ima vse te lastnosti, le da 
nam jeseni rodi tudi užitne, dekorativne rdeče jago-
de, ki so pticam zelo kakovostna hrana. Jerebike so 
nekaj let nazaj, ko smo panično sekali sadovnjake 
zaradi ognjevke, nekako izgubile svoj čar. Zdaj ko 
vidimo, da ni uničevanje tisto, kar lahko naredimo 
v boju s to resnično nevarno bakterijo, je čas, da 
jih spet vrnemo na naše vrtove. Bezeg je za večino 
Štajercev plevel, ki ga je treba iztrebiti. Le malokdo 
se zaveda njegovih zdravilnih lastnosti. Zdravilen 
je tako za nas, cvetovi dajejo osvežilno poletno pi-
jačo, plodovi pa sok, tako poln z antioksidanti, da 

ga sploh ne smemo veliko piti naenkrat. Namesto 
bezga sadimo goji jagode, pa aronijo pa še veliko 
zelo eksotičnih, novih rastlin, ki k nam prihajajo iz 
tujine. Zakaj se vedno sramujemo tistega, kar raste 
v naravi okoli nas, v naši bližini, zanimivo pa je vse 
tuje, eksotično? Bezgovi listi in cvetovi so uporab-
ni tudi na zelenjavnem vrtu, saj odganjajo polže, 
voluharje, lahko jih uporabljamo tudi v pripravkih 
proti boleznim. Plodovi, jagode pa so tudi odlična 
hrana pticam pevkam pozimi. Če vas moti divji 
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pa povzročajo potrtost, depresijo 
in večje tveganje za razvoj oste-
oporoze. Vse navedeno potrjuje 
izjemne zdravilne lastnosti rdeče 
pese. Krepi srce in ožilje, čisti kri, 
jetra in ledvice, ščiti pred prehla-
di, zavira rast nekaterih tumor-
jev, odpravlja posledice škodljivih 
sevanj, upočasnjuje staranje … 
Upravičeno ima rdeča pesa da-
nes sloves najbolj zdravilne in 
koristne vrtnine na svetu.

Izvlečki iz rdeče pese so na 
voljo tudi kot dodatki k prehrani 
v obliki sokov, sirupa in kapsul. 
Naj bodo rezervirani za prezapo-
slene in tiste, ki ne marajo okusa 
in vonja pese. Najboljši zdravilni 
učinek bomo zagotovo dosegli 
z uživanjem sveže stisnjenega 
soka. Dovoljene dnevne količine 
so omejene glede na starost. 
Maksimalna količina za odrasle 
je 0,5 l, najbolje ga je popiti zju-
traj na tešče.

NAMIG: rdeča pesa je lahko 
nadvse uporabno naravno barvi-
lo, ki lahko iz na videz preprostih 
jedi naredi pravo pašo za oči!.

Mirjana Dunjić Lapuh, 
mag. farm.

Zdravstveni nasveti

RDEČA PESA (Beta vulgaris) 
je gojena sorta navadne repe. 
Domovini rastline sta Vzhodno 
Sredozemlje in Azija. Danes 
najbolje uspeva v deželah z 
zmernim podnebjem. Pri nas 
je ena glavnih zimskih vrtnin. V 
zdravilne namene so jo gojili že 
stari Grki in Rimljani, ki so s peso 
zdravili mrzlico in zaprtje, celili 
rane, spodbujali spolno moč. V 
srednjem veku je pesa veljala 
za zdravilo za dobro prebavo in 
dobro kri. Danes jo mnogi cenijo 
kot univerzalno zdravilo. Zdravil-
ni deli rastline so gomolj in mladi 
listi.

Kot zelenjava se je rdeča pesa 
uveljavila šele v 16. stoletju. Za 
prehrano se večinoma uporablja 
gomolj, ki ga lahko pobranega 
skladiščimo dolgo v zimo. Pri tem 
ohrani svoje hranilne in zdravilne 
lastnosti. Največ rdeče pese zau-
žijemo kuhane v solati. Lahko jo 
tudi pečemo in dušimo, primer-
no začinjena je lahko slastna 
priloga mesnim jedem. V nekate-
rih državah pripravljajo tudi juhe 
iz rdeče pese, ki predstavljajo 
nacionalne specialitete, ena ta-
kih je zagotovo boršč, sinonim 
ukrajinske kuhinje. Rdeča pesa 
je ena izmed najbolj sladkih vrst 

zelenjave (vsebuje več sladkorja 
kot korenček ali koruza), zato jo 
ponekod uživajo tudi v sladicah. 
V zadnjem času, z novimi spo-
znanji o zdravilnih učinkih pese, 
narašča uporaba pese v obliki 
sveže stisnjenega soka iz sveže-
ga gomolja. Za ½ litra domačega 
soka iz sokovnika potrebujemo 
1 kg gomoljev. Najbolj primerni 
gomolji za uporabo v kuhinji in 
zdravilstvu so tisti manjši, do 
velikosti oranže, ti vsebujejo več 
hranil in so zato tudi bolj učinko-
viti v zdravilne namene.

Rdeča pesa vsebuje številne 
zdravilne učinkovine. Med vita-
mini in minerali izstopajo vitamin 
C, vitamini skupine B, kalcij, ka-
lij, železo in silicij. Barvilo, ki pesi 
daje barvo, antocian, je zelo 
močan antioksidant. Učinkovina 
betamin iz pese poveča vseb-
nost kisika v krvi. Kisik oksidira 
(uničuje) škodljive snovi v krvi in 
celicah. Uživanje pese tako pri-
pomore k dobremu razstruplja-
nju telesa in nas tako ščiti pred 
številnimi boleznimi, tudi tumor-
ji. Rdeča pesa je pomemben vir 
folne kisline (vitamin B9), ki 
ima številne pomembne vloge 
v telesu. V začetku nosečnosti 
omogoča pravilen razvoj hrbte-
njače zarodka. V telesu vpliva na 
pravilno razgradnjo zaužitih be-
ljakovin na koristne aminokisline 
ter vpliva na tvorbo rdečih krvnih 
celic in pomaga pri slabokrvno-
sti. Folna kislina v telesu znižuje 
raven hemocisteina. Povečane 
količine te spojine v telesu pri-
peljejo do zvišanega tveganja za 
srčno žilne bolezni, v menopavzi 

Tudi hrana je lahko zdravilo – 22.

Foto: Črtomir Goznik

Mirjana Dunjić Lapuh, mag. farm.

Moje cvetje � Miša Pušenjak, specialistka za zelenjadarstvo in okrasne rastline

Tik pred prazniki
Sedim pred računalnikom in razmišljam, kaj naj pravzaprav napišem. Prepričana sem, da o vrtu in zelenjavi v tem in prihodnjem tednu 
ne bo nihče razmišljal. Nisem pa tako dobra gospodinja, da bi vam postregla z nasveti za kuhanje, pospravljanje … To so opravila, ki bodo 
zagotovo v ospredju v naslednjih dneh. Tudi o ravnanju z rastlinami, ki so simbol lepih praznikov, ki so pred nami, sem že pisala ...

Foto: arhivFoto: arhiv

Beta vulgarisBeta vulgaris
Foto: Miša Pušenjak

Tudi to je glog, lep in koristen.

Foto: Miša Pušenjak

Ptice pevke poleti na vrtu pospravijo številne 
škodljivce.

Foto: Miša Pušenjak

Bezeg je lahko tudi temen, takšen pa ne spominja na plevel.



Pokojna disko kraljica 
Donna Summer, legenda 
bluesa Albert King in pio-
nirji hip hopa Public Ene-
my so na vrhu letošnjega 
seznama novih stanovalcev 
znamenite ameriške Dvora-
ne slavnih rock’n’rolla. Na 
seznamu so še rock skupina 
Heart, pevec in pisec besedil 
Randy Newman in progre-
sivni kanadski rockerji Rush. 
Posebno nagrado, imenovano 
po soustanovitelju založbe 
Atlantic Ahmetu Ertegunu, 
bosta prejela znana producen-
ta Lou Adler in Quincy Jones. 
Donna Summer je svojo prvo 
veliko uspešnico Love to Love 
You Baby izdala leta 1976. Tri 
leta zatem je na svetovno glas-
beno sceno lansirala tri velike 
hite, ki so osvajali lestvice po 
celem svetu – Hot Stuff , Bad 
Girls ter duet s Barbro Strei-
sand No More Tears (Enough 
Is Enough). Skupino Public 
Enemy, ki je zaslovela s po-
močjo svojih politično anga-
žiranih besedil, so ustanovili 
Chuck D, Flavor Flav, Profes-

sor Griff  in DJ Lord. Dvorana 
slavnih rock’n’rolla se nahaja v 
Clevelandu, svečani sprejem 
novih članov pa bo 18. aprila 
2013 v Los Angelesu.

���
V sklopu miniturneje ob 

praznovanju 50-letnice glas-
benega delovanja legendarne 
britanske skupine Th e Rol-
ling Stones, se nam očitno 
obetajo tudi nekatera glasbena 
presenečenja. Prvo med njimi 
je že za nami, saj so se minu-
li vikend Stonesom na odru 
pridružili rock veteran Bruce 
Springsteen, pop zvezdni-
ca Lady Gaga in blues-rock 
skupina Black Keyes. Kot 
smo že pisali v naši rubriki, 
letos mineva natanko 50 let 
od njihovega prvega nastopa v 
londonskem klubu Marquee. 
Obletnice pa bodo obeležili 
tudi z dokumentarnim fi l-
mom Crossfi re Hurricane ter 

z novim albumom največjih 
hitov Grrrr!.

���
Ameriška pevka Britney 

Spears je najbolje plačana 
glasbenica na svetu v sezoni 
2011/2012. Po pisanju ame-
riške revije Forbes je pevka v 
tem obdobju zaslužila kar 58 
milijonov dolarjev. Največ sta 
ji navrgla njen zadnji album 
in istoimenska turneja Fem-
me Fatale ter vloga sodnice 
v resničnostnem showu Th e 
X Factor, ki ji je prinesla ho-
norar v višini 15 milijonov 
dolarjev. Na drugem mestu 
ja mlada country zvezdnica 
Taylor Swift, ki je v istem 
obdobju zaslužila 57 mili-
jonov dolarjev. Večino tega 
denarja je zaslužila s pomočjo 
novega albuma Red in glas-
bene turneje, na kateri je za 
vsak nastop prejela več kot 
milijon dolarjev. Tretje mesto 
je pripadlo Rihanni (53 mio 
USD), četrta je Lady Gaga 
(52 mio USD), prvih pet pa 
zaključuje Katty Perry (45 
mio USD).

���
Marca prihodnje leto bo 

pod okriljem založbe Colum-
bia Records izšel novi, že tri-
najsti studijski album popu-
larne britanske zasedbe De-
peche Mode. Vse skladbe za 
novo zgoščenko sta napisala 
Martin Gore in Dave Gahan. 
Prihodnje leto se bodo podali 
tudi na veliko evropsko glas-
beno turnejo po 25 državah, 
nato pa se bodo odpravili še 
na turnejo po ZDA. Najbliž-
je Sloveniji bodo 23. maja 
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S svetovne 
glasbene 
scene

BILBOARDOVIH VROČIH 100 (ZDA)
1. LOCKED OUT OF HEAVEN – BRUNO MARS
2. DIAMONDS – RIHANNA
3. DIE YOUNG – KE$HA

UK TOP 100 (VELIKA BRITANIJA)
1. THE POWER OF LOVE – GABRIELLE APLIN
2. LOCKED OUT OF HEAVEN – BRUNO MARS
3. TROUBLEMAKER – OLLY MURS FT FLO RIDA

NEMČIJA
1. DIAMONDS – RIHANNA
2. GANGNAM STYLE – PSY 
3. SKYFALL – ADELE

11. ONDSMONDS DDIAMMO  – RIHANNA
22. RYTTRYY NK– PI – YY
3. LOCKED OUT OF HEAVENEDKE UT OF HEAVEN – BRUNO MARSM – B
4. CANDDY – ROBBIE WILLIAMS– BIE WILLIAMSY
5. BENEATH YOUR BEAUTIFULEATH R BEAUTIFUL – LABRINTH FT.BRIN–
EMELI SANDESANDSA
6. TROUBLEMAKEBLEMABL ER – OLLY MURS FT FLO RIDAS FT FT FLL – OLLY MU
7. GANGNAM STYLEGN M STNAM – PSYE
8. SOME NIGHTSE N GHTSNIG  – fun.
9. SKYFAALLL DELE– AD– A
10. DOOM AND GLOOMOM D AND  – THE ROLLING ROOLLING
STONESS 
11. ONE MORE NIGHTE M EMORE – MAROONNN 5T

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak

2013, ko bodo nastopali na 
zagrebškem hipodromu. Sku-
pina Depeche Mode je bila 
ustanovljena leta 1981, v svoji 
bogati karieri so člani skupi-
ne Martin Gore, Dave Gahan 
in Andy Fletcher prodali več 
kot 100 milijonov albumov 
in posneli nekatere nepozab-
ne uspešnice, kot so skladbe 
Personal Jesus, Enyoy Th e 
Silence, I Feel You in številne 
druge.

���
V Veliki Britaniji so pred 

dnevi objavili rezultate zani-
mive raziskave v kateri so ugo-
tavljali, katere božične skladbe 
so bile v preteklosti največkrat 
javno predvajane. Daleč pred 
vsemi se je na prvem mestu 
znašla božična »klasika« Fa-
irytale Of New York v iz-
vedbi zasedbe Th e Pogues in 
že pokojne Kirsty MacColl. 
Prav tako pričakovano je na 
drugem mestu velika uspešni-
ca Mariah Carey All I Want 
For Christmas Is You. Tretji 
je Band Aid z legendarno Do 
Th ey Know It’s Christmas?, 
četrti je duet Wham s še eno 
zimzeleno božično klasiko 
Last Christmas, peta naj-
večkrat predvajana božična 
skladba pa je Santa Claus is 
Coming to Town Harrya Re-
serja. Vse omenjeno skladbe 
boste zagotovo slišali tudi v 
prazničnem programu Radia 
Ptuj.

���
Kot kaže statistika, je la-

stnik trenutno najbolj znane 
skladbe na svetu do danes z 
njo zaslužil kar 7,9 milijona 
ameriških dolarjev. Gre se-
veda za uspešnico Gangnam 
Style, s katero je svet obno-
rel 34-letni Korejec Park Jae-
sang, bolj znan kot PSY. Večji 
del zaslužka pa je bil ustvar-
jen z televizijskimi reklama-
mi in ne kot bi pričakovali s 
prodajo omenjene uspešnice. 
Kot smo že poročali, je PSY 
tudi podrl rekord po številu 
ogledov na You Tubu v vsej 
zgodovini tega portala. Ome-
njeni videospot si je do danes 
ogledalo že več kot 900 mili-
jonov ljudi.

Janko Bezjak

To je to

Moda
Precej stvari je modernih, pa še zda-

leč ne mislim zadnje kolekcije oblačil. 
Predvsem so moderne raznorazne no-
vodobne mentalitete in alternativna 
spoznanja razvetljnih posameznikov. 
Kar se zadnja leta recimo nenehno 
ponavlja in ponavlja ter kar naprej kar 

tja v tri dni kokodaka, je mantra, kako mora človek biti to, 
kar je, nekaj posebnega in neskončno drugačnega.

Zametki tega segajo sicer že nekaj desetletij v preteklost, 
uganil bi da tja do hipijev. Pa se mi vseeno zdi, da ta pro-
svetljena ideja še nikdar ni prišla do izraza tako kot v tej eri. 
Dobi brezdelnih narcisov, ki v življenju nimajo početi druga, 
kot da se nenehno ukvarjajo sami s seboj in svojo dugač-
nostjo. Jasno, tukaj govorimo predvsem o zunanji drugač-
nosti; o vizualni podobi in prav ničemer drugem. Zdi se mi, 
da je pri tem nekako obveljalo načelo bolj noro tem bolje. 
Pa imamo potem ves kup bolj ali manj bizarnih podob, ki 
naj bi izražale to opevano drugačnost. To me sicer ne moti 
in nikakor ne zagovarjam družbene monotonosti in sivine, 
a pri vsem tem se je zmeraj treba vprašati, kaj je vzrok in 
kaj posledica.

Posamezniki se z drugačnostjo ovenčajo kratkomalo 
zato, ker je to moderno blekniti in zveni razsvetljeno. Za 
vsemi temi fasadami pa se velikokrat izkaže, da zeva ena 
velika intelektualna praznina. Saj ne vedno, velikokrat pa. 
Prav rado se zgodi, da tak posameznik na koncu ne premo-
re enega samega mnenja, ki bi bilo vredno poslušanja, kaj 
šele debate.

Drugačnost tako več ni dejstvo, s katerim se posameznik 
sooči, pač pa je postala blagovna znamka kot vse ostalo. 
Buteljni jo v en glas ponavljajo brez premisleka, preprosto 
zato, ker je z jezika zletela kakšni pop ikoni, kot je na primer 
Lady Gaga. Za tem ne stoji noben argument, nobeno mne-
nje ali stališče. Pravzaprav za tem ni ničesar. Drugačnost in 
posebnost sta se zreducirali na tekmovanje, kdo se bo poja-
vil v javnosti v bolj absurdni opravi. Kdo se bo bolj razgalil in 
tako naprej … Kajti nikdar ne smemo pozabiti, da moramo 
biti ves čas iskreni sami s seboj ter biti to, kar smo.

Sliši se sicer ljubko, ampak kaj, ko so to po večini samo 
besede. Ko kronično primankuje idej in mnenj, vsem pa se 
zdi, da v življenju ni početi drugega kot sprehajati se po me-
stni promenadi in paradirati svojo drugačnost z bleščečimi 
tangicami na glavi. Alternative so tako same sebi namen in 
so zgolj zaradi tega, da so proti vsemu ostalemu; tako, na 
hojladri. Predvsem proti “družbi”, ki jih baje kar naprej hoče 
zatirat, ker tudi biti zatiran je precej modno, pa četudi se 
sliši absurdno.

Na koncu me misel napelje na to, da vse skupaj ni nobe-
na drugačnost, nobena intelektualna razsvetljenost, še naj-
manj svoboščina. Je zgolj privlačna embalaža navadnega 
potrošništva. Kajti vseeno je, ali kdo kupuje na tone oblek 
po zadnji modi ali pa alternativne oprave raznih subkultur, 
dokler le kupuje. Če hočeš biti tako ali drugače kul ali pa 
antikul, se moraš tako in tako obnašati, tako in tako oblači-
ti, jesti in piti določene blagovne znamke in tako naprej. Na 
koncu je tako vse bolj ali manj enako in nima veze s tem, 
kar je v glavi. Prava svoboščina in drugačnost je tako tam.

Matic Hriberšek

http://3.bp.blogspot.com

Albert King
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KAČE

GRŠKA 
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MODROSTI

NOSEČA BLONDINKA
Blondinka pravi prijateljici: 
»Danes sem bila pri gineko-
logu in sem izvedela, da sem 
noseča.«
»Oh, kako lepo, si že razmišlja-
la o imenu?«
»Ne, zdaj razmišljam o priimku.«

☺☺☺
ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE
Leži pacient na operacijski mizi 
in ga vpraša anasteziolog: »Že-
lite anestezijo, ki jo plača ZZZS 
ali jo boste plačali sami?«
Pacient: »Pa tisto, ki jo plača 
Zavod.«
Anasteziolog: »Dobro! Nina 
nana, aja – tutaja!«

☺☺☺
POČASNE MISLI
Mama pojamra hčerki: »Zdi se 
mi, da me tvoj mož ne mara 
preveč!«
Hči jo potolaži: »Ma ne. On le 
bolj počasi misli, tako da je 
vesel šele takrat, ko ti že od-
hajaš!«

☺☺☺
VZROK SMRTI
Upravnik zapora pokliče k sebi 
šefa paznikov in mu pravi: »Po-
slušaj, že petnajsti zapornik le-
tos se je ubil s skokom s strehe 
zapora. Pravzaprav to meni dol 
visi, ampak z notranjega mini-

strstva zahtevajo pojasnilo, pa 
jim moramo nekaj napisati, da 
bodo nehali tečnariti. Sestavi 
komisijo, vse lepo po reglcih, 
preiščite stvari in napišite po-
ročilo.«
Čez teden dni se šef pazni-
kov vrne: »Gospod upravnik, 
narejeno je. Sestavili smo 
strokovno komisijo - psihologi, 
defektologi, forenziki, patologi, 
pravniki, vse smo pregledali in 
vse je tukaj v fasciklu.«
»Odlično, povej na kratko, kaj 
je vzrok vseh teh smrti?«
»Gravitacija 

☺☺☺
DOBER STROKOVNJAK
Generalni direktor pokliče vod-
jo kadrovske službe in ga vpra-
ša: »Imamo v našem podjetju 
kakega mladega, perspektiv-
nega, talentiranega strokov-
njaka?«
»Gospod direktor, mislim da jih 
nekaj imamo.«
»Da obvlada tuje jezike, ima 
pred seboj magisterij...«
»Ja, imamo dva takšna.«
»Da lahko pride z vizijo razvoja 
podjetja in bi me lahko nekega 
dne zamenjal na tem delov-
nem mestu...«
»Eden je zanesljivo primeren, 
zelo je ambiciozen.«
»Takoj ga vrzite iz firme!«
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Smeh ni greh

UGANKARSKI SLOVARČEK: BARUSA = daljša dlaka, GNOZA = nazor gnostikov, ISAAK = ameriški rockovski pevec in kitarist (Chris, 1956-), LAJTA = sod za žito, OSOLE = slovenski geolog in paleontolog (Franc, 
1920-2000), RABATA = obrobna vrtna gredica, SIMONETI = slovenski ekonomist (Rino, 1926-), VRHOLE = naselje pri Slovenski Bistrici, UTVA = velika divja raca.

REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: pozne, Isaak, porto, Eleat, notesnik, ostrgača, podganar, piranha, pok, štirica, EM, kor, Bogota, penez, čop, zblod, barusa, TP, enosatar, rabata, Kir, nebo, njivice, Vrhole, eternit, 
italianizem, ciganka, kačar, Atena

TOREK
golaž, kruhovi cmoki
SREDA
kisla repa, začinjen fižol, zapečene palačinke s 
skuto
ČETRTEK
špinača, pire krompir, hrenovke, jabolko
PETEK
ribja enolončnica*, bela polenta
SOBOTA
korenčkova kremna juha, pečene perutničke in 
krompir iz pečice, rdeča pesa
NEDELJA
porova kremna juha, dunajski zrezki, riž, solata, 
bananina krema**
PONEDELJEK
pasulj s prekajenim mesom, sadna solata

*Ribja enolončnica
Sestavine: 2 žlici olivnega olja, 1 sesekljana čebu-

la, 4 stroki stisnjenega česna, 1 sesekljana rdeča 
paprika, 1 žlička timijana, 1 manjši koromač (ali 
1/2 velikega), 1 dl suhega belega vina, 4 dl paradi-

žnikovega soka, 2 žlici naribane oranžne lupine, 
sok 1 oranže, skodelica vode, 1/2 kg brancina ali 
druge bele ribe, 1 žlička soli, 1 žlička popra, 1/4 
skodelice sesekljanega peteršilja.

Na olivnem olju pražimo čebulo, česen, papriko, ti-

mijan in koromač 5 minut oziroma dokler ni zelenjava 

mehka. Prilijemo vino, zavremo in pustimo odkrito vre-

ti, da se tekočina nekoliko pokuha. Dodamo paradižni-

kov sok, oranžne lupine, oranžni sok in skodelico vode. 

Povečamo vročino in kuhamo 10 minut. Na koncu doda-

mo kose ribe in kuhamo okrog 5 do 10 minut pri srednji 

temperaturi. Solimo in popramo. Enolončnico prelijemo 

v skledo in potresemo s sesekljanim peteršiljem.

**Bananina krema
Sestavine: 2 banani, 1 lonček navadnega jogurta 

(ne tekočega), 1 vrečka vanilijinega sladkorja, 2 dl 
smetane za stepanje, 4 žlice mleka, sladkor.

Banani olupite in narežite na kolesca. Z mešalnikom 

pretlačite oziroma zmešajte koščke banane, žlico sladkor-

ja in mleko. Smetano stepite z vanilijinim sladkorjem. K 

pretlačenim bananam z metlico najprej vmešajte jogurt, 

nato pa še smetano. Naložite v skodelice in postrezite.
Pripravila: Alenka Šmigoc Vinko

Kaj bomo danes jedli

Foto: AŠV

Ribja enolončnicaRibja enolončnica

Foto: AŠV

Bananina kremaBananina krema



Govori se ...
… da ni slučaj, da so se trije 

zelo znani in veliko manj pri-
ljubljeni slovenski politiki ne-
davno tega zbrali v prestolni-
ci na skrivni lokaciji in še bolj 
skrivnostnem sestanku. Ljud-
stvo sluti nekaj resnega in se 
na to že pripravlja.

… da se Lojze in Vili še naprej 
uspešno trudita, da ju njuni 
volivci ne bi pozabili. Morda 
pa zaradi tega podobne afere 
zadnje čase odkrivajo tudi v 
nekaterih sosednjih občinah.

… da potem ko je skupina 
prijateljev sv. Martina posnela 
zvok, ki spremlja čudež spremi-
njanja mošta v vino (in izdala 
zgoščenko s posneto tišino), 
predlagamo skupini prijateljev 
Božička, da posname prihod 
dobrega moža skozi dimnik na 
božični večer in izda zgoščen-
ko s posneto temo ter jo pro-
glasi za veliko umetnost ali pa 
vsaj za pomemben znanstveni 
poskus. Če ne bo za oskarja, bo 
pa za Nobelovo nagrado.

… da je župan mogočne fare 
pri sv. Doroteji pri šparanju 
res zelo dosleden. Ne le da je 

zmanjšal dotacije za društva, 
tudi na pogostitvi po zadnji le-
tošnji seji je zbrane počastil le 
s – pico.

… da je v veliki polhribovi-
ti in polravninski občini na-
slednje leto pričakovati novo 
temo pričkanja med haloškimi 
in nehaloškimi svetniki. V ni-
žini bodo namreč dobili prvo 
krožišče, v haloškem delu pa 
ga še nimajo.

… da slovenski (zimski) špor-
tniki v zadnjem času dosegajo 
takšne rezultate zaradi tega, 

ker večino časa preživijo v tu-
jini in ne vedo, „kaj dogaja“ v 
razburkani domovini.

Vidi se ...
… da je vsesplošno varčeva-

nje zajelo tudi predpraznično 
vzdušje. Tisti, ki niso za to, da 
bi božični čas preživljali ob 
plastičnih drevesih, še manj pa, 
da bi v gozdovih sekali prava 
drevesa, so si omislili drevesa 
iz živopisano obarvanih ostan-
kov lesa.
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Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 18. decembra do 24. decembra 2012. 1 znak – 
slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Foto: Tajno društvo PGC

Foto tedna � Bralci fotografirajo

Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Fotografiji se razlikujeta v petih podrobnostih. Poiščite jih, označite 
s krožcem, izrežite sličico in jo do ponedeljka, 24.12. pošljite na naslov: 
Radio-Tednik, Raičeva 6, Ptuj.
Ime in priimek: 
Naslov: 
Pošta: 

Telefonska številka: _______________________________________
Med pravilnimi rešitvami bomo izžrebali nagrajenca, ki bo prejel 

nagrado v tajništvu Radio-Tednika. Nagrado podarja Mettis Bukvarna. 
Nagrado prejme Gal Kolarič, Gorišnica. 

 Ljubezen Posel Denar Zdravje

Oven �� ☺☺☺ € ��

Bik � ☺☺ €€€ �

Dvojčka ��� ☺☺ € ��

Rak � ☺ €€ ���

Lev ��� ☺☺ € ��

Devica �� ☺☺☺ € ��

Tehtnica ��� ☺ €€ ���

Škorpijon � ☺☺ €€€ �

Strelec �� ☺☺☺ € ��

Kozorog �� ☺ €€€ �

Vodnar ��� ☺☺ € ���

Ribi �� ☺☺☺ €€€ �

Iskrice
(Vir: www.pregovor.com)

»Če ne bi imeli napak, ne bi toliko uživali v napakah 
drugih.« Francois de La Rochefoucauld

***
»Človek, ki ne dela napak, običajno nič ne dela.« Neznan 

avtor

***
»Kadar jasno opazimo napake drugih, je to zato, ker jih 
imamo sami.« Jules Renard

***
»Neumen je človek, ki ne zna napraviti izvirne napake, 
temveč ponavlja tuje.« Stanislav Šimič

***
»Pameten človek ne naredi vseh napak sam. Možnost da 
tudi drugim.« Winston Churchill

***
»Priznavamo, da imamo majhne napake, samo da bi 
prepričali druge, da nimamo velikih.« Francois de La Roche-

foucauld

Foto: Dejan Zmazek

Vam je kakšna fotografija posebej uspela? Se vam zdi, da bi bila zanimiva tudi drugim bralcem? 
Pošljite nam jo, pa bomo izbrali najzanimivejšo. Naš elektronski naslov: nabiralnik@radio-tednik.
si. Fotografija naj bo v formatu »jpg« in dovolj velika za objavo v časopisu (vsaj 300 kB - raje več). 
Pripišite še avtorja fotografije in opišite, kdaj in kje je fotografija nastala. Veselo na delo!
Tokrat smo prejeli fotografijo, ki jo je minulo zimo posnel Dejan Zmazek iz Male vasi pri Ormožu 
in ob njej pripisal »Zimski dolgčas iz pretekle sezone«. No, fotografijo bi lahko brez težav posnel 
tudi prejšnji teden …

Rebus � Rebus � Rebus
Rešitev rebusa iz prejšnje številke: SODNI POSTOPEK

Avtor: Edi Klasinc
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Foto: Viki Ivanuša

Da beračev pri –10 stopinjah Celzija v goricah ni preveč zeblo, je 
pred odhodom poskrbela gospodinja s poticami in z vročimi napit-
ki, pa tudi kaj močnejšega se je znašlo vmes.

Milan Hlebec ml. je povedal, 
da bodo iz grozdja naredili 
cuvee: „Šipon ohranja lepo ki-
slino, vino poživi in osveži, da 
ne bo presladko, premočno, 
prepolno. Laški rizling pa da 
malo več sladkorja. Za ledeno 
trgatev je pomembno tudi to, 
da se izbere sorta, ki ima mo-
čen pecelj, ki omogoča, da 
grozd ostane na trti.“ Na kme-
tiji Hlebec vsako leto nekaj 
grozdja pustijo zunaj in čakajo, 
kaj mu bo vreme namenilo. 
Letos so upali na suhi jagodni 

izbor, zima pa je naredila lede-
no vino. Čakanje na ledeno tr-
gatev zahteva mirne živce, ven-
dar vsako leto pač ni vreme za 
ledeno trgatev, saj je pogoj, da 
je tri dni zapored temperatura 
–7 stopinj Celzija.

V zgodnjem jutru se je za tr-
gatev zbralo 15 beračev, ki se 
niso prestrašili mraza, pridru-
žila pa se jim je tudi kogovska 
vinska kraljica Špela Borko. 
Gospodinja je pripravila zaj-
trk, kot se za takšno posebno 
priložnost spodobi, nato pa so 

Kog � Ledena trgatev šipona in laškega rizlinga

Odličen konec dobre letine
V ledeno mrzlem sredinem jutru so se na Turistično-vinogradniški kmetiji Hlebec zbrali berači, da 
pospravijo še zadnje grozdje. Obrati so morali okrog 2000 trt šipona in laškega rizlinga, iz česar naj 
bi dobili 100 litrov vina ledene trgatve.

berači ob zvokih harmonikarja 
pogumno krenili na delo.

Milan Hlebec ml. je povedal, 
da kmetija sledi trendom mla-
dih, suhih pitnih vin, vendar je 
prepričan, da je v teh goricah 
potencial tudi za vina, ki so sta-
ra več kot eno leto, tja do treh 
let: „Imamo odlične pogoje, do-
bre kisline, malo višji alkohol, 
naša vina so polna, ni jih treba 
barikirati, jim nič dodajati, da 
bi bila velika, ker so takšna že 
sama po sebi.“

Hlebčeva klet obdeluje 8 
hektarjev vinogradov, oko-
li 40.000 trt, in pridela med 
45.000 in 60.000 litrov vina le-
tno. Polovico pridelka prodajo 
doma, drugo pa izvozijo v tuji-

no, največ v Avstrijo, Nemčijo, 
Nizozemsko in Anglijo. Pride-
luje vina treh linij in vsako vino 
ima svojo zgodbo – od Napole-
onovih vojakov do templarjev. 
Suha, sveža, pitna vina so na-
menjena potrošnji v enem letu. 
Največje količine pridelanega 
vina se točijo po enem letu, ta-
kšni visoki predikati, kot se ga 
bodo lotili tokrat, pa gredo na 
trg po treh ali štirih letih, ko so 
za to pripravljeni.

Milan Hlebec ml. je povedal, 
da se je pred dnevi vrnil s Polj-
ske, kjer so imeli promocijo 
svojih vin v treh milijonskih 
mestih. Kmalu je opazil, da je 
na Poljskem povpraševanje 
po polsuhih in suhih vinih ter 

predikatih. Poljski trg je zelo 
zanimiv, ker je veliko srednjega 
sloja, po lokalih pa se pije ve-
dno več vina. Z mlado genera-
cijo trend vodke in piva pada, 
raste pa popularnost vinu. V 
kratkem bodo svoje vino izvo-
zili tudi v Albanijo, kjer na mor-
ju rastejo hoteli kot gobe po 
dežju, saj so večino zemljišč ob 
morju kupile zahodne dežele. 
Hotelske verige so zelo dejavne 
in tudi tam, kakor v Srbiji, se bo 
pilo Hlebčevo vino.

Sicer pa je Milan Hlebec ml. 
z letošnjo letino zelo zadovo-
ljen: „Letos nas je imelo vre-
me rado vse leto. Bila je lepa 
pomlad, grozdje se je čez leto 
lepo oblikovalo, zorilo, poletje 
je bilo sicer vroče in suho, a to 
trte ne moti. Sledila je prekra-
sna jesen. Paziti je bilo treba le, 
da se ne odstrani preveč listja, 
da sonce ni preveč zapeklo 
grozdja, da so ostale primarne 
arome.“

Viki Ivanuša

Razkrižje, Veržej � Božična Prlekija

Praznično vzdušje po vsej Prlekiji
V Veržeju je nared že peta razstavo slovenskih jaslic, 

ki bo na ogled do začetka februarja. Osrednja razsta-
vljavka je tokrat Ana Korenč iz Šmartnega, ki že več kot 
dve desetletji izdeluje jaslice. Predstavljenih bo kar dvajset 
njenih jaslic, izdelanih iz keramike oziroma žgane gline, 
obdelane s patino. Sicer pa je na ogled tudi 30 jaslic drugih 
slovenskih rokodelcev, okoli 30 jaslic pa so za razstavo pri-
spevale šolske skupine in društva. V prazničnem decembru 
v občinah Veržej in Razkrižje znova poteka projekt Božič-
na Prlekija. Obiskovalci si bodo lahko ogledali Božično vas 
Banovci, ki jo pripravljajo tamkajšnje Turistično društvo, 
Terme Banovci in občina Veržej, predstavo Božična noč pri 
Ivanovem izviru na Razkrižju pa bo izvedlo tamkajšnje 
turistično-narodopisno društvo. Kulturno-versko predsta-
vo po svetopisemskem izročilu Kristusovega rojstva, kjer 
sodeluje okoli 120 oseb, bodo predvajali v ponedeljek, 24. 
decembra, ponovili pa v soboto, 5. januarja. (NŠ)
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Kako boli in duša trpi,
ko od bolezni in žalosti
usihajo življenjske moči.
Skozi življenje boriti si se znala,
a v tihem zimskem večeru
utrujena za vedno si zaspala.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage sestre in tete

Terezije Emeršič, roj. Jurenec 
22. 4. 1928

IZ DOBRINE 14
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem, ki ste pokojno pospremili na njeni zadnji poti.
Hvala za darovano cvetje, sveče in svete maše.
Hvala g. župniku Cirilu Čušu za cerkveni obred in molitev 
za pokojno, pevcem Feguš za odpete žalostinke, godbeniku 
za odigrano Tišino, govorniku g. Rudolfu Vodušku za gan-
ljive besede slovesa in pogrebnemu podjetju Mir za opra-
vljene pogrebne storitve.
Vsem še enkrat iskrena hvala.

Z žalostjo v srcu: tvoji najdražji

Bolečina se da skriti,
pa tudi solza ni težko zatajiti,
le ljubega očeta in dedka
nihče nam ne more vrniti ...

V SPOMIN

Boleč je spomin na 16. december 2011, ko nam je kruta 
bolezen vzela

Franca Tašnerja
Z MESTNEGA VRHA 91

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu in ga ohranjate 
v lepem spominu.

Valerija in Aleksander z družinama ter Štefka

GOTOVINSKA POSOJILA NA 
POLOŽNICE, posojila za zapo-
slene in upokojence, izplačilo 
gotovine takoj, tudi za osebe 
z nižjimi dohodki. Info-kredit, 
d. o. o., Mlinska ulica 28, 2000 
Maribor, telefon 051 70 10 20 
ali 02 25 27 363.

www.radio-tednik.si

Mali oglasi
STORITVE

Torek, 18. december
17:30 Ptuj, Mestni trg: Ptujska pravljica (OŠ O. Meglič, prihod dedka Mraza, 

VDC Sožitje, harmonikarski orkester GŠ Ptuj, Plesni klub Moreno, Cvetlič-
niki)

18:00 Lenart, Dom kulture: Božični koncert OŠ Lenart
18:00 Oplotnica, KTC: Zalino božično presenečenje, literarna predstava za 

otroke, v izvedbi Renate Brglez iz Pravljičarninega gledališča
18:00 Ptuj, DomKULTure, Muzikafe: predavanje Marije Hernja Masten – 

Salzburg in njegov vpliv na Ptuj, božično družinsko popotniško srečanje 
društva Ptuj

18:00 Slovenska Bistrica, knjižnica: predavanje, Učinkovito postavljanje življenj-
ske vizije in uresničevanje postavljenih ciljev

18:00 Slovenska Bistrica, Slomškov dom: Božično novoletni koncert Glasbene 
in baletne šole Slovenska Bistrica

Sreda, 19. december
09:00 Ormož, CSO: zabava ob zaključku leta za stanovalce
16:00 Hajdina, pred PSC: prihod božička za otroke občine Hajdina od 1 do 6 

let
16:00 Lenart, knjižnica: Črvičkanje (ustvarjalne delavnice)
16:00 Ormož, knjižnica: pravljična ura za otroke
17:30 Ptuj, Mestni trg: Ptujska pravljica (OŠ L. Pivka, prihod dedka Mraza, 

Plesni klub Mainstream, PC Mambo, ŽPZ Vrtca Ptuj, FS Bolnišnica, No 
Name Band)

17:30 Voličina, kulturni dom: Potovanje v deželo Klovnade, Zavod Bufeto
18:00 Hajdina, cerkev sv. Martina: adventni koncert klape Basca iz Baške vode
- Ptuj, Knjižnica Ivana Potrča: odprtje dobrodelno prodajne razstave  Mari-

je Gregorc, za pomoč prizadetim v letošnjih poplavah v Podravju

Četrtek, 20. december
9:30 Ptuj, Mestno gledališče: Gregorjevo čudežno zdravilo za šole in izven
16:00 Ivanjkovci, dvorana KS: obdaritev predšolskih otrok in prihod dedka 

Mraza
16:30 Slovenska Bistrica, knjižnica: Zalino božično presenečenje, literarna 

predstava za otroke Renate Brglez
17:00 Ptuj, Knjižnica I. Potrča: praznična pravljica z jogo in delavnica
17:30 Ptuj, Mestni trg: Ptujska pravljica (OŠ Mladika, prihod dedka Mraza, 

skupina standardnih plesov ZUDV Dornava, DE VDC Ormož, Orfi ce, 
Vrtec Ptuj, KUD Kameleon)

17:30 Voličina, Kulturni dom: V pričakovanju ...; organizator OŠ Voličina
18:00 Ormož, bela dvorana grajske pristave: koncert učencev Glasbene šole 

Ormož
18:00 Podgorci, Kulturni dom: božični večer v izvedbi učencev OŠ Velika Nede-

lja, podružnica Podgorci in KD Podgorci
18:00 Slovenska Bistrica, knjižnica: vključevanje zeliščarstva in ekološke pride-

lave v socialno podjetništvo
18:00 Markovci, večnamenska dvorana: Vlak življenja, božično novoletna 

prireditev OŠ Markovci
19:00 Ptuj, Mestni kino: projekcija dokumentarnega fi lma Divji, pogovor z 

gostoma Philippom Ribierom in Juretom Breceljnikom

Petek, 21. december
09:00 Ptuj, Mestno gledališče: Gregorjevo čudežno zdravilo za šole in izven, še 

ob 10.45
09:00 Ormož, CSO: postavljanje jaslic in krašenje novoletne jelke
15:30 Kidričevo, Čarobni park: cirkuška predstava bratov Malek
16:00 Lenart, Trg osvoboditve: božično-novoletni sejem (do 20:00)
16:00 Ptuj, Mestni kino: risanka Trije razbojniki; ponovitev ob 18:00
17:00 Kidričevo, Čarobni park: otroška gledališka predstava Božična pripoved
17:00 Lenart, Trg osvoboditve: V luninem kraljestvu, lutkovna predstava, in 

prihod Božička
17:00 Ormož, grad: svečanost ob državnem prazniku, dnevu samostojnosti in 

enotnosti, podelitev občinskih priznanj s kulturnim programom Gimnazi-
je Ormož

17:30 Kidričevo, Čarobni park: prihod Božička, obdaritev otrok s slaščicami
17:30 Ptuj, Mestni trg: Ptujska pravljica (OŠ Breg, prihod dedka Mraza, CK 

Ptuj – skupina Pellegrina in pevka Mojca Peganc, MPZ Markovci, Društvo 
Arsana – Ela Herga in Kaja Cafuta; Justin Case)

18:00 Ormož, bela dvorana grajske pristave: koncert Komornega zbora Limbar
18:30 Lenart, Trg osvoboditve: Klapovühi, koncert
19:00 Slovenska Bistrica, Dom svobode: predstava Nežka se moži
21:00 Ptuj, Mestno gledališče: koncert skupine Kvinton, za izven
21:00 Ptuj, Mestno gledališče: Kvinton – božični koncert

Mestni kino Ptuj
Četrtek, 20. december: 17:00 Podmornica; 19:00 Divji, projekciji, sledi pogovor 

z gostoma
Petek, 21. december: 16:00 in 18:00 Veseli december: Trije razbojniki; 20:00 

Podmornica

Prireditvenik 

GOSTILNA Čelan vabi vsako 
soboto v decembru na ples, va-
bljene tudi zaključene družbe. 
Vabljeni tudi na novoletni ples z 
večerjo in ansamblom Obmejni 
trio. Rezervacije 02 788 56 00.

Ministrstvo za infrastrukturo in prostor, Direktorat za prostor in Direk-
torat za energijo s tem 

JAVNIM NAZNANILOM
obveščata javnost o javni razgrnitvi študije variant 

s predlogom najustreznejše rešitve za prenosni plinovod M9 
Lendava–Kidričevo ter okoljskega poročila

I.
Javna razgrnitev bo potekala od 27. decembra 2012 do 31. januarja 
2013: 
• na Ministrstvu za infrastrukturo in prostor, Direktoratu za prostor, 

Tržaška cesta 19a, Ljubljana,
• na spletnih staneh Ministrstva za infrastrukturo in prostor na 

naslovu: http://www.mzip.gov.si/si/delovna_podrocja/prostor/
prostorski_nacrti/drzavni_prostorski_nacrti/javne_razgrnitve_in_
seznanitve/,

• v prostorih Občine Lendava, Glavna ulica 20, 9220 Lendava,
• v prostorih Občine Velika Polana, Velika Polana 111, 9225 Velika 

Polana,
• v prostorih Občine Črenšovci, Ulica Prekmurske čete 20, 9232 

Črenšovci,
• v prostorih Občine Razkrižje, Šafarsko 42, 9246 Razkrižje,
• v prostorih Občine Ljutomer, Vrazova ulica 1, 9240 Ljutomer,
• v prostorih Občine Sveti Tomaž, Sveti Tomaž 37, 2258 Sveti To-

maž,
• v prostorih Občine Juršinci, Juršinci 3b, 2256 Juršinci,
• v prostorih Občine Dornava, Dornava 135a, 2252 Dornava,
• v prostorih Mestne občine Ptuj, Mestni trg 1, 2250 Ptuj,
• v prostorih Občine Hajdina, Zgornja Hajdina 44a, 2288 Hajdina,
• v prostorih Občine Videm, Videm pri Ptuju 54, 2284 Videm pri 

Ptuju in
• v prostorih Občine Kidričevo, Ulica Borisa Kraigherja 25, 2325 

Kidričevo.

II.
Javne obravnave bodo potekale: 
• 8. 1. 2013 s pričetkom ob 16.00 v sejni sobi Občine Lendava, 

Glavna ulica 20, 9220 Lendava,
• 14. 1. 2013 s pričetkom ob 16.00 v Domu krajanov Velika Pola-

na, Velika Polana 111, 9225 Velika Polana,
• 9. 1. 2013 s pričetkom ob 18.00 v sejni sobi Občine Črenšovci, 

Ulica Prekmurske čete 20, 9232 Črenšovci, za občini Črenšovci 
in Razkrižje,

• 10. 1. 2013 s pričetkom ob 17.00 v sejni sobi Občine Ljutomer, 
Vrazova ulica 1, 9240 Ljutomer,

• 15. 1. 2013 s pričetkom ob 16.00 v Kulturni dvorani Sveti Tomaž, 
Sveti Tomaž 44, 2258 Sveti Tomaž,

• 16. 1. 2013 s pričetkom ob 15.00 v sejni sobi Občine Juršinci, 
Juršinci 3b, 2256 Juršinci,

• 16. 1. 2013 s pričetkom ob 18.00 v sejni sobi Občine Dornava, 
Dornava 135a, 2252 Dornava,

• 17. 1. 2013 s pričetkom ob 17.00 v sejni sobi Mestne občine Ptuj, 
Mestni trg 1, 2250 Ptuj,

• 22. 1. 2013 s pričetkom ob 18.00 v sejni sobi Občine Hajdina, 
Zgornja Hajdina 44a, 2288 Hajdina,

• 23. 1. 2013 s pričetkom ob 16.00 v Osnovni šoli Borisa Kidriča, 
Kajuhova ulica 10, 2325 Kidričevo, za občini Kidričevo in Videm.

III.
Javnost ima v času javne razgrnitve do 31. januarja 2013, možnost 
dajati pripombe in predloge na razgrnjeno gradivo in sicer:
• pisno na mestih javne razgrnitve,
• po pošti na naslov: Ministrstvo za infrastrukturo in prostor, Direk-

torat za prostor, Langusova ulica 4, Ljubljana, s pripisom »ŠV pli-
novod M9«,

• elektronsko na naslov: gp.mzip@gov.si, s pripisom »ŠV plinovod 
M9«.

• Obrazec za pripombe je na voljo na mestih javne razgrnitve in na 
spletni strani Ministrstva za infrastrukturo in prostor.

MzIP bo v roku 60 dni preučil pripombe in predloge in do njih zavzel 
stališče, ki bo objavljeno na spletni strani MzIP in posredovano ude-
leženim občinam. Osebe, ki ne želijo, da se v stališču objavi njihovo 
ime in priimek, morajo pri dajanju pripomb in predlogov to posebej 
navesti.

mag. Tanja BOGATAJ   Julijan FORTUNAT
GENERALNA DIREKTORICA  GENERALNI DIREKTOR
DIREKTORATA ZA PROSTOR  DIREKTORATA ZA ENERGIJO

Svet Ljudske univerze Ormož razpisuje skladno s 16. členom Zakona 
o izobraževanju odraslih, 53. in 53. a členom Zakona o organizaciji 
in fi nanciranju vzgoje in izobraževanja ter 18. in 19. členom Pravil 
Ljudske univerze Ormož

delovno mesto direktorja – 
za mandatno dobo 5 let.

Za direktorja je lahko imenovan, kdor izpolnjuje naslednje pogoje:
• visokošolska izobrazba oziroma raven izobrazbe, pridobljene po 

študijskih programih, ki v skladu z zakonom ustreza izobrazbi dru-
ge stopnje;

• pedagoško andragoška izobrazba;
• strokovni izpit za področje vzgoje in izobraževanja;
• najmanj 5 let delovnih izkušenj, od tega najmanj 3 leta v izobra-

ževanju odraslih;
• kandidati k pisnim dokazilom o izpolnjevanju zakonsko določenih 

pogojev k prijavi na razpis priložijo: življenjepis, svojo vizijo pro-
grama razvoja in dela zavoda, potrdilo o državljanstvu in potrdilo 
o dejstvih, vpisanih v kazenski evidenci.

Kandidati pošljejo vloge z dokazili o izpolnjevanju pogojev v 15 dneh 
od objave razpisa na naslov:
Ljudska univerza Ormož, Vrazova ulica 12, 2270 Ormož, z vidno 
oznako: NE ODPIRAJ/ZA SVET LJUDSKE UNIVERZE ORMOŽ.
Kandidati bodo o imenovanju pisno obveščeni v 30 dneh od izbire 
kandidata.

PRODAM bukova drva, razcepljena, 
dolžine 1 meter, 50, 33 in 25 cm, 
brezplačna dostava, ugodna cena. 
Telefon 051 667 170.

KUPIM traktor Zetor, Ursus, Ferguson 
ali podobno, nudim dobro plačilo. 
Tel. 051 639 777.

PRODAM svinjo domače reje, teže 
220 kg. Na telefon 031 394 549.

PRODAM dve svinji, težki od 110 do 
120 kg in težko 200 kg. Tel. 041 944 
735.

PRODAM drobilec zrnja (čekičer), 
trifazni motor, cena 80 €, pretočno 
črpalko za 20 € in platišča s pnev-
matikami R 13 za 50 €. Tel. 041 939 
142.

DOM STANOVANJE

V NAJEM oddamo dvojno dvoin-
polsobno stanovanje, eno je popol-
noma opremljeno, drugo pa delno, 
v Gorišnici, en mesec stanovanje 
brezplačno. Tel. 031 744 413.

NEPREMIČNINE

PO UGODNI CENI oddam v najem 
poslovne prostore na Ptuju v izmeri 
50 m2 za mirno dejavnost. Telefon 
041 730 842.

KMETIJSTVO

KUPIM traktor IMT, Zetor, Ursus ali 
podobno in vso kmetijsko meha-
nizacijo. Telefon 041 923 197.



Zbrali smo se nekaj pred 
peto uro zjutraj pred ptujsko 
železniško postajo, kjer nas 
je že čakal avtobus Turistične 
agencijo Sajko in nadvse prija-
zen vodič Miha Jensterle. Pot 
nas je vodila proti Ljutomeru 
mimo Lendave do pomurske 
avtoceste, po kateri smo se po 
južni strani Blatnega jezera, 
po dnu nekdanjega Panonske-
ga morja, peljali proti madžar-
ski prestolnici. Budimpešta je 
od Ptuja oddaljena le slabe šti-
ri ure vožnje, ki je ob nadvse 
zanimivem pripovedovanju 
vodiča Mihe zelo hitro minila.

Budimpešta, dvoinpolmili-
jonsko mesto, kot ga poznamo 
danes, je šesto največje mesto 
v Evropski uniji in je na obeh 
bregovih Donave nastajalo 
dobrih dva tisoč let. Severno-
budimski predel Obuda je naj-
starejši, star dva tisoč let, Pešta 
je nastala nekako pred tisoč 
leti, Budim pa je postal mesto 
pred kakimi 750 leti. Kot glav-
no mesto Madžarske pa so vse 
tri dele združili šele leta 1872. 
Od takrat, še posebej pa na 
prelomu med 19. in 20. stole-
tjem, se je Budimpešta razvila 
v pravo evropsko metropolo. 
Po združitvi je predvsem Pe-
šta, na levem bregu Donave, 
postala središče poslovnega 
življenja celotne Madžarske. 
Takrat so tudi na ravnici zra-
sle razkošne palače in javne 
zgradbe, niso pa pozabili niti 
na infrastrukturo in tako so 
si Budimpeštanci leta 1896, 
prvi v Evropi, zgradili podze-
mno železnico. Prva svetovna 
vojna je na žalost zaustavila 
razvoj, med drugo vojno pa je 
bilo mesto tudi precej poruše-
no. Ko so Nemci bežali pred 
Rusi, so porušili še vse mosto-
ve čez Donavo. Po letu 1945 
so Budimpeštanci obnovili 
svoje mesto, a so jim ga Rusi 
leta 1956 s tanki ponovno po-
škodovali. Od takrat ga spet 
obnavljajo, še posebej inten-
zivno zadnjih deset let, tako 
da danes Budimpešta spet sije 
v vsej svoji lepoti.

Ob prihodu v Budimpešto 
smo po vožnji prek prelepih 
mostov, mimo mogočnih 
zgradb in številnih znameni-
tosti izstopili tik ob Elizabeti-
nem mostu in se skozi pred-
praznični vrvež peš sprehodi-
li po predpraznično odetem 

mestnem jedru Vaci do velike 

pokrite mestne tržnice, kjer 

je možno kupiti skoraj vse. Po 

krožnem ogledu mesta z avto-

busom smo se nato ustavili še 

na znamenitem trgu herojev, 

ogledali smo si grad Vajda-

hunyadi, pa cerkev sv. Štefana 

in mogočen madžarski parla-

ment. Po okusnem madžar-

skem kosilu in nekaj proste-

ga časa za praznične nakupe 

smo si z zanimanjem ogledali 

še znamenito ribiško utrdbo, 

mogočno Matijevo cerkev in 

Mestno hišo na hribu Buda ter 

ob prvem mraku še čudovito 

razsvetljen grajski kompleks 

in spomenik braniteljem na 

hribu Citadella. Polni prije-

tnih vtisov smo se nekaj po 

18. uri vrnili proti Ptuju.

Več o nepozabnem izletu z 

našimi bralci v predpraznični 

Budimpešti, o srečanju s Ptuj-

čani sredi dvemilijonskega 

mesta in še o čem pa v besedi 

in fotografiji v petkovem Šta-

jerskem tedniku.
-OM

Tednikova akcija � Z bralci Štajerskega tednika v predbožični Budimpešti

Nepozaben izlet z okusom Madžarske
Tako kot smo obljubili, smo v soboto, 15. novembra, 47 izžrebanih bralk in bralcev Štajerskega tednika popeljali na ogled pred-
praznične Budimpešte; kljub deževnemu vremenu je bil obisk madžarske prestolnice za vse lepo in nepozabno doživetje.

Rojstva: Betina Rižnar, Strmec 
pri Polenšaku 7 a, Gorišnica – 
deček Tim; Adriana Kozel, Velika 
Varnica 38, Zgornji Leskovec – 
deček Andrej; Nataša Bedenik, 
Spodnja Sveča 15 a, Majšperk 
– deklica Lara; Tamara Šmigoc, 
Spodnji Leskovec 21, Zgornji 
Leskovec – deček Niko; Petra 
Knavs, Radvanjska cesta 63, 
Maribor – deklica Nia; Vlasta 
Tetičkovič - Toplak, Destrnik 10, 
Destrnik – deček Jakob; Nina 
Valiser, Janeževa Gora 14 d, 
Selnica ob Dravi – deklica Zala; 
Tanja Mlinarič, Zgornji Duplek 52 
b, Spodnji Duplek – deklica Taja; 
Karolina Cvetko, Makedonska ul. 
45, Maribor – deklica Amelie; 
Monika Črnčec, Jurovski Dol 89, 
Jurovski Dol – deček Nel; Mojca 
Železnik, Nadole 4, Žetale – de-
ček Tadej; Brigita Belšak, Slatina 
51, Cirkulane – deček Tim; Anita 
Brodnjak, Dornava 147 e, Dorna-
va – deklica Tina; Nina Kokol, Ge-
rečja vas 20 c, Hajdina – deček 
Maks; Doroteja Primožič, Kicar 
13 a, Ptuj – deklica Lija; Milena 
Brenholc, Smolinci 61 b, Cerkve-
njak – deklica Larisa; Simona Ka-
isersberger, Kraigherjeva ul. 23, 
Ptuj – deček; Martina Valenko, 
Tibolci 5, Gorišnica – deček Vid; 
Albinca Kamenšek, Volkmerjeva 
c. 24, Ptuj – deklica Vita; Mateja 
Ciglar, Kicar 11 a, Ptuj – deček 
Jaša; Mateja Šegula, Potrčeva c. 
32, Ptuj – deklica Lucija.
Umrli so: Husein Jupić, Maistro-
va ul. 13, Ptuj, roj. 1937 – umrl 
4. decembra 2012; Karolina Kre-
pek, roj. Ducman, Anželova ul. 
10, Ptuj, roj. 1949 – umrla 28. 
novembra 2012; Stanko Ban, 
Pobrežje 137, roj. 1963 – umrl 1. 
decembra 2012; Terezija Pislak, 
roj. Lah, Naraplje 28, roj. 1922 – 
umrla 7. decembra 2012; Franc 
Cizerl, Orešje 16, Ptuj, roj. 1922 
– umrl 11. decembra 2012; Djuro 
Kesar, Moškanjci 47, roj. 1939 – 
umrl 13. decembra 2012; Ludvik 
Hedžet, Vinski Vrh 15, roj. 1968 
– umrl 14. decembra 2012.
Poroke – Ptuj:  Peter Vidovič, 
Spodnji Leskovec 11, Videm, in 
Tanja Rozman, Spodnji Leskovec 
1, Videm.

Osebna kronika

Foto: M. Ozmec

Zvesti bralci Štajerskega te-
dnika s svojimi spremljevalci 
pred znamenitim spomenikom 
na Trgu herojev sredi čudovi-
te, mogočne in predpraznično 
odete Budimpešte.

Danes se bo na Primorskem 
zjasnilo, popoldne bo zapihala 
šibka burja. Drugod bo pretežno 
oblačno, po nekaterih nižinah bo 
megla. Ponekod v jugovzhodnih 
krajih bodo občasno še rahle pa-
davine, po nižinah kot dež. Naj-
nižje jutranje temperature bodo 
od -2 do 3, v alpskih dolinah do 
-5, najvišje dnevne od 1 do 5, na 
Primorskem do 10 stopinj C.

Obeti
V sredo bo na Primorskem 

delno jasno, pihala bo šibka 
burja, drugod bo zmerno do pre-
težno oblačno, ponekod po niži-
nah bo predvsem dopoldne me-
gleno. V četrtek bo delno jasno, 
po nekaterih nižinah se bo večji 
del dneva zadrževala megla ali 
nizka oblačnost.

Napoved vremena za Slovenijo

Foto: M. Ozmec

Utrinek iz praznične Budimpešte

Novo v Sloveniji

Novo v Sloveniji

Novo v Sloven jii

Novo v Sloven jii

Zavarovanje koles

Zavarovanje koles

Zavarovanje koles

Zavarovanje koles

0
080 19 20
080 19 2
08  1  20

0 9
08  1  20

0 9ž  od 24,9 €
e

0
ž  od 24,9 €
e

09
že od 24, 0€9
že od 24, 0€

Foto: M. Ozmec

Na obeh straneh bregov Donave so ogromne stavbe, dvorci in gradovi, ki dajejo Budimpešti poseben 
pečat mogočnega milijonskega mesta.
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